
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9224
2. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ι. Βαλυράκη, Σ. Κε-

δίκογλου (ΠΑ.ΣΟ.Κ.) και ∆. Αυγερινοπούλου, σελ. 9209
3. Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη:
Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της προτάσεως που κα-

τέθεσαν εκατόν είκοσι οκτώ Βουλευτές της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος για
σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε την πλήρη διε-
ρεύνηση της υπόθεσης των Οµολόγων, σελ. 9188

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 9198, 9206
5. Επί του Κανονισµού, σελ. 9208
6. Ανακοινώνεται η οµόφωνη απόφαση της Βουλής για την

αποδοχή της πρότασης που κατέθεσαν εκατόν είκοσι οκτώ
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελληνίου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος, για σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής, σχετικά µε την πλήρη διερεύνηση της υπόθεσης των
Οµολόγων, σελ. 9224

7. Ανακοινώνεται ότι η προθεσµία για την ολοκλήρωση των
εργασιών της Επιτροπής και η υποβολή του πορίσµατος θα
είναι µέχρι την 4η Οκτωβρίου του 2010, σελ. 9224

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 9173
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

9174 - 9187

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Οικονοµικών και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Προσαρµογή
της ελληνικής νοµοθεσίας στις οδηγίες 2007/64/ΕΚ,
2007/44/ΕΚ, 2010/16/ΕΕ που αφορούν υπηρεσίες πληρωµών
στην εσωτερική αγορά, προληπτική αξιολόγηση προτάσεων
απόκτησης συµµετοχής σε επιχειρήσεις του χρηµατοπιστω-
τικού τοµέα και άλλες διατάξεις». σελ. 9200
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ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β., σελ. 9199
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 9209, 9210, 9211
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Α., σελ. 9220, 9221
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Α., σελ. 9214
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 9222
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 9215, 9216
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ. 9208, 9209
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ. 9198
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ., σελ. 9200
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 9221
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ., σελ. 9217
ΤΖΕΛΕΠΗΣ Μ., σελ. 9219
ΤΖΙΜΑΣ Μ., σελ. 9194, 9195
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 9206
ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ Β., σελ. 9217
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Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
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Αθήνα, σήµερα στις 22 Ιουνίου 2010, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε Ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προε-
δρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ελισάβετ (Ελίζα) Βό-
ζεµπεργκ, Βουλευτή Α’ Αθηνών τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων Κέντρου
Υγείας Σαλαµίνας αιτείται τη στελέχωση του Κέντρου Υγείας Σα-
λαµίνας µε πρόσθετο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.

2) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βουπρασίας Ηλείας αιτείται την
οικονοµική στήριξη των αγροτών της περιοχής του, που οι καλ-
λιέργειές τους σε κηπευτικά υπέστησαν ζηµιές λόγω έντονων
βροχοπτώσεων.

3) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Γυναικείων Αγροτικών Συνε-
ταιρισµών Θεσσαλίας αιτείται να παραµείνουν ασφαλισµένες
στον ΟΓΑ οι αγρότισσες που συµµετέχουν σε αγροτικούς συνε-
ταιρισµούς.

4) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Αγροτουριστικών Συνεταιρι-
σµών Θεσσαλίας αιτείται τη θέσπιση ενιαίας πολιτικής ως προς
τον τρόπο φορολόγησης των µελών των συνεταιρισµών που απα-
σχολούνται στην παραγωγή.

5) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑ-
ΝΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κώστας Νάσικας
αναφέρεται στην εκµετάλλευση των πέλλετς, ως νέο τρόπο ανα-
νεώσιµης πηγής ενέργειας.

6) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Ηπείρου της Ελ-
ληνικής Εταιρείας Προστασίας Αυτιστικών Ατόµων αιτείται την
εξασφάλιση πιστώσεων για τη µεταφορά των αυτιστικών και ανα-
πήρων µαθητών από και προς τα σχολεία τους.

7) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Πέλλας αιτείται το
συµψηφισµό των οφειλών του δηµοσίου από επιστροφές ΦΠΑ
προς τις επιχειρήσεις µε τις φορολογικές και γενικά οικονοµικές
υποχρεώσεις τους.

8) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εθνικός Σύνδεσµος
Θυµάτων Πολέµου Κιλκίς διαµαρτύρεται για την κατάργηση της
φοροαπαλλαγής των µελών του.

9) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Γενική Συνο-
µοσπονδία Αναπήρων και Θυµάτων Πολέµου Ελλάδος διαµαρ-
τύρεται για την κατάργηση της φοροαπαλλαγής των µελών της.

10) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο ∆ήµος Κονιστρών Εύβοιας αιτείται τη λήψη µέτρων στήριξης
για τη συνέχιση της λειτουργίας της Ηλεκτροµηχανικής Εται-
ρείας Κύµης.

11) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης
αιτούνται την καταβολή έκτακτης οικονοµικής ενίσχυσης σε
όλους τους ανέργους της ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης.

12) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµο-
σπονδία Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται να ληφθούν τα κατάλληλα
µέτρα, ώστε οι µαθητές µε αναπηρία να ξεκινήσουν έγκαιρα τη
νέα σχολική χρονιά.

13) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Εθνική Γενική Συνοµοσπονδία Αναπήρων
και Θυµάτων Πολέµου Ελλάδος διαµαρτύρεται για την κατάρ-
γηση των φοροαπαλλαγών των µελών της.

14) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Βόλου Μαγνησίας αιτείται την απλούστευση των διαδικασιών για
επενδύσεις αγροτών στην πράσινη ανάπτυξη ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’
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15) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος ∆υτικής Κρήτης αιτείται την ορθή κατανοµή προσω-
πικού στους Λιµενικούς Σταθµούς Κισσάµου και Χώρας Σφα-
κίων του Νοµού Χανίων.

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το 4ο Περιφερειακό Τµήµα Κε-
ντροδυτικής Μακεδονίας του Οικονοµικού Επιµελητηρίου
Ελλάδας αιτείται την επαναφορά του διατιθέµενου προϋπολογι-
σµού στα αρχικά επίπεδα για τα προγράµµατα των ΠΕΠ, της Α’
φάσης του ΕΣΠΑ

17) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία o ∆ήµος Παγγαίου Νοµού Καβά-
λας αιτείται την ανάγκη οικονοµικής ενίσχυσης του ∆ήµου
Παγγαίου καθώς και την τροποποίηση του προγραµµατισµού
των έργων του για το έτος 2010.

18) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Πιε-
ρίας αναφέρεται στα προβλήµατα που δηµιουργούνται από την
υποχρεωτική θεώρηση συνταγών άνω του ποσού των 150
ευρώ.

19) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στη Μονάδα Κοινωνικής
Μέριµνας του ∆ήµου Φερών Νοµού Έβρου διαµαρτύρονται για
την καθυστέρηση πληρωµής των τεσσάρων µηνών δεδουλευ-
µένων τους .

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών
καταγγέλλει την απόλυση χιλίων τριακοσίων γιατρών συµβεµ-
βληµένων µε τον ΟΑΕΕ.

21) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία µόνιµοι υπάλληλοι της Νοµαρ-
χιακής Αυτοδιοίκησης Νοµού Πιερίας αιτούνται την ικανοποίηση
οικονοµικού και εργασιακού θέµατός τους.

22) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο καταγγέλλεται πως
για γραφειοκρατικούς λόγους παραµένει κλειστός ο θερινός δη-
µοτικός κινηµατογράφος «Κήπος» του ∆ήµου Χανίων.

23) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γιαννιτσών Πέλλας αιτεί-
ται τη µονιµοποίηση των εργαζοµένων στην καθαριότητα των
σχολείων.

24) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Πέλλας αιτείται
την αναστολή του άρθρου19 παράγραφοι 20,21 του ν.3842/2010.

25) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ασθενείς και γονείς ασθενών
µε κυστική ίνωση αιτούνται την ίδρυση οργανωµένου Κέντρου

Κυστικής Ίνωσης, σύµφωνα µε τις διεθνείς προδιαγραφές.

26) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών, Βιοτεχνών, Εµπόρων Ελλάδος καταγγέλλει τα νέα
φορολογικά, ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά µέτρα.

27) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Περιβαλλοντικής Εκπαί-
δευσης Μολάων διαµαρτύρεται για την κατάργηση του
επιδόµατος της πρόσθετης απασχόλησης στους εκπαιδευτικούς
ΚΠΕ.

28) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµο-
σπονδία Ατόµων µε Αναπηρία ζητεί να ληφθούν τα κατάλληλα
µέτρα, ώστε οι µαθητές µε αναπηρία να ξεκινήσουν κανονικά τη
νέα σχολική χρονιά.

29) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία πολύτεκνοι αδιόρι-
στοι εκπαιδευτικοί αιτούνται τον κατ’ εξαίρεση διορισµό τους ως
πολύτεκνοι στην εκπαίδευση.

30) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αντινοµάρχης Αγροτικής Ανά-
πτυξης Νοµού Μαγνησίας αιτείται την αύξηση του ορίου
εποχικών προσλήψεων επιστηµονικού και εργατοτεχνικού προ-
σωπικού για την καταπολέµηση του δάκου της ελιάς στην πε-
ριοχή του.

31) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Λέ-
σβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Εργατικό Κέντρο Σάµου αιτείται την απόσυρση του
προεδρικού διατάγµατος για τις εργασιακές σχέσεις.

32) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Φλώριδας ΗΠΑ
εκφράζει την ανησυχία της και ζητεί πληροφορίες για εθνικά θέ-
µατα.

33) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην άµεση ανά-
γκη προµήθειας δύο απορριµµατοφόρων οχηµάτων για την κά-
λυψη των αναγκών της Κοινότητας Τρικερίου Μαγνησίας.

34) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρύτανης του ∆ηµοκριτείου Πανεπι-
στηµίου Θράκης ζητεί την ένταξη έργων του ∆ΠΘ στα Περιφε-
ρειακά Επιχειρησιακά Προγράµµατα.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 7218/09-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καλαφάτη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 28371/ΙΗ/7-6-2010
έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

9174 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΜΗ’ - 22 ΙΟΥΝΙΟΥ 2010 9175



2. Στην µε αριθµό 8322/30-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κωνσταντινόπουλου Οδυσσέα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 37549/ΙΗ/

7-6-2010 έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

9176 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΜΗ’ - 22 ΙΟΥΝΙΟΥ 2010 9177



3. Στην µε αριθµό 9901/10-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανασίου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-1192/7-6-2010 έγγραφο από τον Υφυ-

πουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απά-
ντηση:

9178 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

9180 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 10084/13-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1073872/

3429/Β0011/7-06-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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9182 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 10089/13-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6327/7-06-

2010 έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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9184 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 10091/13-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./

ΓΡ.ΥΠ./ΚΕ/944/7-06-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 10180/14-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Μανωλάκου ∆ιαµάντως, Σκοπελίτη Σταύρου, Μαρίνου Γε-
ωργίου και Νικολαΐδου Βαρβάρας (Βέρας) δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 346/7-06-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:

9186 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



8. Στην µε αριθµό 10461/20-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 58858/ΙΗ/

07-06-2010 έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τις διατάξεις του
άρθρου 144 του Κανονισµού της Βουλής, επί της προτάσεως
που κατέθεσαν εκατόν είκοσι οκτώ Βουλευτές της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύ-
σταση Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε την πλήρη διερεύνηση
της υπόθεσης των οµολόγων.

Η συζήτηση της πρότασης θα διεξαχθεί σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις των άρθρων 137 και 144 του Κανονισµού της Βουλής.

Έχω την τιµή να θέσω υπ’ όψιν του Σώµατος την οµόφωνη
απόφαση της ∆ιάσκεψης των Προέδρων για την οργάνωση της
συζήτησης, σύµφωνα µε τη διαδικασία που ακολουθήσαµε σε
ανάλογες συζητήσεις.

Σύµφωνα µε αυτήν και κατ’ εφαρµογήν της διάταξης της πα-
ραγράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής, θα
υπάρξει κατάλογος κατά προτεραιότητα οµιλητών, που θα ορι-
στούν από τα κόµµατα ως εξής: Τρεις Βουλευτές από το Πανελ-
λήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα, τρεις Βουλευτές από τη Νέα
∆ηµοκρατία και ανά ένας συνάδελφος από τις άλλες τρεις Κοι-
νοβουλευτικές Οµάδες.

Επίσης, τα κόµµατα, πέραν των ανωτέρω, εφόσον το επιθυ-
µούν, µπορούν να δώσουν κατάλογο οµιλητών, οι οποίοι θα
προηγηθούν εκείνων που θα εγγραφούν µε το ηλεκτρονικό σύ-
στηµα.

Εκτός από τους Προέδρους των Κοινοβουλευτικών Οµάδων
και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, όποιος άλλος συνά-
δελφος θέλει να µιλήσει, θα εγγραφεί µε το ηλεκτρονικό σύ-
στηµα µέχρι το τέλος της οµιλίας του δευτέρου οµιλητή. Και,
βέβαια, αν µε το ηλεκτρονικό σύστηµα εγγραφούν και ανεξάρ-
τητοι συνάδελφοι Βουλευτές, έχει υπάρξει πρόνοια, ώστε µε τη
σειρά των εναλλαγών –ελπίζω να επιτρέψει και ο χρόνος- να
δοθεί ο λόγος και στους συναδέλφους αυτούς.

Οι πέντε πρώτοι Βουλευτές, ένας από κάθε κόµµα, προτείνω
να µιλήσουν από δεκαπέντε λεπτά και οι υπόλοιποι τέσσερις από
οκτώ λεπτά. Σύµφωνα µε τον Κανονισµό, οι συνάδελφοι οι οποίοι
θα εγγραφούν στον κατάλογο, είτε µε το ηλεκτρονικό σύστηµα
είτε µε τους καταλόγους που ενδεχοµένως θα δώσουν τα κόµ-
µατα, θα µιλήσουν επί πέντε λεπτά. Οι οµιλητές θα λάβουν το
λόγο εναλλάξ και δεν θα υπάρξουν δευτερολογίες.

Οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων θα µιλήσουν σύµ-
φωνα µε το χρόνο που προβλέπεται στην παράγραφο 2 και 3 του
άρθρου 97 του Κανονισµού της Βουλής.

∆ηλαδή, η διάρκεια της αγόρευσης του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ και Πρωθυπουργού και του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αν λάβουν το
λόγο, θα είναι µέχρι είκοσι λεπτά, της Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ και του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ µέχρι δε-
καπέντε λεπτά.

Οι αναπληρωτές των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων θα µιλήσουν µέχρι δώδεκα λεπτά. Εάν, όµως, προηγηθεί οµι-

λία Προέδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο αναπληρωτής του
θα λάβει το λόγο για πέντε λεπτά.

Οι Υπουργοί θα µιλήσουν για δεκαοκτώ λεπτά της ώρας. Κατά
τα λοιπά, θα εφαρµοστούν οι διατάξεις των άρθρων 97, 137 και
167 του Κανονισµού της Βουλής.

Εφόσον η Βουλή αποδεχτεί αυτήν την πρόταση, σας ενηµε-
ρώνω ότι τα κόµµατα έχουν υποδείξει: Το ΠΑΣΟΚ τους κυρίους
Χρήστο Χάϊδο, Χρήστο Πρωτόπαπα και Μιχαήλ Τιµοσίδη, η Νέα
∆ηµοκρατία τους κυρίους Μαργαρίτη Τζίµα, Νικόλαο Νικολό-
πουλο και την κ. Ελισάβετ Βόζεµπεργκ, το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας τον κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο, ο Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός τον κ. Ηλία Πολατίδη και ο Συνασπισµός Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς τον κ. Βασίλειο Μουλόπουλο.

Τέλος, προτείνω η συζήτηση να ολοκληρωθεί στις δώδεκα τα
µεσάνυχτα, εκτός εάν εξαντληθεί ο κατάλογος των οµιλητών νω-
ρίτερα.

Συµφωνείτε, κύριοι συνάδελφοι, µε αυτά που σας πρότεινα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το Σώµα συµ-

φώνησε οµοφώνως.
Ο κ. Χρήστος Χάιδος έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αποδεκτό απ’ όλους ότι η

χώρα ταλανίζεται εδώ και καιρό από µια σοβαρή και πολύπλευρη
κρίση. Αυτή η κρίση επεκτάθηκε και βάθυνε τα τελευταία χρόνια,
κατά την περίοδο της διακυβέρνησης από τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Συγκεκριµένα, η πολιτική της προηγούµενης εξαετίας οδή-
γησε την οικονοµία στα πρόθυρα της κατάρρευσης και την πα-
τρίδα µας στο χείλος της χρεοκοπίας.

Η αδιαφάνεια, η πελατειακή λογική και τα αλλεπάλληλα σκάν-
δαλα που συγκλόνισαν την κοινωνία εξόργισαν τους πολίτες και
είχαν οδυνηρές συνέπειες στην αξιοπιστία των θεσµών και της
πολιτικής. Ένα τέτοιο σκάνδαλο είναι και τα οµόλογα για τα
οποία το ΠΑΣΟΚ πρότεινε τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής
που συζητούµε σήµερα.

Η ιστορία ξεκινά προ πενταετίας όταν τότε το Υπουργείο Οι-
κονοµίας εξέδωσε ειδικά οµόλογα υψηλότατου κινδύνου τα
οποία στη συνέχεια αγόρασαν τα ασφαλιστικά ταµεία. Η έκδοση
αυτών των οµολόγων εν κρυπτώ, η περιφορά τους σε ειδικές δια-
δροµές µε στόχο την καταβολή υψηλών και παράνοµων προµη-
θειών και η ταυτόχρονη αγορά τους από πολλά ασφαλιστικά
ταµεία µε παραβίαση των αρχών της νοµιµότητας και της δια-
φάνειας προκάλεσαν πολλά δηµοσιεύµατα, τα οποία αρχικά η
τότε κυβέρνηση διέψευσε και δηµιούργησαν αντιδράσεις, τις
οποίες τα αρµόδια Υπουργεία προσπάθησαν να κατευνάσουν.

Ταυτόχρονα µπήκε σε εφαρµογή και µια επιχείρηση συγκάλυ-
ψης και κουκουλώµατος της ευρηµατικής αυτής κοµπίνας που
είχε σαν στόχο τη λεηλασία των αποθεµατικών των ασφαλιστι-
κών ταµείων. Όµως πώς να πείσει κανείς ότι όλα γίνονταν νόµιµα
και σωστά, όταν οι αποκαλύψεις πήραν τη µορφή χιονοστιβά-
δας, όταν τα στοιχεία που παρουσιάζονταν για τις πτυχές της
υπόθεσης ήταν αδιάσειστα, όταν τα δηµοσιεύµατα για το σκάν-
δαλο επεκτάθηκαν και σε έγκριτες εφηµερίδες παγκόσµιας κυ-
κλοφορίας;

Καταθέτω για τα Πρακτικά δηµοσίευµα της 9ης Ιουνίου 2007
για την πανοµοιότυπη εισήγηση της αρµόδιας διευθύντριας του
ΚΕΑ∆Υ προς το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ταµείου µε αυτή της
χρηµατιστηριακής εταιρείας.

9188 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9190 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9192 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Επικαλούµαι επίσης, την εφηµερίδα «FINANCIAL TIMES» εκεί-
νης της εποχής που έγραψε ότι «οι σκοτεινές συναλλαγές των
οµολόγων κάνουν την Ελλάδα να µοιάζει µε Ρωσία». Έχω και µε-
ταφρασµένη τη σελίδα της εφηµερίδας.

Όταν πλέον η ταυτόχρονη αγορά τοξικών οµολόγων την ίδια ή
την επόµενη µέρα από δικά της ασφαλιστικά ταµεία δεν µπο-
ρούσε να δικαιολογηθεί µε την επιφοίτηση του Αγίου Πνεύµα-
τος, όταν καταδείχτηκε ότι παραβιάστηκε το ανώτατο επιτρεπτό
ποσοστό δοµηµένων επικίνδυνων οµολόγων στο χαρτοφυλάκιο
πολλών ασφαλιστικών ταµείων -έχω εδώ έναν κατάλογο που
εκείνη την περίοδο ασφαλιστικά ταµεία αύξησαν τα δοµηµένα
οµόλογα σε ποσοστό ως 64% ενώ τότε η κείµενη νοµοθεσία προ-
έβλεπε ως 23% στο σύνολο του χαρτοφυλακίου τους και το κα-
ταθέτω για τα Πρακτικά- όταν αποδείχτηκε ότι οι τότε
διορισµένοι στις διοικήσεις ασφαλιστικών ταµείων, οι διάφοροι
Ευγένιοι και Αγάπιοι δεν τίµησαν τα λαµπρά µεγάλα ονόµατά
τους, αφού φάνηκε ότι δεν αγάπησαν τους εργαζόµενους και
τους συνταξιούχους και δεν αντιµετώπισαν µε ευγένεια τα χρή-
µατα των ασφαλιστικών φορέων. Όταν τα γεγονότα προκάλεσαν
την παρέµβαση της δικαιοσύνης µε την απαγγελία κακουργηµα-
τικών κατηγοριών και την προφυλάκιση υπεύθυνων στελεχών,
τότε και πάλι η κυβέρνηση προσπάθησε µε κάθε µέσο να µετα-
θέσει τις ευθύνες σε ανίδεες διοικήσεις των ταµείων και σε άπλη-
στους χρηµατιστές.

Όµως πλέον η υπόθεση πήρε ανεξέλεγκτες διαστάσεις και κα-
ταγράφηκε και στην κοινή γνώµη σαν ένα τεράστιο σκάνδαλο το
οποίο στηρίχτηκε σε ένα οργανωµένο σχέδιο. Η τότε κυβέρνηση
δεν µπόρεσε να αποτρέψει τις αναπόφευκτες δυσµενείς γι’
αυτήν εξελίξεις, παρά τις ανοίκειες παρεµβάσεις για να καθυ-
στερήσει και να δυσκολέψει το έργο της δικαιοσύνης µε νοµο-
τεχνικά τερτίπια και απαράδεκτες µεθοδεύσεις σε αρµόδιους
θεσµούς.

Υπενθυµίζω τη δηµόσια αντιδικία µεταξύ κορυφαίων δηµόσιων
δικαστικών λειτουργών, όπως παραδείγµατος χάριν του Προέ-
δρου της ανεξάρτητης αρχής για την καταπολέµηση της νοµι-
µοποίησης εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες µε τον
Πρόεδρο και τον Αντιπρόεδρο του Αρείου Πάγου, καθώς επίσης
και τις βολές του προς τους τότε Υπουργούς ∆ικαιοσύνης και Οι-
κονοµίας. Αναφέροµαι στον κ. Ζορµπά.

Τα στοιχεία που έρχονταν στο φως της δηµοσιότητας για προ-
νοµιακές σχέσεις που είχε µια ξένη χρηµατιστηριακή εταιρεία, η
οποία φέρεται ως πρωταγωνίστρια του εγκλήµατος, καθώς επί-
σης και οι σχέσεις υψηλόβαθµων στελεχών εµπλεκοµένων εγ-
χώριων χρηµατιστηριακών εταιρειών µε τη Νέα ∆ηµοκρατία -και
συγκεκριµένα όπως λεγόταν τότε µε την παρέα του Λονδίνου-
φανέρωσαν και την ευθύνη και τη συµµετοχή της κυβέρνησης σ’
αυτήν την υπόθεση. Έτσι εξηγείται το πώς συνολικά είκοσι τέσ-
σερα ταµεία αγόρασαν την ίδια περίοδο τα τοξικά και επικίνδυνα
οµόλογα πληρώνοντας υπέρογκες προµήθειες.

Η διαρκώς µεταβαλλόµενη θέση της Κυβέρνησης για το ζή-
τηµα, οι αντιφατικές δηλώσεις των στελεχών της, τα αλληλο-
καρφώµατα µεταξύ των εµπλεκόµενων παραγόντων, η
αποποµπή κάποιων υπευθύνων, µεταξύ των οποίων του γραµ-
µατέα του Υπουργείου Εργασίας καθώς επίσης και η αλλαγή δύο
τότε Υπουργών Εργασίας και ενός Υπουργού Οικονοµίας εν
µέσω της δίνης του σκανδάλου, αποτελούν οµολογία της πολιτι-
κής της ενοχής, έστω και έµµεση, για τις ανοµολόγητες πράξεις
και για την κλοπή εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ από τα απο-
θεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων.

Αυτό οδήγησε, εκτός από την κοινωνία που απαιτούσε την
πλήρη διαλεύκανση της υπόθεσης και την παραδειγµατική τιµω-
ρία των υπευθύνων και τους φορείς, όπως η ΓΣΕΕ, να παρέµ-
βουν, να ζητήσουν την ενηµέρωση για το θέµα, να
χαρακτηρίσουν την υπόθεση καραµπινάτο οικονοµικό και πολι-
τικό σκάνδαλο και να ζητήσουν την αντικατάσταση αυτών των
επικίνδυνων και επιζήµιων οµολόγων µε εγγυηµένα, καθώς επί-
σης και την αποκατάσταση της ζηµιάς που υπέστησαν τα ασφα-
λιστικά ταµεία µε την επιστροφή των κλεµµένων σ’ αυτά.
Καταθέτω για τα Πρακτικά την ανακοίνωση της ΓΣΕΕ για το θέµα
που έγινε στις 3/04/2007.

Παρ’ όλα αυτά η Κυβέρνηση εξακολουθούσε να επιχειρεί τη

συγκάλυψη της υπόθεσης µε την άρνησή της να δώσει στοιχεία,
όπως είχε υποχρέωση, περιφρονώντας ακόµα και την πολιτική
διαδικασία, αφού δεν κατέθεσε στην Εθνική Αντιπροσωπεία τις
πλήρεις συµβάσεις όλων των οµολόγων και το σύνολο των σχε-
τικών εγγράφων, αν και κατ’ επανάληψη της είχε ζητηθεί από το
σύνολο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ.

Ταυτόχρονα, όµως, η Κυβέρνηση για να εξευµενίσει την κοινή
γνώµη αποδεχόµενη τη ζηµιά που υπέστησαν ορισµένα ασφαλι-
στικά ταµεία, επιχείρησε να την καλύψει µε την νοµοθετική πρω-
τοβουλία που τότε ψήφισε, προκρίνοντας τη λύση της µετάθεσης
του κόστους στους φορολογούµενους αντί να αναζητήσει µε
κάθε πρόσφορο µέσο την απόδοση ευθυνών, καθώς επίσης και
τη διεκδίκηση αποζηµίωσης από τους ενόχους για την απώλεια
που υπέστη το δηµόσιο.

Στο ίδιο σχέδιο εντάσσονταν και η επενδυτική συµπεριφορά
οργανισµών και επιχειρήσεων του δηµόσιου τοµέα, όπως το Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο, η Αγροτική Τράπεζα κ.λπ.. Οι φορείς
αυτοί επένδυσαν, πέρα από τα δοµηµένα οµόλογα του δηµο-
σίου και σε δοµηµένα οµόλογα που εκδόθηκαν ειδικά γι’ αυτούς,
τα σύνθετα λεγόµενα και επικίνδυνα, τα οποία είναι υψηλού ρί-
σκου και τα οποία απέδωσαν τεράστιες προµήθειες σε τρίτους.
Συγκεκριµένα, σύµφωνα µε καταγγελία στις 2/7/2009 πέντε Βου-
λευτών του ΠΑΣΟΚ προς την Εισαγγελία Πληµµελειοδικών Αθη-
νών τότε, αποδείχθηκε, καταγγέλθηκε ότι η ∆ιοίκηση της ΑΤΕ την
περίοδο 2004-2005 αγόρασε µε διαµεσολαβήσεις τριάντα ένα
δοµηµένα οµόλογα καταβάλλοντας 767.000.000 ευρώ, δηλαδή
το 75% του µετοχικού κεφαλαίου, τα οποία παραµένουν δε-
σµευµένα ως το 2015. Από τα προϊόντα αυτά ήδη τα πέντε έχουν
καταστεί µηδενικής απόδοσης προκαλώντας ζηµίες 75.000.000
ευρώ πριν από την οικονοµική κρίση, ενώ µε την οικονοµική κρίση
οι ζηµιές είναι πολύ µεγαλύτερες. Εκτιµάται ότι σήµερα οι συνο-
λικές ζηµιές ξεπερνούν τα 336.000.000 ευρώ. Όπως προκύπτει
από τον ισολογισµό του 2008 της τράπεζας η ΑΤΕ υπέστη µεί-
ωση της καθαρής θέσης της κατά 600.000.000 ευρώ, περίπου το
40% µε κύρια αιτία αυτές τις επενδύσεις. Κάποιος, λοιπόν, δεν
πρέπει να λογοδοτήσει για όλα αυτά;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Υπό αυτές τις συνθήκες και ενώ η διερεύνηση της υπόθεσης
κωλυσιεργούσε, λόγω της επιχείρησης της Κυβέρνησης να απο-
σείσει τις ευθύνες των στελεχών της, το ΠΑΣΟΚ τότε κατέθεσε
πρόταση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής –δύο προτά-
σεις- έτσι ώστε να διαλευκανθούν όλες οι πτυχές της υπόθεσης
και να αποδοθούν οι πολιτικές και ποινικές ευθύνες στους υπεύ-
θυνους.

Όµως, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αρνήθηκε την πα-
ραπάνω πρόταση, προβάλλοντας τον ισχυρισµό ότι µε την υπό-
θεση ασχολείται η δικαιοσύνη. Τι σηµαίνει αυτό; Ότι παράλληλα
µε τη δικαιοσύνη δεν µπορούσε να ασχοληθεί η Βουλή, έτσι
όπως προβλέπεται από το Σύνταγµα και µε βάση την αρχή της
διάκρισης των εξουσιών που περιέγραψε ακόµα από τη Γαλλική
Επανάσταση ο Μοντεσκιέ; ∆εν µπορούσε, δηλαδή, να ασχολη-
θεί η Βουλή µε µια σκοτεινή υπόθεση που τραυµάτισε βαθιά τους
θεσµούς της δηµοκρατίας και να συµβάλει αποτελεσµατικά στην
πλήρη διαλεύκανσή της;

Ήταν ξεκάθαρο – όπως είπε τότε και ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
στην οµιλία του στη Βουλή – ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας έτρεµε τον έλεγχο, έτρεµε την αλήθεια, έτρεµε την αγα-
νάκτηση του ελληνικού λαού.

Στην ίδια αγόρευση τότε ο σηµερινός Πρωθυπουργός δε-
σµεύτηκε προσωπικά για τη διαφάνεια. «Να βγουν όλα στο φως»
είπε, «για να µάθει ο ελληνικός λαός» – είναι δικαίωµά του άλ-
λωστε – «τι έγινε µε τα χρήµατα των ταµείων, να ξέρει ότι η αξιο-
ποίηση της περιουσίας του γίνεται µε καθαρούς κανόνες».

Σήµερα λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ ως Κυβέρνηση, συνεπές στην πα-
ραπάνω δέσµευση του Γεωργίου Παπανδρέου και επειδή ακόµη
υπάρχουν πολλές σκοτεινές πτυχές στην υπόθεση και εκτός των
ποινικών ευθυνών υπάρχουν σοβαρές, µεγάλες και απαράγρα-
πτες πολιτικές ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας, καθώς η όλη δια-
δικασία εξελίχθηκε σε βασικούς κυβερνητικούς τοµείς, προτείνει
τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής πάλι, για την πλήρη διερεύ-
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νηση του ζητήµατος, γιατί αυτό επιβάλλει το δηµόσιο συµφέρον.
Η εξεταστική επιτροπή, την οποία προτείνουµε, πρέπει να διε-

ρευνήσει µεταξύ άλλων και τα εξής: Τις πολιτικές ευθύνες των
κυβερνητικών παραγόντων της περιόδου 2004 – 2007, οι οποίοι
σχεδίασαν, υλοποίησαν ή ανέχθηκαν το σκάνδαλο των οµολό-
γων.

Να διερευνήσει, γιατί η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
προώθησε στα ασφαλιστικά ταµεία τα οµόλογα υψηλού κινδύ-
νου και εγκατέλειψε την πολιτική των σταθερών και εγγυηµένων
αποδόσεων.

Γιατί η έκδοση των αµαρτωλών οµολόγων έγινε µε αδιαφανείς
διαδικασίες; Γιατί, µε ποιους και πώς έγινε η διακίνηση των δο-
µηµένων οµολόγων, πριν αυτά εκδοθούν; Πόσα από τα συγκε-
κριµένα οµόλογα απορροφήθηκαν από τα ασφαλιστικά ταµεία
και πόσα από άλλους φορείς και ποιους; Γιατί η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας δεν δηµοσιοποίησε τους ακριβείς όρους έκ-
δοσης όλων των σχετικών συµβάσεων, που αφορούν τα δοµη-
µένα οµόλογα; Γιατί αδρανοποιήθηκε ο νοµίµως προβλεπόµενος
έλεγχος από την Τράπεζα της Ελλάδος; Πώς και γιατί, µέσα σε
δύο µέρες, δεκατρία ασφαλιστικά ταµεία αποφάσισαν να σπά-
σουν τα σταθερά οµόλογα και να αγοράσουν αυτά τα δοµηµένα;
Ποια ασφαλιστικά ταµεία αγόρασαν από τις αρχές του 2005
µέχρι σήµερα τα σύνθετα δοµηµένα οµόλογα; Σε ποια τιµή; Σε
ποιες ηµεροµηνίες; Με ποιες διαδικασίες; Ποιο είναι το ποσό των
προµηθειών που έχει καταβληθεί από κάθε ταµείο, για κάθε συ-
ναλλαγή ξεχωριστά; Ποια ασφαλιστικά ταµεία εκποίησαν την ίδια
περίοδο οµόλογα σταθερής απόδοσης; Ποιες χρηµατιστηριακές
εταιρείες, τράπεζες, ή επενδυτικοί οργανισµοί του εσωτερικού
ή του εξωτερικού συνέπραξαν για την αγορά των σύνθετων οµο-
λόγων και ποια διαδικασία επιλέχτηκε από τις διοικήσεις των
ασφαλιστικών ταµείων; Ποια ασφαλιστικά ταµεία σύναψαν δά-
νεια µε ελληνικές και ξένες τράπεζες, µε ποιους όρους και µε
ποιες διαδικασίες; Ποιοι δηµόσιοι οργανισµοί αγόρασαν την ίδια
περίοδο ή απέκτησαν µε οποιονδήποτε τρόπο δοµηµένα οµό-
λογα; Πού βρίσκονται σήµερα οι τεράστιες, παράνοµες προµή-
θειες, τις οποίες φέρεται ότι καρπώθηκαν, χρησιµοποιώντας
ακόµη και βαλίτσες οι διάφοροι ενδιάµεσοι; Γιατί δεν αναζητή-
θηκαν ευθύνες και η αποκατάσταση της ζηµιάς που υπέστη το
δηµόσιο από εκείνους που µε παράνοµες πράξεις ή παραλείψεις
συµµετείχαν µε οποιονδήποτε τρόπο στο σκάνδαλο των οµολό-
γων;

Και σε αυτήν την πρόταση, κύριοι συνάδελφοι, σε µια περίοδο
απαξίωσης της πολιτικής και υποτίµησης των µορφών συλλογι-
κής δράσης και των θεσµών γενικότερα, είναι µια πρόταση ευ-
θύνης. ∆εν είναι άγκυρα στο παρελθόν αλλά αποτελεί κεραία για
το µέλλον.

Το «όλα στο φως» που διακηρύττει ο Πρωθυπουργός είναι
απαραίτητη προϋπόθεση για να συµφιλιωθεί ο πολίτης µε το σύ-
στηµα. Γιατί ο κύκλος των χαµένων ευθυνών πρέπει να κλείσει
και να ανοίξει ένας νέος κύκλος διαφάνειας και τιµωρίας όλων
των ενόχων, για διασπάθιση δηµοσίου χρήµατος, όποιοι και εάν
είναι, όπου και εάν βρίσκονται.

∆ιότι, το κύρος των θεσµικών παραγόντων και των πολιτικών
πρέπει να ενισχυθεί µε την αποκάλυψη όλων των πτυχών της λει-
τουργίας τους και όχι µε την συγκάλυψη ορισµένων από αυτές.

Ας µην ξεχνάµε ότι όποιος το κρύβει το κακό, µαζί µε αυτό πε-
θαίνει, µας υπενθυµίζει µια λαϊκή θυµοσοφία.

Εµείς στο ΠΑΣΟΚ είµαστε αποφασισµένοι να µατώσουµε για
να λάµψει όλη η αλήθεια, για όλα τα σκάνδαλα που απασχόλη-
σαν και εξακολουθούν να συγκλονίζουν την κοινή γνώµη, να αφή-
σουµε πίσω τα νοσηρά, σκοτεινά φαινόµενα του παρελθόντος,
που τόσο στοίχησαν στην πατρίδα µας και να δώσουµε ζωή και
ελπίδα στο µέλλον της διαφάνειας και της προόδου.

Αυτή είναι η βασική επιλογή στην προσπάθεια να δοθούν λύ-
σεις στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η χώρα.

Για το λόγο αυτόν σας καλούµε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, να υπερψηφίσετε την σηµερινή πρότασή µας, για
τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής και να συµβάλετε στο να
ανοίξει ο δρόµος της αλήθειας. Το οφείλετε στους ψηφοφόρους
σας, το οφείλετε στους εργαζόµενους, το οφείλετε στους ασφα-
λισµένους.

Είναι υποχρέωσή σας να βοηθήσετε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, γιατί τα χρήµατα που χάθηκαν είναι προϊόν του µόχθου
τους. Είναι ιερά σαν το παγκάρι της εκκλησίας, γιατί ανήκουν κυ-
ρίως στους µεροκαµατιάρηδες που σήµερα καλούνται να βοη-
θήσουν και αυτοί µε το υστέρηµά τους, για να σωθεί το
ασφαλιστικό σύστηµα, για να βγει η χώρα από την κρίση που πε-
ριήλθε από τη δική σας πολιτική.

Η άρνησή σας, να την υπερψηφίσετε και πάλι, είναι οµολογία
συνενοχής και θα καταδικαστεί για µια άλλη φορά από τον ελ-
ληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Χάϊδος καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Γενικός Γραµµατέας της Κοι-

νοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος
Τασούλας, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο γνωρίζει ότι κατά τη συζήτηση και λήψη από-
φασης επί της προτάσεως για τη διερεύνηση της υπόθεσης των
οµολόγων, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας ορίζεται ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μαργα-
ρίτης Τζίµας για δεκαπέντε λεπτά.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφής η πρόθεση της κυ-

βερνητικής πλειοψηφίας, για µία ακόµη φορά, να ρίξει τις ευθύ-
νες στην προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Εδώ και τέσσερις µήνες, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ψά-
χνετε µε πάθος στην εξεταστική επιτροπή για το Βατοπέδι να
ανακαλύψετε αποδεικτικά στοιχεία, που να ενοχοποιούν πολιτικά
πρόσωπα της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν το καταφέρατε.

Ψάχνετε εναγωνίως στην εξεταστική επιτροπή για την
«SIEMENS», να βρείτε ενοχοποιητικά στοιχεία, για πολιτικά πρό-
σωπα της Νέας ∆ηµοκρατίας. Μέχρι στιγµής, δεν το καταφέ-
ρατε.

Και έρχεσθε σήµερα, παραµονή της κατάθεσης του ασφαλι-
στικού και εργασιακού νοµοσχεδίου, να καταθέσετε µία νέα πρό-
ταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, για τα δοµηµένα
οµόλογα.

Και ο πιο απλός Έλληνας πολίτης µπορεί να αντιληφθεί, γιατί
σήµερα και γιατί αυτή η Επιτροπή, την ώρα που ολόκληρη η ελ-
ληνική κοινωνία απασχολείται µε το µείζον ζήτηµα του ασφαλι-
στικού και εργασιακού.

Θέλετε να ρίξετε τα φώτα της δηµοσιότητας αλλού. Είναι φα-
νερό. Και έτσι πέφτουν οι µάσκες της υποκρισίας από την κυ-
βερνητική πλειοψηφία.

Κεκτηµένα δικαιώµατα των Ελλήνων πολιτών, που κατακτήθη-
καν µε αγώνες δεκαετιών, έρχεσθε και τα καταργείτε µε το αντια-
σφαλιστικό και αντιεργασιακό σας νοµοσχέδιο.

Και εµφανίζεστε εδώ ως αρχάγγελοι της κάθαρσης. Και µε ένα
κείµενο το οποίο υποβαθµίζει τον πολιτικό διάλογο στη χώρα µας
και συµβάλλει κυρίως στην περαιτέρω υποβάθµιση και του πολι-
τικού λόγου, αλλά και του πολιτικού συστήµατος και καταθέτετε
την πρότασή σας για εξεταστική επιτροπή, βγάζοντας εκ των
προτέρων τα συµπεράσµατα. Αλλιώς, πώς µπορώ να εξηγήσω,
παράγραφο του κειµένου σας, που θεωρείτε δεδοµένες τις ποι-
νικές ευθύνες πολιτικών προσώπων της Νέας ∆ηµοκρατίας; Και
ζητάτε εξεταστική επιτροπή, να διερευνήσει πολιτικές ευθύνες.

Εποµένως έχετε βγάλει τα συµπεράσµατά σας: Ένοχη η Νέα
∆ηµοκρατία. ∆εν κινείσθε, λοιπόν, από αγνά ελατήρια κάθαρσης,
διαφάνειας ή συµβολής στην περαιτέρω διαλεύκανση υποθέ-
σεων, που απασχόλησαν την κοινή γνώµη. Υπάρχουν ποινικές ευ-
θύνες. Πάµε να ψάξουµε πολιτικές.

Είναι δυνατόν, πολιτικό κείµενο που κατατίθεται στη Βουλή και
ζητάει την έγκριση του Κοινοβουλίου για σύσταση εξεταστικής
επιτροπής, να µιλάει για «παρέα του Λονδίνου»; Γιατί δεν µας
λέτε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ποια είναι αυτή η «παρέα
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του Λονδίνου»; Γενικά και αόριστα συσκοτίζετε το πολιτικό σκη-
νικό;

Ποιοι συµµετείχαν σ’ αυτήν την «παρέα του Λονδίνου», που
σχεδίασε την έκδοση αυτού του δοµηµένου οµολόγου; Γιατί,
όµως, εξεταστική επιτροπή για τα δοµηµένα οµόλογα και όχι εξε-
ταστική επιτροπή για το Χρηµατιστήριο;

Έχετε την εντύπωση ότι ο ελληνικός λαός έχει ξεχάσει το
σκάνδαλο των σκανδάλων, µε το οποίο ενάµισι εκατοµµύριο ελ-
ληνικές οικογένειες έχασαν τις περιουσίες τους; Γι’ αυτό δεν ευ-
αισθητοποιείστε να ζητήσετε εξεταστική επιτροπή. Και όταν η
Νέα ∆ηµοκρατία το 2002, ως αντιπολίτευση, ζήτησε τότε τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής, εσείς το αρνηθήκατε. Γιατί, λοι-
πόν, δεν προηγείται χρονολογικά το σκάνδαλο του Χρηµατι-
στηρίου; Γιατί δεν το φέρνετε; ∆εν προηγείται το µεγάλο ζήτηµα
της οικονοµίας; Καταθέσατε πρόταση για εξεταστική επιτροπή
για την οικονοµία και ακούµε και διαβάζουµε ότι θα έρθει σε συ-
ζήτηση στη Βουλή, λέει, το Σεπτέµβριο, τον Οκτώβριο. Γιατί;
Γιατί δεν φέρνετε σύσταση εξεταστικής επιτροπής για την οικο-
νοµία;

Και, τρίτον, γιατί εντοπίζετε την υπόθεση των οµολόγων µόνο
στην περίοδο 2004-2007; Μπορείτε να µου πείτε, µε το χέρι στη
καρδιά, αν η Κυβέρνησή σας πριν το 2004 εξέδωσε δοµηµένα
οµόλογα; Εκδώσατε και εσείς και καλά κάνατε. ∆εν εκδώσαµε,
όµως, εµείς ως Κυβέρνηση δοµηµένο οµόλογο µε ρήτρα δολα-
ρίου και να το µετατρέψουµε σε ρήτρα ευρώ µε τα 18 -λεγόµενα-
swaps επί εποχής κ. ∆ρυ. Γιατί, λοιπόν, εάν πραγµατικά ενδια-
φέρεστε να πέσει άπλετο φως στην ιστορία των δοµηµένων οµό-
λογων, δεν ζητάτε διαλεύκανση από το 1998, από το 1993, µετά
τη Μεταπολίτευση; Άρα, λοιπόν, είναι σαφής η προσπάθειά σας
να πλήξετε πολιτικά τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Έρχοµαι τώρα στην υπόθεση. Νόµος δικός σας, ο 2679 του
1999, επιτρέπει στους ασφαλιστικούς οργανισµούς, στα ασφα-
λιστικά ταµεία, να επενδύουν µε αποφάσεις των διοικητικών τους
συµβουλίων µέχρι το 23% του ενεργητικού τους. Από αυτό το
23% εξαιρείται η κυκλοφορία οµολόγων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆οµηµένων οµολόγων.
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: ∆ικός σας νόµος, κύριε Πρωτόπαπα, ο

2679/1999. Από το 1999 είχατε δώσει το δικαίωµα στα ∆.Σ. των
ασφαλιστικών ταµείων να εκδίδουν δοµηµένα οµόλογα.

Μάλιστα στο ν. 2992/2002, µετέπειτα, στην παράγραφο 9 λέτε:
«ο περιορισµός του 23% δεν ισχύει για επενδύσεις σε οµόλογα».
Τι λέει το άρθρο αυτό παρακάτω; Για τις επενδύσεις αυτές, δη-
λαδή για εκδόσεις δοµηµένων οµολόγων, απαιτείται µόνο από-
φαση του διοικητικού συµβουλίου του φορέα. Εσείς το
ψηφίσατε. Χρειαζόταν κυβερνητική απόφαση για να εκδοθεί ένα
δοµηµένο οµόλογο, όταν ο δικός σας νόµος, ο 2992/2002, λέει
ότι για να κυκλοφορήσει ένα δοµηµένο οµόλογο απαιτείται µόνο
απόφαση του ∆.Σ. του ασφαλιστικού ταµείου; Πού είναι λοιπόν,
η κυβερνητική παρέµβαση της Νέας ∆ηµοκρατίας;

Να πούµε για µια ακόµα φορά µία µεγάλη αλήθεια. Τα διοικη-
τικά συµβούλια των ασφαλιστικών ταµείων ήταν όλα αµιγώς νε-
οδηµοκρατικά; Αγνοείτε το γεγονός ότι εκεί µέσα υπάρχουν εκ
του νόµου τοποθετηµένοι και απεσταλµένοι εκπρόσωποι εργα-
ζοµένων και συγκεκριµένων φορέων; Και εκείνους η Νέα ∆ηµο-
κρατία τους διόρισε; Ανήκαν σε διαφορετικές συνδικαλιστικές
παρατάξεις, που είχαν την αυτονοµία τους και όµως, για την κυ-
κλοφορία αυτών των δοµηµένων οµολόγων υπήρξαν οµόφωνες
αποφάσεις των διοικητικών συµβουλίων των ασφαλιστικών τα-
µείων. Εποµένως καταρρίπτεται και µόνο µε το επιχείρηµα αυτό
ο ισχυρισµός της πρότασής σας ότι υπήρξε κυβερνητική παρέµ-
βαση.

Πάµε παρακάτω. Η νοµιµότητα των επενδύσεων σε κινητές
αξίες, λέει ο νόµος, µε την εξαίρεση των οµολόγων, των µετο-
χών εταιρειών που ιδιωτικοποιούνται και των τίτλων του ελληνι-
κού δηµοσίου, υπόκεινται στον έλεγχο της Ειδικής Επιτροπής
Ελέγχου και Εποπτείας. Όλα µπορεί να τα ελέγχει η επιτροπή
αυτή εκτός από την έκδοση των οµολόγων. ∆ικός σας νόµος το
λέει. Πώς, εποµένως, µέσα στο κείµενο της πρότασής σας ζη-
τάτε, γιατί η κυβέρνηση δεν παρενέβη να ελέγξει την κυκλοφο-
ρία και τη διάθεση αυτού του δοµηµένου οµολόγου, όταν δικός
σας νόµος λέει ότι από αυτόν τον έλεγχο εξαιρείται η διαδικασία

του δοµηµένου οµολόγου;
Επίσης, ο ν. 3232/2004, Φεβρουάριος του 2004, πριν την κυ-

βερνητική αλλαγή, λέει ότι ουδέποτε υπήγαγε σε έλεγχο του
Υπουργείου Απασχόλησης ή της Τράπεζας της Ελλάδος τα οµό-
λογα. Και µέσα στο κείµενό σας λέτε «γιατί η Τράπεζα της Ελ-
λάδος δεν έκανε τον έλεγχο;» Μα, µε δικό σας νόµο δεν
µπορούσε να ελέγξει τα οµόλογα η Τράπεζα της Ελλάδος.

Ας έρθουµε τώρα στο ιστορικό της υπόθεσης. Εκδόθηκαν
οκτώ οµόλογα ύψους 1,8 δισ. στο διάστηµα 2005-2008. Εκείνο
το διάστηµα ακούγαµε πράγµατα τροµερά, ψεύδη ασύστολα, ότι
τα ασφαλιστικά ταµεία έχασαν λέει 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ
από τα δοµηµένα οµόλογα. Μα πώς είναι δυνατόν να χάσουν 3,5
δισ. όταν όλα τα δοµηµένα οµόλογα τα οποία εξεδόθησαν την
περίοδο εκείνη ήταν µόνο 1,8 δισ.; Αυτά λέγατε και αυτά εξακο-
λουθείτε να λέτε. Να εκδίδεις ένα οµόλογο 1,8 δισ. και να ισχυ-
ρίζεσαι ότι χάνεις 3,5 δισ..

Τι είναι δοµηµένο οµόλογο, για να πληροφορηθούµε και ορι-
σµένοι συνάδελφοι αλλά και ο κόσµος; Έχουµε, λοιπόν, ένα
απλό οµόλογο, στο οποίο δίνουµε ορισµένα χαρακτηριστικά, που
δεν τα έχει το απλό οµόλογο. ∆ηλαδή, ποιο θα είναι το επιτόκιο,
που θα πάρει ο κάτοχος του δοµηµένου οµολόγου; Θα είναι στα-
θερό ή θα είναι κυµαινόµενο; ∆εν είναι ούτε το ένα ούτε το άλλο.
Τα δοµηµένα οµόλογα δεν µπορούν να έχουν ούτε σταθερό ούτε
κυµαινόµενο επιτόκιο. Έχουν, όµως, ένα επιτόκιο το οποίο ισού-
ται µε τη διαφορά του επιτοκίου του δεκαετούς οµολόγου, του
µακροχρόνιου δηλαδή και του διετούς, του βραχυχρόνιου οµο-
λόγου.

Παράδειγµα: Το δεκαετές οµόλογο επί των ηµερών σας, τώρα,
τον περασµένο µήνα, έφτασε να έχει 1000 µονάδες και το διετές
να έχει 400 µονάδες, η διαφορά είναι 600 µονάδες. ∆ηλαδή, αν
ένας είχε ένα δοµηµένο οµόλογο και πήγαινε να το εξαργυρώσει,
θα έπαιρνε τη διαφορά 1000 µείον 400, ίσον 600, δηλαδή 6%.

Εκείνη την εποχή, λοιπόν, που τα ασφαλιστικά ταµεία εξέδω-
σαν αυτό το δοµηµένο οµόλογο, το spread, το επιτόκιο δηλαδή,
ήταν 0,15%. ∆ηλαδή, κέρδισε την εποχή εκείνη από τη δυνατό-
τητα να πάει σε σταθερό ή κυµαινόµενο επιτόκιο περίπου 30 εκα-
τοµµύρια ευρώ το δηµόσιο, επιλέγοντας το δοµηµένο οµόλογο.
Φέρτε µου στοιχεία να αποδείξετε τη διαφορετικότητα αυτού
που λέω. ∆εκαπέντε µονάδες βάση είχαν τότε τα επιτόκια. Πώς,
λοιπόν, ισχυρίζεστε ότι έχασαν τα ασφαλιστικά ταµεία;

Αυτός που εκδίδει το οµόλογο δεν το εκδίδει γιατί έτσι θέλει
και γιατί βάζει τους όρους που θέλει, αλλά τους όρους τους
βάζει αυτός που θα αγοράσει το οµόλογο, γι’ αυτό η κίνηση δρο-
µολογείται από κάτω προς τα πάνω. Εποµένως δεν µπορεί να
ξέρει ο εκδότης του οµολόγου ούτε την πορεία ούτε τη διάθεση
του οµολόγου.

Παρ’ όλα αυτά µε το θόρυβο που δηµιουργήθηκε την εποχή
εκείνη από το 1,8 δις, τα 800 που είχαν πάει στα ασφαλιστικά τα-
µεία, τα 600 επέστρεψαν στα ασφαλιστικά ταµεία. Και αυτή την
ώρα που µιλάµε, τα ασφαλιστικά ταµεία της χώρας έχουν µόνο
200 εκατοµµύρια ευρώ οµόλογα, για τα οποία δεν µπορεί κανείς
να ισχυριστεί ότι έχουν ζηµία, διότι η λήξη τους είναι σε δέκα -
δεκαπέντε χρόνια και τότε µπορεί να έχουµε κέρδος. Είναι µα-
κροχρόνια η µίσθωση, η χρήση των οµολόγων από τα ασφαλι-
στικά ταµεία.

Και για πείτε µου λίγο, όταν επί ΠΑΣΟΚ εγκρίνατε οµόλογα µε
ρήτρα δολαρίου και ανέβαινε το δολάριο ή γινόταν υποτίµηση
της δραχµής, ξέρετε πόσοι κερδοσκόποι έκαναν πάρτι και κέρ-
διζαν από τα δοµηµένα οµόλογα; Γιατί µη µου πείτε ότι δεν βγά-
ζατε εσείς οµόλογα µε ρήτρα δολαρίου ή ρήτρα γιεν. Και να σας
θυµίσω ότι επί κ. Σηµίτη έγιναν δύο φορές υποτιµήσεις της δραχ-
µής, µία 20%, µία 25% και µόνο µε την υποτίµηση της δραχµής
45% ξέρετε πόσα κέρδισαν οι κάτοχοι του δοµηµένοι εκείνου
οµολόγου την εποχή εκείνη; Αυτά δεν σας ενδιαφέρουν; ∆εν
πρέπει να αναζητήσουµε πολιτικές ευθύνες εκεί; Καραµπινάτο:
Ποιος ήξερε ότι θα γίνει υποτίµηση της δραχµής το 1998; Ορι-
σµένοι το ήξεραν και αυτοί κέρδισαν. Εποµένως, λοιπόν, γίνεται
σαφές ότι η προσπάθεια της κυβερνητικής πλειοψηφίας είναι
αποκλειστικά και µόνο να θιγεί η πολιτική οντότητα της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
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πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)
Και έρχοµαι τώρα και στο τελευταίο και πιο σηµαντικό κατά

την άποψή µου. Ποιος ανέδειξε το ζήτηµα των δοµηµένων οµο-
λόγων; Ποιος έστειλε την υπόθεση στην ελληνική δικαιοσύνη; Τη
στείλατε εσείς; Η Νέα ∆ηµοκρατία την έστειλε. Αµέσως µόλις δη-
µιουργήθηκε το πρόβληµα αυτό, εµείς παραπέµψαµε την υπό-
θεση στην ελληνική δικαιοσύνη. Τρία χρόνια ασχολείται η
ελληνική δικαιοσύνη, τρεις ειδικοί εφέτες ανακριτές. Και στη
Βουλή ακόµη δεν έχει έρθει φάκελος που να καταλογίζει πολιτι-
κές ή ποινικές ευθύνες σε πρόσωπα πολιτικά της Νέας ∆ηµο-
κρατίας µετά από τρία χρόνια έρευνα. Και έρχεστε τώρα να µας
πείσετε εσείς ότι υπάρχουν ποινικές σίγουρα και πάµε να ψά-
ξουµε πολιτικές ευθύνες; ∆εν προέκυψε, λοιπόν, από την τρί-
χρονη έρευνα της ελληνικής δικαιοσύνης ύπαρξη ευθυνών
πολιτικών παραγόντων της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Παρ’ όλα αυτά, επειδή η Νέα ∆ηµοκρατία, πιστή στις αρχές
της και στο γεγονός ότι απαίτηση της κοινής γνώµης αλλά και
πίστη της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι να πέσει άπλετο φως σε ό,τι
ακριβώς πικραίνει τους πολίτες, δεν µπορεί να αρνηθεί τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής. ∆εχόµαστε, λοιπόν, τη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής, όχι όµως για την περίοδο 2004-2007.
Αυτό θα το αποφασίσει η εξεταστική επιτροπή η οποία θα οριστεί
από την Ολοµέλεια της Βουλής. Αυτή θα αποφασίσει µέχρι πού
πρέπει να φτάσουµε και αν πρέπει να µιλήσουµε και για τα δε-
καοκτώ swaps, αν πρέπει να µιλήσουµε και για το χρέος που αγό-
ραζε η «GOLDMAN SACKS» και αν πρέπει να µιλήσουµε για όλα
όσα έχουν σχέση µε τα δοµηµένα οµόλογα. Ναι, λοιπόν, στη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής, παρ’ όλο που το κείµενό σας είναι
ένα κείµενο που αδικεί κατάφωρα και τον πολιτικό κόσµο της
χώρας, αλλά και τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζίµα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση και το ΠΑΣΟΚ φέρ-
νουν σήµερα για συζήτηση στην Ολοµέλεια την πρόταση για τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής για την υπόθεση των οµολόγων.
Ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θεωρούµε ότι δεν είναι τυ-
χαία η χρονική στιγµή, συνδέεται άµεσα µε την κορύφωση µιας
πρωτόγνωρης, µιας βάρβαρης επίθεσης ενάντια στους εργαζό-
µενους, ενάντια στη λαϊκή οικογένεια και αυτή η επίθεση τις επό-
µενες µέρες θα αποκτήσει νέα χαρακτηριστικά µε την
κατεδάφιση των εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων µε
το σχέδιο νόµου το οποίο ετοιµάζεται να καταθέσει στη Βουλή η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Βεβαίως, αξιοποιεί ως αφορµή τη διεθνή καπιταλιστική κρίση
και τη συνεπακόλουθη δηµοσιονοµική εκτροπή για να επιτεθεί
ολοµέτωπα στο βιοτικό επίπεδο των εργαζόµενων και της πλα-
τιάς λαϊκής οικογένειας, αλλά και ταυτόχρονα να υλοποιήσει µια
σειρά µέτρα, τα οποία όµως δεν αποτελούν κεραυνό εν αιθρία,
µέτρα τέτοια, τα οποία χτυπάνε στον πυρήνα τους ίδιους τους
εργαζόµενους, την ίδια την εργατική τάξη, µέτρα τα οποία σφα-
γιάζουν το δικαίωµα στην εργασία, στη σταθερή απασχόληση,
στην κατάργηση των κατακτήσεων που αφορούν τις συλλογικές
συµβάσεις εργασίας, τον κατώτερο µισθό, αλλά και σφαγιάζουν
ουσιαστικά τα ασφαλιστικά δικαιώµατα µέσα από την αύξηση
των ορίων συνταξιοδότησης, την αύξηση των χρόνων εργασίας,
τη µείωση των συντάξιµων αποδοχών, ουσιαστικά δηµιουργώ-
ντας ένα τέτοιο ασφαλιστικό σύστηµα στο οποίο η συντριπτική
µειοψηφία, ελάχιστοι πλέον θα µπορούν να θεµελιώνουν τα σα-
ράντα χρόνια εργάσιµης ζωής για να θεµελιώνουν ασφαλιστικό
δικαίωµα και αυτό ακριβώς σε συνδυασµό µε τη µερική απασχό-
ληση, µε τις άτυπες µορφές εργασίας, οι οποίες γενικεύονται και
θα γενικευτούν όχι µόνο στον ιδιωτικό αλλά και στο δηµόσιο
τοµέα.

Αποτελεί ουσιαστικά την προσπάθεια δηµιουργίας ενός εργα-
σιακού Καιάδα και αυτό γιατί είναι σταθερά στοχοπροσηλωµένη

και η σηµερινή Κυβέρνηση, όπως και η προηγούµενη κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας, στη στήριξη της ανταγωνιστικότητας της
ελληνικής οικονοµίας και στη δηµιουργία ενός κατάλληλα ευνοϊ-
κού επιχειρηµατικού περιβάλλοντος τέτοιου, ώστε να αποτελέσει
µέσο εκτόνωσης των υπερσυσσωρευµένων κεφαλαίων που απο-
τελούν και την καρδιά και τη βασική αιτία της κρίσης, αλλά και
της δυσκολίας αναπαραγωγής του κοινωνικού κεφαλαίου, ούτως
ώστε να γίνουν επενδύσεις σε ένα περιβάλλον εργασιακό και
ασφαλιστικό που δεν θα θυµίζει τίποτε από τις κατακτήσεις της
εργατικής τάξης.

Πρόκειται ασφαλώς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για µέτρα
προσχεδιασµένα, τα οποία δεν λήφθηκαν για να αντιµετωπιστεί
η διεθνής καπιταλιστική κρίση και η δηµοσιονοµική εκτροπή,
γιατί είναι µέτρα που εφαρµόζονται συνολικά στο σύνολο των
κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όχι µόνο, ανεξάρ-
τητα από τη δηµοσιονοµική τους κατάσταση, αλλά και ταυτό-
χρονα έχουν µία χρονική διάρκεια που πηγαίνει βαθιά πίσω,
ουσιαστικά ξεκινώντας από τη Συνθήκη του Μάαστριχτ. Για πα-
ράδειγµα, στο ασφαλιστικό, που πτυχή του συζητάµε σήµερα µε
την υπόθεση των δοµηµένων οµολόγων, το ξεθεµέλιωµα ξεκί-
νησε σταδιακά το 1985 βάζοντας στο στόχαστρο το Ναυτικό
Αποµαχικό Ταµείο, συνεχίστηκε το 1992 µε το νόµο Σιούφα-Σου-
φλιά, µετά ήρθε ο νόµος του Ρέππα, ο νόµος Πετραλιά και έπε-
ται συνέχεια αύριο µε το νόµο Λοβέρδου. Και όλα αυτά σήµερα
αποκαλύπτουν τα ιδεολογήµατα τα οποία δεν αντέχουν κριτικής,
πάνω στα οποία και η σηµερινή Κυβέρνηση αλλά και οι προη-
γούµενες Κυβερνήσεις προσπαθούν να θεµελιώσουν την ανάγκη
χτυπήµατος των ασφαλιστικών δικαιωµάτων.

Το πρώτο ιδεολόγηµα έχει να κάνει µε τη δηµογραφική γή-
ρανση, ένα επιχείρηµα αντεπιστηµονικό, από την στιγµή που
υπάρχει ένα υψηλότατο ποσοστό ανεργίας, από τη στιγµή που
υπάρχει µαύρη, ανασφάλιστη εργασία, από τη στιγµή που επί-
σηµη πολιτική του κράτους αλλά και της Ευρωπαϊκής Ένωσης
ήταν τα «STAGE», οι µαθητείες, η ανασφάλιστη επίσηµα εργα-
σία, από τη στιγµή που υπάρχουν εκατοντάδες χιλιάδες εφεδρι-
κού στρατού. Και από την άλλη µεριά, το ιδεολόγηµα αυτό δεν
µπορεί να υποκρύψει τις υποκριτικές κορώνες περί δηµογραφι-
κής γήρανσης, όταν ακριβώς στο στόχαστρο βρίσκεται το δικαί-
ωµα της νέας γενιάς στην εργασία, στην εργασία µε δικαιώµατα,
στην εργασία µε αξιοπρεπείς συνθήκες πώλησης της τιµής της
εργατικής δύναµης, ούτως ώστε να δίνεται το δικαίωµα στη νέα
γενιά, να της επιτρέπεται να δηµιουργήσει οικογένεια, όταν πυ-
ροβολούνται οι οποιοιδήποτε θεσµοί κοινωνικής πρόνοιας.

Το δεύτερο ιδεολόγηµα έχει να κάνει µε τη βιωσιµότητα των
ασφαλιστικών ταµείων και πρόκειται ακριβώς για ιδεολόγηµα,
όταν είναι η διαχρονική πολιτική επιλογή των κυβερνήσεων τόσο
της Νέας ∆ηµοκρατίας όσο και του ΠΑΣΟΚ να υπάρχει µια µε-
γάλη έκταση ανασφάλιστης εργασίας, µια τεράστια εισφορο-
διαφυγή και µια διαχρονική πολιτική σταδιακής απαλλαγής του
κράτους αλλά και της εργοδοσίας από τις εισφορές στα ασφα-
λιστικά ταµεία.

Πρόσφατη δεν είναι η νοµοθετική διάταξη, που για να εγγρά-
ψουν οι εφοπλιστές στην ελληνική σηµαία τα καράβια τους, απο-
φάσισε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας να καταργήσει τις
εργοδοτικές εισφορές στο ΝΑΤ;

∆εν αποτελούν όλα αυτά ζητήµατα τα οποία κτυπάνε, συµπιέ-
ζουν τη βιωσιµότητα των ασφαλιστικών ταµείων; Και, βεβαίως,
στο πλαίσιο αυτό της βιωσιµότητας των ασφαλιστικών ταµείων,
ήρθε η διαχρονική λεηλασία των αποθεµατικών των ασφαλιστι-
κών ταµείων, η οποία λεηλασία δεν ξεκίνησε µε τα δοµηµένα
οµόλογα. ∆εν ξεκίνησε για παράδειγµα, µε το οµόλογο των δια-
κοσίων ογδόντα εκατοµµυρίων ευρώ και µε τη γνωστή διαδροµή
ανάµεσα στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, δηλαδή στο
Υπουργείο Οικονοµικών, τη «GB MORGAN», τη «NORTH ASSET
MANAGEMENT» του κ. Παπαµαρκάκη, τη Γερµανική Τράπεζα και
µετά την «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΗ», για να καταλήξει
στα ασφαλιστικά ταµεία, εκατό εκατοµµύρια στο ΤΕΑ∆Υ, ογδό-
ντα εκατοµµύρια στο ΤΕΑΠΟΚΑ, πενήντα πέντε εκατοµµύρια στο
ΤΕΑΥΦΕ και άλλα σαράντα πέντε εκατοµµύρια στο ΤΣΕΥΠ. Και,
βέβαια, µία «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΗ», που ήταν και επί
κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ ο προνοµιακός διαµεσολαβητής µε τα

9196 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ασφαλιστικά ταµεία, όσον αφορά τη διαπραγµάτευση των οµο-
λόγων.

Άλλωστε, ο ν. 2992/2002, επί κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ ήταν αυτός
ο οποίος επιτρέπει τις επενδύσεις σε παράγωγα του χρηµατι-
στηρίου, τα οποία είναι εκτός από τις µετοχές και τα αµοιβαία
κεφάλαια, που υπήρχε προηγούµενο νοµοθετικό καθεστώς που
τα διήπε. Άνοιξε, δηλαδή, ο συγκεκριµένος νόµος το δρόµο, για
την αξιοποίηση των δοµηµένων οµολόγων. Έχουµε δηλαδή εδώ
να κάνουµε µε συνδιαµορφωτές, Νέα ∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ
του πολιτικού πλαισίου για την αξιοποίηση των δοµηµένων οµο-
λόγων και τη λεηλασία των ασφαλιστικών ταµείων, µία λεηλασία
διαχρονική, η οποία ξεκινά από τον αναγκαστικό νόµο 1611/50,
µε βάση τον οποίο τα αποθεµατικά των ταµείων έχουν καταλη-
στευθεί, γιατί ακριβώς τοποθετούνταν, ουσιαστικά, χωρίς επιτό-
κιο που να καλύπτει τον πληθωρισµό στην Τράπεζα της Ελλάδας,
µε αποτέλεσµα να δίνονται φθηνό, ζεστό χρήµα στο µεγάλο κε-
φάλαιο µε τις πολιτικές όλων των κυβερνήσεων που µεσολάβη-
σαν από το ’50 και µετέπειτα. Υπολογίζω ότι µ’ αυτόν τον τρόπο
έχουν κλαπεί από τα ασφαλιστικά ταµεία και από τα αποθεµα-
τικά τους, πάνω από ογδόντα δισεκατοµµύρια ευρώ.

Είχαµε µετά το ν. 2076/92, το «νόµο Σιούφα», µε τον οποίο επι-
τρέπεται το 20% των αποθεµατικών των ασφαλιστικών ταµείων
να τοποθετείται σε µετοχές. Αυτό το ποσοστό 20% η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ µε το ν. 2676 το διεύρυνε στο 23%, µε αποτέλεσµα
την περίοδο του χρηµατιστηρίου 1999-2002, οι καταγεγραµµέ-
νες απώλειες των ασφαλιστικών ταµείων να ανέρχονται στα 3,5
δισεκατοµµύρια ευρώ.

Και µόνο από το άθλιο καθεστώς των «STAGE», το οποίο η Νέα
∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ εφάρµοσαν, έχουν χαθεί από τα
ασφαλιστικά ταµεία, µε βάση µέτριους υπολογισµούς, πάνω από
1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ, τη στιγµή που οι άµεσες οφειλές κρά-
τους και εργοδοτών στα ασφαλιστικά ταµεία ανέρχονται συσ-
σωρευµένα στα 14 δισεκατοµµύρια ευρώ, τη στιγµή που οι
κυβερνήσεις, και της Νέας ∆ηµοκρατίας και η σηµερινή, επιτρέ-
πουν την εισφοροδιαφυγή, η οποία σε ετήσια βάση, ανέρχεται
σε περίπου 9 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Έτσι, λοιπόν, υπάρχουν πάρα πολλά παραδείγµατα και στοι-
χεία για να αποδείξουµε ότι τα χρήµατα των ασφαλιστικών τα-
µείων υπήρχαν και υπάρχουν, όµως αυτά καταληστεύθηκαν.
Βεβαίως, αποκαλύπτεται περίτρανα ποιος ευθύνεται για τα ελ-
λείµµατα των ασφαλιστικών ταµείων, ποιος ευεργετήθηκε από
αυτήν την πολιτική της ληστείας των ασφαλιστικών ταµείων, που
δεν ήταν τίποτε άλλο, παρά το µεγάλο κεφάλαιο, το χρηµατοπι-
στωτικό σύστηµα και βεβαίως, οι κυβερνήσεις που το υπηρετούν.

Στο πλαίσιο αυτό, άλλωστε, δεν εντάσσονται και οι ρυθµίσεις
για την πάγια ρύθµιση χρεών, οι αλλεπάλληλες ρυθµίσεις που
καθιερώνουν και νοµιµοποιούν το χάρισµα δισεκατοµµυρίων
ευρώ σε επιχειρηµατίες που εισφοροδιαφεύγουν, στερώντας
από τα ταµεία δισεκατοµµύρια ευρώ που τα φορτώνονται στη
συνέχεια, µε αφορµή αυτό, οι εργαζόµενοι στις πλάτες µέσα από
την επίθεση στα ασφαλιστικά τους δικαιώµατα;

Η ληστεία, λοιπόν, των ασφαλιστικών ταµείων δεν ξεκίνησε µε
τα νέα προϊόντα υψηλού ρίσκου και τα δοµηµένα οµόλογα, τα
οποία, πράγµατι, χρησιµοποίησε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας για να µειώσει το κόστος δανεισµού, σε βάρος όµως,
των ασφαλιστικών ταµείων και των εργαζόµενων. Οι πραγµατι-
κοί ληστές, οι µεγάλες τράπεζες, το αστικό κράτος, οι ιδιώτες
επενδυτές και οι διάφοροι χρηµατιστές µεσάζοντες, θα κερδο-
σκοπούν έτσι και αλλιώς, µε τον ένα ή µε τον άλλο τρόπο, όσο
διατηρείται αυτό το συγκεκριµένο πλαίσιο, το συγκεκριµένο σύ-
στηµα.

Οι απώλειες των ασφαλιστικών ταµείων από την αγοραπωλη-
σία των οµολόγων, ακόµα και αυτών των σταθερών οµολόγων,
εξακολουθούν ακόµα και σήµερα, µέσα από αυτή τη διαδικασία.
Αυτό αποτελεί ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, ότι στις δοσµέ-
νες συνθήκες δεν µπορούν να διασφαλιστούν τα αποθεµατικά
των ταµείων. Επίσης, εξακολουθούν να υφίστανται τεράστιες
απώλειες και από την πτώση του Χρηµατιστηρίου η οποία είναι
αλλεπάλληλη, τα αποθεµατικά των ταµείων που είναι δεσµευ-
µένα σε µετοχές.

Από αυτήν την άποψη, επιβεβαιώνεται η πάγια θέση του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδας ότι δεν µπορεί τα αποθεµα-
τικά των ταµείων να γίνονται παιχνίδι αγοραπωλησίας και κερ-
δοσκοπίας στο χρηµατιστήριο. Άρα, λοιπόν, άµεσα πρέπει να
αποσυρθούν από τη χρηµατοαγορά.

Κύριες και κύριοι Βουλευτές, παρακολουθούµε και σήµερα µία
ψευδεπίγραφη αντιπαράθεση ανάµεσα στην Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία, σχετικά µε το ποιος ευθύνεται λι-
γότερο ή περισσότερο για τα αποθεµατικά των ταµείων. Αυτή η
αντιπαράθεση βοηθά τους δύο πόλους του δικοµµατικού συ-
στήµατος να συγκαλύπτουν τη στρατηγική τους σύµπλευση
στους βασικούς άξονες της αντεργατικής επίθεσης, στις ανα-
διαρθρώσεις στο ασφαλιστικό σύστηµα και στις εργασιακές σχέ-
σεις. Φυσικά, η ανάδειξη των σκανδάλων δεν αφορά απλά και
µόνο τη δικοµµατική αντιπαράθεση. Αποτελεί επίσης και µέσο
πίεσης, άρα και διαπραγµάτευσης µε τις ιµπεριαλιστικές δυνά-
µεις και τους µονοπωλιακούς οµίλους από κάθε αστική κυβέρ-
νηση.

Πρέπει εδώ να τονίσουµε, µε βάση τα παραπάνω, ότι έχουµε
να κάνουµε µε ένα προσχεδιασµένο έγκληµα. Από αυτήν την
άποψη, αποτελούν, στην καλύτερη περίπτωση, κροκοδείλια δά-
κρυα, αυτά τα οποία ακούσαµε πριν από λίγο από τον εισηγητή
της Πλειοψηφίας για την αγωνία του ΠΑΣΟΚ, σχετικά µε τα απο-
θεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων και την πορεία τους.

Από αυτήν την άποψη, εµείς ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δος έχουµε πει ότι πρέπει το σκάνδαλο αυτό, βεβαίως, να διε-
ρευνηθεί, αλλά να µην περιορίζεται χρονικά ο προσδιορισµός
του µόνο στην περίοδο των δοµηµένων οµολόγων, αλλά να δι-
ευρυνθεί αγκαλιάζοντας το σύνολο των δεκαετιών στα οποία λη-
στεύθηκαν τα ασφαλιστικά ταµεία. ∆εν φτάνει, βεβαίως, η
ξεχωριστή πρόταση του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής για την υπόθεση του Χρηµατιστηρίου, να εµπεριέχει και
το συγκεκριµένο ζήτηµα, αλλά χρειάζεται πάνω από όλα, πέρα
από την εξέταση -αυτό το οποίο µας διαφοροποιεί ως κόµµα και
το οποίο τολµήσαµε και το φέραµε ως πρόταση νόµου στη
Βουλή και βεβαίως καταψηφίστηκε και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
και από το ΠΑΣΟΚ και από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, πολύ
πρόσφατα- την ανάγκη επιστροφής όλων των απωλειών των
ασφαλιστικών ταµείων από το 1950 έως σήµερα, την κατάργηση
κάθε διάταξης που επιτρέπει το τζογάρισµα των αποθεµατικών
σε µετοχές και σε άλλα χρηµατοοικονοµικά προϊόντα, την αξιο-
ποίηση των αποθεµατικών των ταµείων µε την τοποθέτησή τους
µόνο σε τίτλους του δηµοσίου µε εγγυηµένη απόδοση, που θα
υπερκαλύπτει τον πληθωρισµό και µε επιτόκιο στο ύψος του ανώ-
τατου επιτοκίου δανεισµού του δηµοσίου, χωρίς τη διαµεσολά-
βηση τρίτων.

Χρειάζεται η µείωση των ορίων συνταξιοδότησης στα εξήντα
χρόνια για τους άνδρες και στα πενήντα πέντε για τις γυναίκες
και πέντε χρόνια µειωµένα, για όσους εργάζονται στα βαρέα και
ανθυγιεινά, την πλήρη σύνταξη, ανεξαρτήτου ηλικίας, µε τη συ-
µπλήρωση τριάντα χρόνων εργασίας ή εννέα χιλιάδων ενσήµων,
η σύνταξη στο 80% των συνολικών αποδοχών του τελευταίου
µήνα, πριν από την συνταξιοδότηση και κατώτατη σύνταξη τα
1.120 ευρώ, την απαλλαγή των εργαζόµενων από την εισφορά
του κλάδου υγείας και πρόνοιας, γιατί οι υπηρεσίες αυτές πρέ-
πει να είναι αποκλειστικά δηµόσιες, δωρεάν για όλους µε την κα-
τάργηση της επιχειρηµατικής δραστηριότητας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα πει κάποιος: «Μα, ποιος θα πληρώσει το κόστος;» Εµείς,
το λέµε πολύ καθαρά ότι τα χρήµατα υπάρχουν και το κόστος
της χρηµατοδότησης της κοινωνικής ασφάλειας, πρέπει να βα-
ρύνει το κράτος και την εργοδοσία, ιδιαίτερα το µεγάλο κεφά-
λαιο που όλα αυτά τα χρόνια είχε τεράστια προνόµια,
κερδοσκόπησε ασύστολα σε βάρος των ασφαλιστικών ταµείων.

Έτσι η ολοκληρωµένη πρόταση του ΚΚΕ για αποκλειστικά δη-
µόσια καθολική ασφάλιση προβάλλεται αγωνιστικά. Στέκεται
στον αντίποδα των σηµερινών εξελίξεων στο ασφαλιστικό και της
πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης του κεφαλαίου αλλά και του
µνηµονίου της τρόικας µε την ελληνική Κυβέρνηση. Βάζει
φραγµό στη ληστεία των αποθεµατικών των ασφαλιστικών τα-
µείων και απαιτεί να επιστραφούν στα ταµεία οι πολύπλευρες και
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πολύµορφες απώλειες των προηγούµενων δεκαετιών. Απαντά
στο σύνολο των προβληµάτων σχετικά µε τα όρια και το ύψος
της συνταξιοδότησης, της υγειονοµικής περίθαλψης και τις
ασφαλιστικές εισφορές. Ανοίγει το δρόµο της αποφασιστικής σύ-
γκρουσης µε την εξουσία του µονοπωλιακού κεφαλαίου. Βοηθά
το λαό να βγει στο προσκήνιο και να πάρει την υπόθεση και τις
τύχες στα χέρια του. Πρώτο δείγµα αυτού µπορεί να αποτελεί η
αυριανή µεγάλη πανεργατική απεργία του Πανεργατικού Αγωνι-
στικού Μετώπου.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν υπάρχει Εκ-
πρόσωπος της Κυβέρνησης. Είµαστε ήδη στον τρίτο εισηγητή εκ
µέρους των κοµµάτων και θεωρώ ότι σ’ αυτή την υπόθεση, στην
οποία όλοι αποδίδουµε την πρέπουσα σηµασία, η απουσία της
Κυβέρνησης δηµιουργεί ζήτηµα. ∆εν παρακολουθεί η Κυβέρ-
νηση τις απόψεις των εισηγητών των κοµµάτων για να τοποθε-
τηθεί;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ, για την πα-
ρέµβαση.

Το λόγο έχει το κ. Πολατίδης εκ µέρους του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Κατ’ αρχάς να δούµε το ιστορικό πλαίσιο
µέσα στο οποίο συνέβη αυτό το πραγµατικό ή κατ’ άλλους υπο-
τιθέµενο σκάνδαλο των δοµηµένων οµολόγων. Ήδη τα προη-
γούµενα χρόνια είχαν δηµιουργηθεί προϋποθέσεις για
δηµιουργική λογιστική. Πάρα πολλοί από αυτούς που την ασκού-
σαν τότε όταν τώρα τίθεται το θέµα λένε ότι δεν έγινε ποτέ δη-
µιουργική λογιστική. Όµως, το βασικό εργαλείο της δηµιουρ-
γικής λογιστικής και του οµολόγου της «GOLDMAN SACHS»
µέσω του οποίου διορθώθηκαν τα οικονοµικά στοιχεία της Ελ-
λάδας καταλλήλως έτσι ώστε να πληρούνται τα όρια για τη εισ-
δοχή στην Ένωση του ευρώ, οφείλεται ακριβώς σ’ αυτή την
πρακτική.

Ένα άλλο θέµα που ετίθετο τότε, και µάλιστα την εποχή του
Χρηµατιστηρίου ετίθετο επιτακτικώς, ήταν ότι τα αποθεµατικά
των ταµείων δεν διαχειρίζονταν µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο
και ότι µέσω της εµπλοκής του ιδιωτικού τοµέα, µέσω της επεν-
δύσεως στο Χρηµατιστήριο ή µε άλλους τρόπους θα υπήρχε ένα
όφελος για τα ταµεία. Ποια είναι η πραγµατικότητα; Είχαµε το
υπαρκτό σκάνδαλο του Χρηµατιστηρίου. ∆εν νοµίζω κανείς σ’
αυτή την Αίθουσα να διαφωνεί ότι τότε έγινε η µεγαλύτερη µε-
ταφορά πλούτου από την µεσαία ελληνική τάξη προς ένα µεγάλο
αριθµό αεριτζήδων. Λέω «αεριτζήδων» γιατί ελάχιστο ποσοστό
από αυτά τα κεφάλαια, που αντλήθηκαν από την ελληνική µεσαία
τάξη οδηγήθηκαν προς παραγωγικές επενδύσεις Ελλήνων ή
ξένων. Φυσικά οι ξένοι δεν ήταν παραγωγικές επιχειρήσεις, αλλά
ήταν εταιρείες τύπου «JP MORGAN» και «GOLDMAN SACHS» και
διάφορα άλλα Hends Funds, τα οποία πλούτισαν από την ελλη-
νική µεσαία τάξη. Επίσης, ετίθετο το θέµα της περίφηµης κοινω-
νίας των δύο τρίτων η οποία φυσικά λόγω των δεδοµένων
οικονοµικών και κοινωνικών εξελίξεων έχει πλέον σταµατήσει να
υφίσταται ως έννοια. Σύµφωνα µε αυτή τη θεωρία τα δύο τρίτα
της κοινωνίας θα ευηµερούσαν εις βάρος τους ενός τρίτου που
θα έµενε στο περιθώριο της κοινωνίας.

∆υστυχώς, όµως, είδαµε να ευηµερεί το εν εικοστό της κοι-
νωνίας και τα δεκαεννιά εικοστά να είναι σε πολύ δύσκολη κατά-
σταση. Το σκάνδαλο του Χρηµατιστηρίου η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
το άγγιξε. Ενθυµούµαστε τον τέως Πρόεδρο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας τον κ. Έβερτ, ο οποίος είχε γίνει και ολίγον γραφικός
διότι µόνος του επιθυµούσε και έβαζε συνεχώς αυτό το θέµα,
όταν κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία. Και η οριστική παραγραφή
όλων γι’ αυτό το σκάνδαλο έγινε επί κυβερνήσεως Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Η κλοπή µέσω του Χρηµατιστηρίου ήταν το πρώτο
µέρος της κλοπής των χρηµάτων της µεσαίας τάξης.

Το δεύτερο µέρος της κλοπής είναι αυτό που έχουµε στο συ-
γκεκριµένο θέµα. Εκεί τα αποθεµατικά των ταµείων πήγαν προς
ορισµένα δοµηµένα οµόλογα όπου ήρθαν ορισµένα golden boys,
τα οποία έφαγαν τα χρήµατα των ασφαλιστικών ταµείων ή δεν
µπόρεσαν, επειδή το θέµα πήρε κάποιες διαστάσεις να τα φάνε
στο βαθµό που αυτοί θα επιθυµούσαν.

Εδώ έχουµε ένα µεγάλο θέµα εκτός απ’ αυτό που προωθεί η
παγκοσµιοποίηση, δηλαδή όχι τη δηµιουργία της κοινωνίας των

δύο τρίτων αλλά της κοινωνίας που έχει πολωθεί ανάµεσα σε πά-
µπλουτους και σε πάµπτωχους. Αυτοί οι οποίοι έχουν πληρώσει
τις ασφαλιστικές του εισφορές δεν µπορούν να εισπράξουν συ-
ντάξεις. Το βλέπουµε να συµβαίνει µέρα µε την ηµέρα λόγω
αυτών των πρακτικών που δεν υπήρξαν µόνο στην Ελλάδα αλλά
και παγκοσµίως.

Εδώ τίθενται ερωτηµατικά. Το πρώτο, γιατί το Υπουργείο Οι-
κονοµικών χρειαζόταν την εµπλοκή της «JP MORGAN» για να
πάρει χρήµατα από τα ασφαλιστικά ταµεία. Τα ασφαλιστικά τα-
µεία είχαν κάποια αποθεµατικά που ήθελε να τα χρησιµοποιήσει
το Υπουργείο Οικονοµικών. Μερικές εκατοντάδες µέτρα απέχουν
οι διοικήσεις των ταµείων, τις οποίες είχε διορίσει η κυβέρνηση
από το Υπουργείο Οικονοµικών. ∆εν µπορούσε να συνεννοηθεί
το Υπουργείο Οικονοµικών που είχε την ανάγκη δανεισµού µε τις
διοικήσεις των ταµείων που είχαν τα διαθέσιµα, ούτως ώστε να
δανειστεί µε τους καλύτερους όρους; Και θεωρείται ως απολο-
γία από πλευράς Νέας ∆ηµοκρατίας ή ως δικαιολογία το ότι χρέ-
ωνε µε 0,40% η «JP MORGAN» τα ασφαλιστικά ταµεία, ενώ το
euribor ήταν 0,16% και εισέπραττε απ’ αυτά το δηµόσιο. Κέρδιζε
–υποτίθεται- το δηµόσιο 0,16% και έχαναν τα ταµεία 3,6%. ∆εν
µπορούσε να υπάρξει καλύτερος συντονισµός;

Αν έγινε για λόγους δηµιουργικής λογιστικής ποιος ήταν ο
λόγος που χρησιµοποιήθηκε η δηµιουργική λογιστική σε εκείνο
το χρονικό σηµείο από τη στιγµή που τότε δεν ήταν αυξηµένα να
διαφορικά επιτόκια. Άρα, µπορούσε να εισπράξει από την αγορά
οποιοδήποτε ποσό ήθελε το Υπουργείο Οικονοµικών. Η φιλολο-
γία η οποία αναπτύχθηκε και οι δηλώσεις περί ασχέτων διοική-
σεων, που η ίδια η τότε κυβέρνηση διόρισε, και περί άπληστων
χρηµατιστών, σε τι ακριβώς αποσκοπούσε; Υπήρχαν ή δεν υπήρ-
χαν άσχετες διοικήσεις και άπληστοι χρηµατιστές; ∆ιότι, σύµ-
φωνα µε αυτά που ακούσαµε προ ολίγου από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, δεν υπάρχει κανένα θέµα.

Γιατί ο ίδιος ο τότε Υπουργός µίλησε για άσχετες διοικήσεις
και για άπληστους χρηµατιστές; Πώς υπήρξε ο συγχρονισµός
τόσων διοικήσεων τόσων ταµείων έτσι ώστε να δράσουν ακρι-
βώς την ίδια µέρα; Όταν βλέπουµε υπερβολικό συντονισµό και
υπερβολική ταχύτητα στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση όλοι εµείς που γνω-
ρίζουµε πώς δουλεύει η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, έχουµε κάποια ερω-
τηµατικά. Στις 22 Φεβρουαρίου 2007 εκδίδεται από το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους οµόλογο 280 εκατοµµυρίων ευρώ. Το
αγοράζει η «JP MORGAN» στο 100% της ονοµαστικής του αξίας.
Το µεταβιβάζει στην «NORTH ASSET MANAGEMENT» συµφερό-
ντων ενός εφοπλιστή στο 92,95% της αξίας του. Την ίδια στιγµή
η «NORTH ASSET MANAGEMENT» µεταπωλεί το οµόλογο στη
«X. Poferainge Bank» στο 99,9% της ονοµαστικής αξίας. Η «X.
Poferainge Bank» το µεταβιβάζει στην «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ» και η
«ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ» το µεταπουλά σε τέσσερα ασφαλιστικά ταµεία.
Πώς ακριβώς συνέβησαν όλα αυτά σε µια ηµέρα εγώ δεν µπορώ
να καταλάβω. Πώς µπόρεσαν και συντονίστηκαν; Να πω ότι οι
υπόλοιποι είναι ιδιωτικές εταιρείες µίλησαν στο τηλέφωνο.

Άρα, πρέπει να ήταν έτοιµες πριν εκδώσει το οµόλογο το Γε-
νικό Λογιστήριο του Κράτους. Οι δηµόσιοι φορείς είναι το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους και τα τέσσερα ταµεία. Πώς ακριβώς
κατόρθωσαν και πήραν την απόφαση την ίδια ακριβώς µέρα που
το εξέδωσε το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους;

Υπάρχει και ένα άλλο ερώτηµα. Λέγεται ότι 6 εκατοµµύρια
ευρώ ελήφθησαν σε µετρητά σε µια βαλίτσα, τα οποία πήγε ένα
στέλεχος της «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ» και τα πήρε από την Τράπεζα της
Ελλάδος. Είναι µια συνήθης πρακτική να δίνει η Τράπεζα της Ελ-
λάδος 6 εκατοµµύρια ευρώ σε µετρητά; Γιατί δεν πήρε µια επι-
ταγή αυτός ο άνθρωπος; ∆εν φοβόταν να κυκλοφορεί µε µια
βαλίτσα στο κέντρο των Αθηνών µε 6 εκατοµµύρια ευρώ µε-
τρητά; ∆εν φοβόταν τίποτα; Μήπως ο λόγος ακριβώς ήταν, να
µπορούν να χαθούν τα ίχνη; Μήπως, διότι µε επιταγή ή µε τρα-
πεζική µεταβίβαση θα υπήρχαν κάποια ίχνη, ενώ µε τα µετρητά
µπορεί να αρνηθεί σε ποιους τα έδωσε;

Υπάρχει και ένα άλλο θέµα. Γιατί δεν αξιοποιήθηκε το πόρισµα
Ζορµπά; Υπάρχει εδώ ένα θέµα. Αναφέρθηκε η τότε κυβέρνηση
στο ότι δεν υπήρξε η υπογραφή από τα υπόλοιπα µέλη της Ανε-
ξάρτητης Αρχής. Επί της ουσίας του πορίσµατος Ζορµπά, αµφι-
σβητείτε τίποτα; Αυτό είναι ένα τεχνικό θέµα.
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Πρώτον, θα έπρεπε να καλέσει τα υπόλοιπα µέλη της Ανεξάρ-
τητης Αρχής και να πει: «Γιατί δεν έχετε υπογράψει το πόρισµα;
Θεωρείτε ότι δεν ισχύουν αυτά; Λέει ψέµατα το πόρισµα; Για
ποιο λόγο; Ή γιατί δεν σας το έδωσε, επειδή δεν σας είχε εµπι-
στοσύνη;». Τέλος πάντων, τι συνέβη;

Είναι δυνατόν να κρύβεται η δικαιοσύνη, η τότε κυβέρνηση και
το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σήµερα, πίσω από µία
νοµικίστικη λεπτοµέρεια; Αυτό είναι το θέµα; Το ποιος το έχει
υπογράψει; Όταν ένας τέως δικαστής, στον οποίο η τότε κυ-
βέρνηση έχει εµπιστευθεί αυτή τη θέση του προέδρου της Ανε-
ξάρτητης Αρχής για το µαύρο χρήµα, κάνει ένα πόρισµα στο
οποίο κατηγορεί συγκεκριµένα πρόσωπα µε συγκεκριµένους λο-
γαριασµούς και λέει ότι έχουν εισπραχθεί µίζες, αυτό το πράγµα
το πετάµε στην άκρη, διότι δεν έχει και άλλες υπογραφές; Γιατί
δεν εξετάζουµε το τι λέει ακριβώς και το τι συµπεριλαµβάνει;

Να πω και ένα άλλο θέµα. Εάν υπήρχε ένα αντίστοιχο πόρισµα
από την Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων του κ. ∆α-
φέρµου ή από τον Συνήγορο Πολίτη, θα υπήρχε πάλι αυτή η αντι-
µετώπιση; Θα ψάχναµε πάλι νοµικά κόλπα και λεπτοµέρειες να
κρυφθούµε πίσω από το δάκτυλό µας, για να αγνοήσουµε αυτά
που λέει ή, εκεί, θα τα εφαρµόζαµε αµελλητί;

Ποια είναι, λοιπόν, η οικονοµική ζηµία; Λέει σήµερα η Νέα ∆η-
µοκρατία -και ορθώς- διά του εισηγητή της, ότι οι νόµοι του
ΠΑΣΟΚ ήταν αυτοί, οι οποίοι επέτρεψαν όλη αυτή τη διαδικασία.
Μία απλή ερώτηση θέλω να κάνω: Γιατί δεν τους κατήργησε η
Νέα ∆ηµοκρατία, εφόσον τους θεωρούσε λάθος, αλλά έβαλε τα
δικά της golden boys µε τις διάφορες εκδοχές, να εκµεταλλευ-
τούν αυτό το θεσµικό πλαίσιο, το οποίο δηµιούργησε το ΠΑΣΟΚ
και τα δικά του golden boys;

∆εύτερο που θα πρέπει να εξεταστεί, είναι το ύψος αυτής της
οικονοµικής ζηµίας, γιατί ακούµε διαφορετικές εκτιµήσεις, από
42 εκατοµµύρια ευρώ µέχρι και πάρα πολλά άλλα. Αυτό ζητάνε
από εµάς οι πολίτες.

Σε µία οικονοµική κατάσταση, όπως είναι η σηµερινή, όπου το
ασφαλιστικό σύστηµα καταρρέει, οι συντάξεις κόβονται, τα
ασφαλιστικά δικαιώµατα περικόπτονται, τα χρήµατα των ασφα-
λιστικών ταµείων είναι –νοµίζω- ένας δηµόσιος πόρος, ο οποίος
πρέπει να φυλάττεται και να διαχειρίζεται ως κόρη οφθαλµού.

Από την άλλη µεριά, όµως, σε µία οικονοµία η οποία έχει απο-
λέσει τον παραγωγικό της χαρακτήρα, και στον πρωτογενή και
στο δευτερογενή τοµέα, έχουν περισσεύσει οι αεριτζήδες, οι
οποίοι ακριβώς πάνε, όπως οι µέλισσες στο µέλι, γύρω από τα
ταµεία, διότι είναι ο µόνος χώρος στον οποίο υπάρχει συνεχής
ροή ρευστού.

Έτσι, λοιπόν, έχουµε κυκλώµατα, προµηθευτών νοσοκοµείων,
επίορκων ιατρών κ.λπ., στο δηµόσιο τοµέα της υγείας, οι οποίοι
µέσω της φαρµακευτικής δαπάνης και µέσω της δαπάνης ιατρι-
κών υλικών προσπαθούν να καταληστεύσουν αυτά τα ταµεία.

Το δεύτερο είναι αυτές οι διαδικασίες των οµολόγων: Η οικο-
νοµική διαχείριση η οποία γίνεται –υποτίθεται- γιατί τα σταθερά
επιτόκια δεν είναι αποδοτικά και άρα, πάµε µε κάποιες πιο επι-
θετικές µεθόδους για να αυξήσουµε τα οφέλη των ταµείων και
τελικά καταλήγουµε να µην µπορούµε να εισπράξουµε ούτε αυτά
τα επιτόκια, τα οποία θα έδινε µια απλή κατάθεση ταµιευτηρίου.

∆εν είναι λαϊκισµός –πιστεύω- να ζητάνε πίσω τα κλεµµένα οι
πολίτες. Είναι εξευτελισµός του κοινοβουλευτισµού να κρύβο-
νται κάποιοι πίσω από απίθανες νοµικίστικες λεπτοµέρειες, προ-
κειµένου να µην καταδικάσουν τον πλουτισµό των αεριτζήδων
εις βάρος των ασφαλιστικών ταµείων.

Κλείνοντας θα αναφέρω το τι έχει πει η ίδια η «JP MORGAN»
µέσω της κατάθεσης του εκπροσώπου της στη Βουλή. Λέει, λοι-
πόν: «Όσο εργάζοµαι στην «JP MORGAN» ήταν πάντα ξεκάθαρο
ότι η αρχή λειτουργίας του οργανισµού είναι να κάνουµε πρώ-
της τάξεως δουλειά µε πρώτης τάξεως τρόπο». Έγινε αυτό; Αυτό
νοµίζω πρέπει να απαντήσει η επιτροπή.

∆εύτερον, προς άρση πάσης αµφιβολίας η «JP MORGAN» δι-
ευκρινίζει ότι δεν κατέβαλε καµµία προµήθεια. Τρίτον, ο Σαββί-
δης, ο οποίος ήταν ο εµπνευστής όλης αυτής της διαδροµής,
δεν φαίνεται να είχε µοιραστεί την πληροφορία µε τους ανωτέ-
ρους συναδέλφους του, δηλαδή, ότι δεν πρόκειται να κρατηθεί
δια µακρόν το οµόλογο από την πρώτη αγοράστρια εταιρεία, την

«NORTH ASSET MANAGEMENT».
Και τέταρτον και βασικό το Υπουργείο Οικονοµίας ουδέποτε

ζήτησε από την «JP MORGAN» να γνωστοποιήσει την ταυτότητα
του επενδυτή στον οποίο επρόκειτο να γίνει η ιδιωτική τοποθέ-
τηση.

Κλείνοντας θα πω ότι το πρόβληµα που δηµιουργείται στην Ελ-
λάδα, είναι κυρίως αξιακό. Είναι το θέµα ότι όσοι βρίσκονται σε
αυτές τις θέσεις, είτε ως διοικητές ταµείων είτε ως κάποιοι Έλ-
ληνες οι οποίοι έχουν προσβάσεις εδώ -ελληνόφωνοι µάλλον,
δεν θα τους πω Έλληνες- και οι οποίοι έχουν χάσει κάθε επαφή
µε την πραγµατικότητα, έχουν γίνει οπαδοί της θρησκείας του
Μαµωνά, προκειµένου να εξυπηρετήσουν τα συµφέροντα των
αφεντικών τους και την οποιαδήποτε εταιρεία, δεν διστάζουν να
κλέψουν τα χρήµατα του µεροκαµατιάρη, να κλέψουν τη σύνταξη
αυτού, ο οποίος αγωνίστηκε σκληρά µία ζωή, ούτως ώστε να
µπορέσει να διάγει το τέλος του βίου του µε κάποια αξιοπρέπεια.

Αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα και αυτό θα πρέπει να ανα-
δείξει η επιτροπή, εάν συσταθεί: αυτό το µεγάλο αξιακό πρό-
βληµα της χώρας, το οποίο το βλέπουµε κάθε µέρα να
χειροτερεύει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πο-
λατίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Συνασπισµού της Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν την άνοιξη του 2007 απο-

καλύφθηκε το σκάνδαλο των µαζικών επενδύσεων των ασφαλι-
στικών ταµείων σε σύνθετους τίτλους υψηλού ρίσκου, οι
περισσότεροι δυσκολεύθηκαν να προσεγγίσουν την ένταση και
το βάθος.

Το θέµα ήταν δύσκολο στην κατανόησή του και ακόµα δυσκο-
λότερο στην περιγραφή του. Οι δοµηµένοι τίτλοι ήταν προϊόν µα-
θηµατικών συλλήψεων, οι αποδόσεις τους ορίζονταν από
µεταβλητές, που δεν µπορούσαν να αξιολογηθούν από τον κα-
θένα. Μόνο µεγάλες διεθνείς τράπεζες και εξειδικευµένοι δια-
χειριστές κατείχαν τη γνώση και τη δυνατότητα αξιολόγησης των
συγκεκριµένων τίτλων.

Και όµως, το Υπουργείο Οικονοµικών συµφώνησε για την έκ-
δοσή τους και είκοσι τέσσερα ασφαλιστικά ταµεία έτρεξαν να
επενδύσουν µέρος των αποθεµατικών τους. Όταν, όµως, ξέ-
σπασε στην Αµερική η κρίση των ενυπόθηκων στεγαστικών δα-
νείων και ήλθε στο φως ο µηχανισµός έκδοσης τέτοιων σύνθετων
οµολόγων από τις µεγαλύτερες τράπεζες του κόσµου, αποκα-
λύφθηκε και η πραγµατική οικονοµική φύση αυτών των χρηµα-
τοπιστωτικών προϊόντων.

Το ελληνικό σκάνδαλο των δοµηµένων οµολόγων δεν ήταν
παρά µια µικρή λεπτοµέρεια του σκανδάλου της παγκόσµιας πι-
στωτικής κρίσης, που οδήγησε στη σηµερινή δηµοσιονοµική
κρίση και στην οικονοµική ύφεση το παγκόσµιο χωριό.

Το σκάνδαλο είναι παιδί του κυρίαρχου, τα τελευταία τριάντα
χρόνια, παγκοσµιοποιηµένου καπιταλισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν αποκαλύφθηκε η έκδοση
και η διάθεση στα ασφαλιστικά ταµεία του κρυφού δοµηµένου
οµολόγου των 280 εκατοµµύριων ευρώ, η τότε ηγεσία του
Υπουργείου Οικονοµικών έσπευσε να δηλώσει ότι ουδεµία ευ-
θύνη φέρει για τις τοποθετήσεις των ταµείων και ότι το δηµόσιο
πέτυχε καλούς όρους δανεισµού. Μάλιστα, ο τότε αρµόδιος
Υφυπουργός κ. Παναγιώτης ∆ούκας δήλωσε υπερηφάνως ότι το
επιτόκιο ήταν euribor -0,16, δηλαδή χαµηλότερο και από το επι-
τόκιο της ευρωπαϊκής διατραπεζικής αγοράς. Στη συνέχεια, όταν
ζητήθηκε από την αντιπολίτευση κατάθεση των συµβάσεων στη
Βουλή, το Υπουργείο Οικονοµικών πάλι θέλησε να θολώσει τα
νερά, παρουσιάζοντας σχέδιο κοινής υπουργικής απόφασης µε
τους όρους του οµολογιακού δανείου και όχι τα τελικά κείµενα
που κάλυπταν από τότε και τη συµφωνία ανταλλαγής των επιτο-
κίων.

Και όµως, από τις 6 Φεβρουαρίου, µε την 2/8449/0023Α κοινή
υπουργική απόφαση, περιγράφονται αναλυτικά και τα δύο µέρη
της συµφωνίας που διέπει την έκδοση του οµολόγου των 280
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εκατοµµύριων ευρώ µε ανάδοχο την αµερικανική τράπεζα. Στο
πρώτο σκέλος της απόφασης, όπως φαίνεται από το επίσηµο έγ-
γραφο, περιγράφονται οι όροι έκδοσης του οµολογιακού δα-
νείου, η διάρκειά του, τα τοκοµερίδια, οι ηµεροµηνίες πληρωµής
και όλα τα σχετικά. Στο δεύτερο σκέλος εγκρίνεται η συµφωνία
ανταλλαγής των επιτοκίων, το περιβόητο swap.

Η δευτερεύουσα, αλλά κυρίαρχη συµφωνία, είναι η βάση πάνω
στην οποία στήνεται η κοµπίνα µε την αµερικανική τράπεζα, από
την οποία πηγάζουν και τα υπερκέρδη. Στο δεύτερο σκέλος πε-
ριγράφεται αναλυτικά τι η «JP MORGAN» παίρνει πίσω από το
ελληνικό δηµόσιο έναντι του ελκυστικού επιτοκίου euribor -0,14
που προσφέρει. Με άλλα λόγια, από τις 6 Φεβρουαρίου, δηλαδή
14 ηµέρες πριν από την έκδοση του κρυφού οµολόγου, το
Υπουργείο Οικονοµικών γνώριζε ότι η πραγµατική αποτίµηση του
τίτλου από τη «JP MORGAN» ήταν στο 88%, αποτίµηση που έδινε
στην αµερικανική τράπεζα υπερκέρδη ύψους 34 εκατοµµύριων
ευρώ.

Το ποσό αυτό των 34 εκατοµµύριων ευρώ επέτρεψε στη «JP
MORGAN» να µοιράσει υπερπροµήθειες 19 εκατοµµύριων ευρώ
στον κ. Παπαµαρκάκη και αυτός µε τη σειρά του να προσφέρει
τα 8,4 εκατοµµύρια ευρώ στους ιδιοκτήτες της «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ»
και εκείνοι, ακολούθως, να διαθέσουν τουλάχιστον τα 4,8 εκα-
τοµµύρια ευρώ στους άµεσα εµπλεκόµενους και σε άλλους
άγνωστους παραλήπτες.

Αυτό είναι το κόλπο γκρόσο των δοµηµένων οµολόγων. Αυτή
είναι η αλυσίδα διακίνησης του µαύρου χρήµατος και διανοµής
των υπερπροµηθειών. Αυτό το κόλπο γκρόσο, χωρίς την συνε-
νοχή τής τότε κυβέρνησης, ήταν αδύνατο να στηθεί. Χωρίς τη
γνώση και τη συνενοχή της ηγεσίας του Υπουργείου Οικονοµι-
κών δεν ήταν δυνατόν να εκδοθούν τέτοιοι τίτλοι, ούτε και να
εξασφαλιστούν τόσα υπερκέρδη. Χωρίς άνωθεν εντολές, τα
ασφαλιστικά ταµεία δεν θα µπορούσαν να επενδύσουν σε αυ-
τούς τους υπερτιµηµένους και επισφαλείς τίτλους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι βαρώνοι του χρηµατοπιστω-
τικού συστήµατος, τα ισχυρά οικονοµικά συµφέροντα και οι κυ-
βερνητικοί συνέταιροί τους προσπάθησαν τότε να ρίξουν την
ευθύνη για τις µίζες και το µαύρο χρήµα που διακινήθηκε σε
άπληστους χρηµατιστές και βλάκες ή άσχετους διοικητές ασφα-
λιστικών ταµείων που ενεργούσαν αυτοβούλως. «∆εν µπορεί»
έλεγαν τότε διάφορα παπαγαλάκια της ελεύθερης αγοράς «η
τρίτη µεγαλύτερη αµερικανική τράπεζα να µετέρχεται τέτοια
µέσα, να εκδίδει υπερεκτιµηµένα επενδυτικά προϊόντα και να τα
φορτώνει, µέσω υπογείων διαδροµών, στα ασφαλιστικά ταµεία».

Ένα µόλις χρόνο µετά, το τσουνάµι της διεθνούς πιστωτικής
κρίσης αποκάλυψε ότι όλες οι µεγάλες διεθνείς τράπεζες είχαν
επιδοθεί, κατά µαζικό τρόπο, στην έκδοση αντίστοιχων δοµηµέ-
νων τίτλων µε βάση τιτλοποιήσεις επισφαλών δανείων και απαι-
τήσεων.

Η κρίση αποκάλυψε ότι όλα αυτά τα τοξικά προϊόντα κατα-
σκευάστηκαν για να µεγιστοποιήσουν τα κέρδη του χρηµατοπι-
στωτικού κεφαλαίου και βεβαίως, κατέδειξε ότι οι µεγάλες αυτές
τράπεζες, οι ναοί του παγκοσµιοποιηµένου καπιταλισµού, είναι
στην ουσία πορνεία του χρήµατος. ∆ηµιούργησαν µια χρηµατο-
πιστωτική φούσκα, που οδήγησε το παγκόσµιο οικονοµικό σύ-
στηµα σε µια βιβλική κρίση, που πυρπολεί σήµερα την πραγµα-
τική οικονοµία και τις ζωές των ανθρώπων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι η «JP MORGAN»
και οι συνεργαζόµενοι µαζί της κυβερνητικοί παράγοντες, γνώ-
ριζαν τι τίτλους εξέδιδαν και σε τι κινδύνους εξέθεταν τα ασφα-
λιστικά ταµεία. Είναι σαφές ότι γνώριζαν και για τις µίζες και για
το µαύρο χρήµα, όπως είναι σαφές ότι το δηµόσιο συµφέρον χά-
θηκε πίσω από µυστικές συµφωνίες κάπου µεταξύ Λονδίνου, Νη-
σιών Καϋµάν και Αθήνας.

Το σκάνδαλο των δοµηµένων οµολόγων έχει ηθικούς και φυ-
σικούς αυτουργούς που λεηλάτησαν την περιουσία των ταµείων,
τα λεφτά των εργαζοµένων και γι’ αυτό πρέπει να τιµωρηθούν. Γι’
αυτό, ο ΣΥΡΙΖΑ θα ψηφίσει την πρόταση για εξεταστική επι-
τροπή.

∆εν πιστεύουµε, όµως, ότι αυτή, όπως και οι άλλες εξεταστι-
κές επιτροπές, θα φέρουν την κάθαρση στους θεσµούς και στο
κράτος, ότι θα ξαναδώσουν στην πολιτική τη χαµένη της τιµή. Οι

ερµηνεύοντες τους δηµοσκόπικούς χρησµούς αναλυτές µιλούν
για κατάρρευση του κράτους, ανυποληψία των θεσµών, διάλυση
των κοµµάτων εξουσίας, φαινόµενα που -όπως λένε- καταδει-
κνύουν το κενόν της πολιτικής.

∆εν υπάρχει κανένα κενό. Το αντίθετο! Υπάρχουν οι µπίζνες, η
διαφθορά, η διαπλοκή, τα σκάνδαλα, ο πόλεµος των οικονοµι-
κών συµφερόντων, όλα αυτά τα πράγµατα που δεν είναι και-
νούργια. Όλα αυτά είναι φαινόµενα της πολιτικής που
οικοδοµήθηκε τη δεκαετία του 1980, κυριάρχησε τη δεκαετία του
1990, συνεχίστηκε µε υποµονή και επιµονή και την πρώτη δεκα-
ετία του 21ου αιώνα από όλες τις κυβερνήσεις και όχι µόνο στην
Ελλάδα, αλλά σε όλη την Ευρώπη.

Στόχος της είναι να απαλλάξει την οικονοµία από το δηµόσιο
έλεγχο και να καταργήσει τις κοινωνικές συγκρούσεις. Το χρη-
µατιστήριο, η «SIEMENS», το Βατοπέδι, τα δοµηµένα οµόλογα, οι
υποκλοπές, οι κουµπάροι δεν αποτελούν πολιτική κρίση, αλλά
κρίση της κυρίαρχης πολιτικής που έθεσε το δηµόσιο συµφέρον
στην υπηρεσία του ιδιωτικού και ανακήρυξε τους νόµους της
αγοράς ισχυρότερους από τους νόµους του κράτους και τα συµ-
φέροντα της κοινωνίας.

Το πολιτικό κραχ των ηµερών µας δεν οφείλεται στις οικονο-
µικές διαστροφές του πολιτικού προσωπικού, αλλά στην πολι-
τική διαστροφή του, που νόµισε ότι κατάργησε τις διαχωριστικές
γραµµές, την ταξική πάλη. Οι προειδοποιήσεις υπήρχαν, αλλά το
πολιτικό προσωπικό του αριστερού και δεξιού εκσυγχρονισµού
τις αγνοούσε. Ήταν η εποχή της ευδαιµονίας, του Χρηµατιστη-
ρίου του life style, της πολιτικοοικονοµικής διαπλοκής. Έτσι, οι
µπίζνες έγιναν πολιτική και η πολιτική µπίζνες. Έτσι, η εκάστοτε
εξουσία δεν είναι παρά ο εκφυλισµένος διάδοχος της προηγού-
µενης εξουσίας. Οι διαφορές δεν είναι ιδεολογικές, αλλά διαχει-
ριστικές: «Εγώ µπορώ να κάνω τα ίδια, αλλά καλύτερα».

Αλλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν τα κόµµατα µετα-
βάλλονται σε επιχειρήσεις δεν υπάρχει κρίση της πολιτικής.
Υπάρχει µόνο η πολιτική της κρίσης και η λούµπεν δηµοσιογρα-
φία που την υποθάλπει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Μουλόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Οικονοµικών και Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Προ-
σαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας στις οδηγίες 2007/64/ΕΚ,
2007/44/ΕΚ, 2010/16/ΕΕ που αφορούν υπηρεσίες πληρωµών
στην εσωτερική αγορά, προληπτική αξιολόγηση προτάσεων από-
κτησης συµµετοχής σε επιχειρήσεις του χρηµατοπιστωτικού
τοµέα και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπα-

πας για οκτώ λεπτά.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Στο θέµα που συζητούµε σήµερα πρέπει να απαντήσουµε σε

τρία ερωτήµατα: Έγινε σκάνδαλο µε την ιστορία των δοµηµένων
οµολόγων; Αυτό είναι το πρώτο ερώτηµα. Αυτό το σκάνδαλο
έθιγε συγκεκριµένες τάξεις και οµάδες του πληθυσµού; Και
τρίτο ερώτηµα: Είχε πολιτική στήριξη και πολιτική κατεύθυνση,
ώστε να πρέπει να γίνει εξεταστική επιτροπή για να διερευνήσει
τις τυχόν πολιτικές ευθύνες;

Απαντούµε ευθέως και στα τρία ερωτήµατα: Ναι, υπήρξε σκάν-
δαλο. Τι ήταν το σκάνδαλο αυτό; Το κράτος εξέδωσε ένα δοµη-
µένο οµόλογο.

Το δοµηµένο οµόλογο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι και
οµόλογο- τζόγος. ∆εν έχει καµµία σχέση µε τα συνήθη οµόλογα,
µε αυτά τα οποία έχουν εγγυηµένη απόδοση. Είναι ένα οµόλογο
τζόγου. Είναι συνδεδεµένο µε διάφορα γεγονότα και κινήσεις
χρηµατιστηρίων, πιθανώς και διεθνών, από τις οποίες εξαρτάται
και το επιτόκιό του. Μπορεί, δε, να φθάσει µέχρι και σε απώλεια
ενός µέρους του κεφαλαίου.

Το κράτος, λοιπόν, εκδίδει ένα δοµηµένο οµόλογο, χωρίς να
ενηµερώσει, ως οφείλει µε βάση το νόµο, τους επενδυτές για
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τους όρους και τις προϋποθέσεις του και τις αποδόσεις του και
το κάνει προφανώς για να καλύψει τα ελλείµµατα, τα οποία υπήρ-
χαν εκείνη την εποχή, κάτω από την πίεση της περιβόητης απο-
γραφής του κ. Αλογοσκούφη και των επερχόµενων εκλογών.

Το οµόλογο αυτό δίδεται µε κατώτερη της ονοµαστικής του
τιµής σε διάφορες χρηµατιστηριακές εταιρείες και κύκλους του
Λονδίνου, πολλοί εκ των οποίων µεσολαβητών, ήταν γνωστοί τής
τότε πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Οικονοµίας και, εν συ-
νεχεία, η «JP MORGAN» αλλά και οι µεσολαβητές πωλούν εκ του
ασφαλούς το οµόλογο αυτό στα ασφαλιστικά ταµεία, παίρνοντας
το 100% της αξίας και κερδίζοντας σηµαντικό αριθµό εκατοµµυ-
ρίων ευρώ ως προµήθεια.

Φυσικά, όλοι καταλαβαίνουµε ότι αυτός ο κύκλος δεν είναι τυ-
χαίος, ότι δεν γίνεται τυχαία, ότι αυτή η προµήθεια δεν εισπράτ-
τεται τυχαία. Και εµφανίζονται δεκατρία ασφαλιστικά ταµεία ως
εκ θαύµατος το ίδιο χρονικό διάστηµα να αποφασίζουν όλα µαζί
ότι θα αγοράσουν αυτά τα οµόλογα τζόγου, σπάζοντας και µε-
ρικές φορές οµόλογα µε τις δικές τους εγγυηµένες αποδόσεις.

Είναι σαφές, ότι έχει στηθεί µία ολόκληρη παράσταση, ότι
υπάρχει ένα σκάνδαλο από το οποίο κάποιοι κερδίζουν και τα
ασφαλιστικά ταµεία χάνουν. Κερδίζει το κράτος, το οποίο εκδίδει
το δοµηµένο οµόλογο για να κάνει τη δουλειά του, κερδίζουν η
«JP MORGAN» και οι, πάσης φύσεως, χρηµατιστηριακές και µε-
σολαβητές τής ιδίας παρέας. Ποιος χάνει; Τα ασφαλιστικά τα-
µεία, τα οποία µε µαγικό τρόπο, αγαπητοί συνάδελφοι,
συντονίζονται προκειµένου να κάνουν χρήση αυτού του προϊό-
ντος.

Έρχοµαι στο δεύτερο ερώτηµα. Είναι απαράδεκτη αυτή η
πράξη; Βεβαίως! ∆ιότι θίγει µισθωτούς και συνταξιούχους, διότι
θίγει ασφαλιστικά ταµεία. Και απορώ µε µερικούς συναδέλφους
της Νέας ∆ηµοκρατίας, που έρχονται εδώ να µας πουν, ότι φέρ-
νουµε τη σχετική πρόταση για την εξεταστική επιτροπή των οµο-
λόγων την ίδια ώρα λέει που φέρνουµε το ασφαλιστικό. Μα πώς
έφθασε το ασφαλιστικό σ’ αυτά τα αδιέξοδα; Έπαιξαν ή δεν έπαι-
ξαν ρόλο τα δοµηµένα οµόλογα και το θέµα των δοµηµένων οµο-
λόγων στα προβλήµατα των ασφαλιστικών ταµείων; Έπαιξαν ή
δεν έπαιξαν ρόλο οι λάθος πολιτικές, οι λάθος επιλογές ή οι συ-
νειδητά δόλιες επιλογές των προηγούµενων κυβερνήσεων της
Νέας ∆ηµοκρατίας στα ζητήµατα που σχετίζονται µε το αδιέξοδο
του ασφαλιστικού συστήµατος; Όχι µόνο άσχετο δεν είναι, είναι
απολύτως σχετικό.

Τρίτον και κυριοτέρον. Υπήρξε πολιτική στήριξη σ’ αυτήν την
ιστορία; Αυτή η ιστορία, αυτή η υπόθεση, αυτό το σκάνδαλο –
διότι όλοι οµιλούµε για σκάνδαλο σε τελική ανάλυση- είναι σαφές
ότι είχε πολιτικά υπεύθυνους. Γιατί; ∆ιότι πρώτον, υπάρχει µε-
θόδευση του Υπουργείου Οικονοµικών. Το Υπουργείο Οικονοµι-
κών κατευθύνει αυτήν την ιστορία, δεν ενηµερώνει ως οφείλει,
ξέρει που δίνει τα δοµηµένα οµόλογα, ξέρει ότι θα υπάρχουν οι
προµήθειες και βεβαίως, πιθανά γνωρίζει ότι θα καταλήξουν στα
ασφαλιστικά ταµεία.

∆εύτερο ζήτηµα. Υπάρχει δεύτερο µέρος της Κυβέρνησης το
οποίο εµφανίζεται να συνεργεί σ’ αυτήν την ιστορία, τουλάχιστον
από τις πρώτες ενδείξεις; Το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνι-
κών Ασφαλίσεων. Είναι δυνατόν να συντονιστούν δεκατρία ασφα-
λιστικά ταµεία χωρίς να ενηµερώσουν; Είναι δυνατόν να
συντονιστούν δεκατρείς διοικητές ασφαλιστικών ταµείων χωρίς
να αναφέρουν στον αρµόδιο Γενικό Γραµµατέα και τον αρµόδιο
Υπουργό; Είναι σαφές, είναι κοινό µυστικό ότι είχαν εντολή. Πολ-
λοί εξ αυτών των διοικητών το έλεγαν δεξιά αριστερά. Πώς νο-
µίζετε ότι εξασφαλίστηκαν οι πλειοψηφίες στα διοικητικά
συµβούλια των ασφαλιστικών ταµείων; Ορισµένοι απ’ αυτούς
έλεγαν: «έχω εντολή από πάνω».

Πιθανά κάποιος µπορεί να πει ότι µπορεί να θεωρούσαν καλή
αυτήν την επένδυση. Είναι καλή µία επένδυση σε ένα ασφαλι-
στικό ταµείο το οποίο σχετίζεται µε τυχαία γεγονότα ή µε πα-
ρεµβάσεις οι οποίες δεν µπορούν να ελεγχθούν από το
ασφαλιστικό ταµείο ιδιαίτερα όταν σπας οµόλογα σταθερής από-
δοσης; Και συντονίζονται όλοι αυτοί χωρίς εντολή να κάνουν µία
τέτοια πράξη; Είναι σαφές, ότι τόσο το Υπουργείο Οικονοµικών
όσο και το Υπουργείο Εργασίας είχαν ευθύνη στο σχεδιασµό
αυτής της υπόθεσης και στην εκτέλεσής της.

Υπάρχει όµως και κάτι άλλο. Τι έγινε µετά την αποκάλυψη της
υπόθεσης; Μετά την αποκάλυψη της υπόθεσης υπήρξε συγκά-
λυψη και η συγκάλυψη αυτή έχει να κάνει, για παράδειγµα µε
δύο γεγονότα. Το πρώτο γεγονός σχετίζεται µε την άρνηση από
την τότε κυβέρνηση, παρά τις επανειληµµένες εκκλήσεις, ερω-
τήσεις και πιέσεις των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ να δώσουν τα συ-
γκεκριµένα στοιχεία, τις συµβάσεις όλων των δοµηµένων
οµολόγων στη Βουλή, στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων
της Βουλής, η οποία είχε επιληφθεί τότε της υπόθεσης. Ηρνείτο
πεισµατικά ο κ. Αλογοσκούφης να συναινέσει σ’ αυτό το αίτηµα.
Και όλοι γνωρίζουµε όταν ασχολήθηκε µε την υπόθεση ο κ. Ζορ-
µπάς για την αντιµετώπιση του µαύρου χρήµατος, τι έγινε τότε σ’
αυτήν την ιστορία.

Εκεί, λοιπόν, αποδεικνύονται και οι συγκεκριµένες προσπά-
θειες συγκάλυψης, τις οποίες έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία, προκει-
µένου να αποποιηθεί τις ευθύνες, να τα ρίξει όλα πάνω σε
κάποιες χρηµατιστηριακές, να πει ότι «δεν φταίµε εµείς, εµείς
δεν ξέραµε τίποτα, εµείς δεν κάναµε τίποτα –δήθεν- για όλα
φταίει η χρηµατιστηριακή εταιρεία, ο εκλεκτός δηλαδή, των συ-
γκεκριµένων Υπουργείων Οικονοµίας και Εργασίας».

Σε τελική ανάλυση, εµείς δεν θέλουµε να ενοχοποιήσουµε όλη
τη Νέα ∆ηµοκρατία. Εµείς θέλουµε να βρούµε την αλήθεια, εµείς
θέλουµε να µάθει ο ελληνικός λαός τι έγινε στη συγκεκριµένη
υπόθεση. Εµείς θέλουµε να µάθει ο ελληνικός λαός που πήγαν
αυτές οι προµήθειες, εµείς θέλουµε να µάθει ο ελληνικός λαός
ποιοι κατηύθυναν αυτές τις απαράδεκτες επιλογές. Και βεβαίως,
όχι απλά να το µάθει, αλλά και να τιµωρηθούν και οι προσωπικά
υπεύθυνοι, εκείνοι που θα βρεθούν να εµπλέκονται -και θα απο-
δειχθεί αυτό- σ’ αυτήν την ιστορία.

Αν η Νέα ∆ηµοκρατία θέλει να ερευνήσει τις άλλες υποθέσεις,
στις οποίες ο αγαπητός συνάδελφος, εισηγητής της, αναφέρ-
θηκε, δικαίωµα της. Εξάλλου γνωρίζει ότι το ίδιο το ΠΑΣΟΚ, έχει
κάνει πρόταση για εξεταστική επιτροπή για το Χρηµατιστήριο.

∆εν φοβούµαστε, αγαπητοί συνάδελφοι, και είµαστε έτοιµοι
και αυτό µε τη σειρά του, να το ερευνήσουµε όπως και τις άλλες
υποθέσεις. Αν η Νέα ∆ηµοκρατία θέλει να ερευνήσει άλλες ιστο-
ρίες οµολόγων που δεν είναι δοµηµένα, επίσης δικαίωµα της.
Έχει την απαραίτητη πλειοψηφία να µαζέψει υπογραφές και να
φέρει τη σχετική συζήτηση στη Βουλή.

Εµείς δεν θα αρνηθούµε τη διαφάνεια και δεν θα αρνηθούµε
την έρευνα της αλήθειας. Όµως σε καµµία περίπτωση δεν πρό-
κειται να δεχθούµε συγκάλυψη. Τα ασφαλιστικά ταµεία απ’ αυτήν
την ιστορία χρησιµοποιήθηκαν µε βίαιο και βάναυσο τρόπο σε
ένα παιχνίδι. Κάποιοι κέρδισαν, κάποιοι έβαλαν χρήµατα στην
τσέπη, κάποιοι κατηύθυναν πολιτικά αυτήν την ιστορία και φυ-
σικά, πρέπει να γίνει αυτή η εξεταστική επιτροπή, όπως έχουµε
δεσµευτεί προκειµένου ο ελληνικός λαός να µάθει την αλήθεια
και οι υπεύθυνοι να τιµωρηθούν. Γι’ αυτό και εισηγούµαστε και
ελπίζουµε ότι όλη η Βουλή θα ψηφίσει τη σύσταση αυτής της
εξεταστικής επιτροπής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Το λόγο έχει η Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Ελισσά-
βετ Βόζεµπεργκ.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση µε θέµα
τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής σχετικά µε τη διερεύνηση
της υπόθεσης των οµολόγων, εντάσσεται πλέον στο οργανω-
µένο, γνωστό σχέδιο της Κυβέρνησης για τον ελληνικό λαό να
µετατρέψει τη Βουλή, από Νοµοθετικό Σώµα σε ανακριτικό όρ-
γανο.

Σας θυµίζω, ότι ο λαός µάς ψηφίζει για να έχουµε συµµετοχή
στο νοµοθετικό έργο και στον κοινοβουλευτικό έλεγχο και εµείς
έχουµε µετατραπεί σε δικαστές και εισαγγελείς µε µία επικοινω-
νιακή σκοπιµότητα, που εξυπηρετείται από την αρχή που ανέ-
λαβε τη διακυβέρνηση της χώρας το ΠΑΣΟΚ, µε στόχο και σκοπό
αυτήν την κατεύθυνση. Βέβαια η σκοπιµότητα έχει να κάνει µε
τον αποπροσανατολισµό της κοινής γνώµης από τα προβλήµατα
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που ταλανίζουν τον τόπο.
Θα ήθελα να τονίσω εκ προοιµίου ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν

αρνείται τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής και δεν την αρ-
νείται όχι µόνο γιατί δεν έχει τίποτα να φοβηθεί αλλά κυρίως,
γιατί στοχεύει, επιδιώκει και θέλει διακαώς τη διαλεύκανση. Το
ΠΑΣΟΚ όµως, εκµεταλλευόµενο αφ’ ενός µεν την έντονη σκαν-
δαλολογία την εποχής και αφ’ ετέρου τη δικαιολογηµένη άγνοια
της κοινής γνώµης για τη λειτουργία της αγοράς των οµολόγων,
προσπάθησε να εµφανίσει µία αναγνωρισµένη και συνηθισµένη
διεθνή πρακτική έκδοσης οµολόγων, σαν να είναι το µείζον πο-
λιτικό και οικονοµικό σκάνδαλο.

Πιο συγκεκριµένα κατά την περίοδο 2005-2007, το Υπουργείο
Οικονοµικών εξέδωσε οκτώ δοµηµένα οµόλογα ύψους 1,8 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ, ακολουθώντας µία πρακτική την οποία αφ’
ενός εφάρµοζαν και άλλα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης
–µην αγνοείτε ότι η Ιταλία και η Αυστρία είναι προηγµένες δηµο-
κρατικά χώρες και είχαν επιλέξει αυτόν τον τρόπο του δανει-
σµού- και αφ’ ετέρου είχε µεγάλη ζήτηση στις διεθνείς αγορές.

Η προσπάθεια ενοχοποίησης των δοµηµένων οµολόγων στε-
ρείται σοβαρότητας, όταν το µέγεθος της αγοράς αυτών των
οµολόγων παγκοσµίως πλησιάζει το 1 τρισεκατοµµύριο ευρώ και
τέτοια προϊόντα εκδίδονται συστηµατικά από την Παγκόσµιο
Τράπεζα, την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, το αµερικανικό
∆ηµόσιο και το σύνολο των µεγαλύτερων τραπεζικών ιδρυµάτων.

Η διαφορά του επίµαχου δοµηµένου οµολόγου σε σχέση µε
το απλό οµόλογο είναι ότι το επιτόκιό του -το ανέλυσε πολύ διε-
ξοδικά και µε απόλυτη σαφήνεια ο εισηγητής µας ο κ. Τζίµας-
αντί να είναι σταθερό ή κυµαινόµενο, εξαρτιέται από τη διαφορά
επιτοκίου µεταξύ των δεκαετών και διετών οµολόγων. Αν το δε-
καετές οµόλογο έχει ένα επιτόκιο 3% και το διετές ένα 6%, η δια-
φορά είναι ανάµεσα.

Και αυτό δεν είναι τζόγος, όπως είπε ο προηγούµενος οµιλη-
τής, ο κ. Πρωτόπαπας. Είναι ένα ρίσκο το οποίο επιλέγουν όλες
οι προηγµένες χώρες της Ευρώπης, γιατί ο δανεισµός παρέχει
την εγγύηση του γεγονότος ότι αυτό ακριβώς, η έκδοση του οµο-
λόγου, γίνεται µέσω πιστοποιηµένων τραπεζικών ιδρυµάτων που
παρέχουν τη µεγίστη εγγύηση.

Τα δοµηµένα οµόλογα και τα παράγωγα χρηµατοοικονοµικά
προϊόντα, όπως οι ειδικοί του χώρου γνωρίζουν καλά και επιβε-
βαιώνουν µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο, συνιστούν µια συ-
νηθισµένη πρακτική, την οποία άλλωστε το Υπουργείο Οικονο-
µικών έχει ακολουθήσει σε πλείστες όσες περιπτώσεις στο πα-
ρελθόν, κατά την έκδοση οµολόγων, µε ρήτρα άλλου νοµίσµα-
τος, όπως δολαρίου, γιέν, όπου η δόµηση συνίστατο στη
συναλλαγµατική διαφορά µεταξύ των δύο διαφορετικών νοµι-
σµάτων.

Περαιτέρω, το Υπουργείο Οικονοµικών, µε την έκδοση των συ-
γκεκριµένων οµολόγων, προστάτευε κατά τον καλύτερο δυνατό
τρόπο τα συµφέροντα του ελληνικού ∆ηµοσίου, αν αναλογιστείτε
ότι είχαν χαµηλότερο επιτόκιο κατά 15 µονάδες βάσης, δηλαδή
0,15%, σε σχέση µε το τρέχον επιτόκιο, γεγονός που καθιστούσε
το δανεισµό µας, µέσω αυτών, κατά πολύ φθηνότερο σε σύ-
γκριση µε τα απλά, τα µη δοµηµένα οµόλογα.

Η πολιτική σκοπιµότητα, βεβαίως, που επιχειρεί η Κυβέρνηση
σήµερα να εξυπηρετήσει, καταδεικνύεται, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, από την πρώτη παράγραφο της πρότασης, που επί
λέξει αναφέρεται σε «λεηλασία της περιουσίας των ασφαλιστι-
κών ταµείων». ∆ηλαδή, έχετε εκδώσει ήδη µια δικαστική από-
φαση. Όταν ζητείτε την σύσταση εξεταστικής επιτροπής, δεν
µπορεί να µεταβάλλεστε σε δηµόσιους κατήγορους. ∆εν είµα-
στε εισαγγελείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Όπερ έδει δεί-
ξαι. Και αν όπερ έδει δείξαι και αποδειχθεί, τότε να µιλάτε για
λεηλασία.

Ούτε λίγο, ούτε πολύ η Κυβέρνηση προσπαθεί να µεταθέσει
στη Νέα ∆ηµοκρατία τη χρεοκοπία των ταµείων -που είκοσι χρό-
νια τώρα κυβερνούσε το ΠΑΣΟΚ- σε εκείνη την επιλογή των δο-
µηµένων οµολόγων, που εµείς σας αποδεικνύουµε ότι ήταν
επωφελής ως δανεισµός και για το επιτόκιο και για την προστα-
σία του δηµόσιου συµφέροντος. Και το λέω αυτό, γιατί οι επεν-
δύσεις σε δοµηµένα οµόλογα αποτελούν µόνο ένα µικρό κλάσµα
σε σχέση µε το σύνολο της περιουσίας τους και προφανώς, δεν

ευθύνονται αυτές για την τραγική κατάσταση στην οποία έχουν
περιέλθει σήµερα τα ταµεία.

Σε ό,τι αφορά, δε, την ουσία της υπόθεσης, από τα δοµηµένα
οµόλογα, συνολικής αξίας 800.000.000 ευρώ, που κατέληξαν στα
ασφαλιστικά ταµεία, 600.000.000 ευρώ από τα 800.000.000 ευρώ
επεστράφησαν και µάλιστα, εντόκως, µετά από απαίτηση των τα-
µείων, ενώ τα υπόλοιπα 200.000.000 ευρώ έχουν παραµείνει στο
χαρτοφυλάκιό τους, χωρίς να έχουν βλάψει, µέχρι σήµερα, την
περιουσιακή τους θέση. ∆ηλαδή, αυτά στο µέλλον µπορεί να
αποβούν αποδοτικά και κανείς δεν µπορεί επ’ αυτού να αντιλέξει
µε επιχειρήµατα.

Επιπρόσθετα, τα οµόλογα του ελληνικού ∆ηµοσίου, όπως βέ-
βαια και κάθε άλλου εκδότη οµολόγων, είναι γνωστό ότι αποτε-
λούν αντικείµενο συνεχών αγοραπωλησιών µέσω της
δευτερογενούς αγοράς οµολόγων, τις οποίες ο εκδότης δεν
υποχρεούται, αλλά βάσει νόµου -όπως σας απέδειξε ο εισηγη-
τής µας- κυρίως δεν δύναται να παρακολουθήσει την πορεία, τη
διαδροµή των οµολόγων. Με άλλα λόγια, ο εκδότης έχει ευθύνη
µόνο για την έκδοση και υπό την προϋπόθεση ότι ελέγχεται για
το δανειστή, µέσω πιστοποιηµένου ιδρύµατος, δηλαδή µέσω πι-
στοποιηµένης τράπεζας.

Και εν προκειµένω, η έκδοση από το ελληνικό ∆ηµόσιο έγινε
µέσω είκοσι δύο πιστοποιηµένων τραπεζών. Μόνο εκεί έχει ευ-
θύνη το ελληνικό ∆ηµόσιο. ∆εν µπορεί να παρακολουθήσει τη
διαδροµή, παρά µόνο κατά την κατάληξή του να έχει συνέπεια.

Η σκανδαλολογική στρατηγική του ΠΑΣΟΚ επιχείρησε από την
πρώτη στιγµή να πείσει τους πολίτες για την ύπαρξη ενός υπο-
τιθέµενου κεντρικού κυβερνητικού σχεδιασµού, κατά την έκ-
δοση, δήθεν, κρυφών οµολόγων, τα οποία εν συνεχεία
διοχετεύτηκαν στα ασφαλιστικά ταµεία ακολουθώντας, δήθεν,
µια ύποπτη διαδροµή.

Το κυβερνών κόµµα εκµεταλλεύτηκε τη δικαιολογηµένη άγνοια
του πολίτη. Οι πολίτες, οι οποίοι δεν έχουν γνώσεις στα χρηµα-
τοοικονοµικά ζητήµατα ή εξειδικευµένες γνώσεις, ειδικά στα οι-
κονοµοτεχνικά ζητήµατα, δεν µπορούν να ξέρουν τι θα πει
δανεισµός µε οµόλογο και δη δοµηµένο, αφού δεν γνωρίζουν
καν τη διαφορά του απλού από το δοµηµένο οµόλογο. Και έτσι,
αποκρύπτει σκόπιµα και εντέχνως το διαµεσολαβητικό ρόλο των
πιστοποιηµένων τραπεζιτικών ιδρυµάτων, στα οποία αναφέρθηκα
νωρίτερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, πέραν του ορίου, θα ήθελα, σας παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε.

Σε κάθε περίπτωση, κατά την εµπεριστατωµένη έρευνα που
διενεργείται από την ελληνική δικαιοσύνη εδώ και τριάµισι χρό-
νια -και γνωρίζετε από πόσους δικαστικούς λειτουργούς έχουν
µετέλθει τη διαδροµή τους οι φάκελοι δικογραφίας- δεν βρέθηκε
ούτε µια ευθύνη σε πολιτικό πρόσωπο. Και σε αυτό δεν µπορείτε
να αντιλέξετε, γιατί δεν έχετε στοιχεία για αντίλογο για ευθύνη
πολιτικών προσώπων.

Αντίθετα, γνωρίζετε ότι έχουν κατηγορηθεί µέλη χρηµατιστη-
ριακών εταιρειών, για τα οποία ήδη υπάρχει και προφυλάκιση
είναι κι έξω µε περιοριστικούς όρους, οι οποίοι µεθόδευαν δια-
δοχικές µεταβιβάσεις των οµολόγων, µε σκοπό την τεχνική διό-
γκωση της τελικής τιµής, πριν αυτά καταλήξουν στο
χαρτοφυλάκιο των ασφαλιστικών ταµείων.

Είναι πέραν από προφανές ότι ο εκδότης δεν φέρει καµµία ευ-
θύνη για τυχόν παιχνίδι που γίνεται στη δευτερογενή αγορά. Η
ευθύνη για τη διαχείριση της περιουσίας βαρύνει αποκλειστικά
και µόνο τις διοικήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φαίνεται να ξεχνάτε ότι η EU-
ROSTAT το Νοέµβριο του 2004 σας ήλεγξε –µιλάω για το κόµµα
του ΠΑΣΟΚ και κυβερνόν κόµµα- για να αποκαλυφθεί ότι την πε-
ρίοδο 1997-2003 η τότε κυβέρνηση, η δική σας κυβέρνηση, µόνο
για τις εξοπλιστικές της ανάγκες, απέκρυψε δανεισµό ύψους
9.000.000.000 ευρώ. Ξεχνάτε και τη δηµιουργική λογιστική, όπως
την ονοµάζετε, που είναι δικό σας εφεύρηµα.

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι επιθυµία του Προέδρου µας
του Αντώνη Σαµαρά είναι «όλα στο φώς». Και εφόσον, υπηρε-
τείτε τη διαφάνεια, διερωτώµαι γιατί δεν φέρατε εξεταστική επι-
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τροπή για το Χρηµατιστήριο, που ενάµισι εκατοµµύριο οικογέ-
νειες έχασαν τα λεφτά τους και προχρονολογείται; Για να µη µου
πείτε ότι αυτό είναι ένα επιχείρηµα; Τι φοβάστε, άραγε, να τη φέ-
ρετε; Τι φοβάστε να ελέγξετε το κόστος των Ολυµπιακών Αγώ-
νων, κύριες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ; Και σε κάθε
περίπτωση, τι φοβάστε να αφετηριάσετε την εξεταστική που
έχετε προαναγγείλει από το 1981 και µέχρι σήµερα, διότι το Κρά-
τος έχει συνέχεια;

Αν δεν φοβάστε κάτι, τότε θα έπρεπε να το έχετε προτάξει.
Αλλά προτάξατε µια εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή για τα
οµόλογα, για τα οποία ξέρετε ότι η δικαστική έρευνα δεν κατέ-
ληξε πουθενά. Απλώς και µόνο διότι τώρα ταλανίζεται ο τόπος
από τις εργασιακές και τις ασφαλιστικές σας πρωτοβουλίες, που
έχουν οδηγήσει τον τόπο σε τόσα δεινά, για να πέσουν τα φώτα
της δηµοσιότητας σε µια συζήτηση, η οποία αποδεικνύεται και
άνευρη και άνευ ενδιαφέροντος.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Βό-
ζεµπεργκ.

Σε αυτό το σηµείο έχει ζητήσει το λόγο και παρακαλείται να
λάβει το λόγο ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού ο κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Οποίος αγγελικός κόσµος! Αυτοί που µας παρακολουθούν
πρέπει να έχουν πολύ µεγάλη υποµονή, τεράστια υποµονή. Και
νοµίζω ότι αυτά είναι από τα συν στον ελληνικό λαό. Γιατί το ότι
ακόµα δεν µας έχουν πάρει όλους στο κυνήγι, εµένα µου κάνει
εντύπωση.

Τι ακούει ο πολίτης, ο καθηµερινός πολίτης; Ακούει ότι, λόγω
οικονοµικής δυσπραγίας, θα σου πάρουµε αυτά, θα σου κό-
ψουµε τη σύνταξη, θα σου κάνουµε εκείνα και την ίδια στιγµή
ακούει «σκάνδαλα, σκάνδαλα, σκάνδαλα»! Συνεδριάζει η Βουλή,
την τελευταία χρονιά, µόνο συζητώντας σκάνδαλα. Πείτε µου
ποια εβδοµάδα συνεδρίασης πέρασε, που να µη µιλάµε για σκάν-
δαλα εδώ ή σε επιτροπές. Αυτά ακούει ο ελληνικός λαός!

Και εσείς της Νέας ∆ηµοκρατίας πρέπει να αισθάνεστε εξαι-
ρετικά «υπερήφανοι»! Πέντε χρόνια διακυβέρνησης, πέντε εξε-
ταστικές των πραγµάτων επιτροπές! Αυτό το κόµµα ξεκίνησε µε
πολλά όνειρα και τα όνειρα αυτά τα συνδέσαµε µαζί, µε τους πε-
ρισσότερους από εσάς δώσαµε µάχες σκληρές για να διώξουµε
το «κακό» ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ της «λοβιτούρας», το ΠΑΣΟΚ το
κακό, το ΠΑΣΟΚ όλων εκείνων των σκανδάλων που αποκλειστικά
έβγαζε η «TV PRESS».

Το κάνανε; Ναι. Όταν το κάνανε, αυτή ήταν η προσδοκία; Να
έρθει αυτή η Νέα ∆ηµοκρατία; Αυτό κάναµε; Γι’ αυτό παιδευτή-
καµε; Γι’ αυτό κουραστήκαµε; Για να έρθει αυτή η Νέα ∆ηµο-
κρατία που σήµερα είναι κατηγορούµενη και δεν ξέρω για πόσο
καιρό ακόµα θα είναι κατηγορούµενη του ΠΑΣΟΚ που όλοι γνω-
ρίζουµε; Τους επιτρέψατε να γίνουν τιµητές! Με το Βατοπέδι, µε
τη SIEMENS, µε τα δοµηµένα οµόλογα, µε τις υποκλοπές που
φοβάται το ΠΑΣΟΚ να τις φέρει, µε την οικονοµία.

Γιατί, λοιπόν, ο ελληνικός λαός να µην έχει αγανακτήσει; Πείτε
µου ένα λόγο. Σας έδωσε µεγάλες πλειοψηφίες: εκατόν εξήντα
και πλέον Βουλευτές και εσείς µπλέξατε σε µια σειρά πραγµά-
των, που κρίνονται τουλάχιστον αναγκαία προς εξέταση. ∆εν λέω
σκάνδαλα. ∆εν τα αποκαλώ ακόµα σκάνδαλα. Ξέρω ότι είναι.
Αλλά θέλω να αφήσω ανεπηρέαστη τη λειτουργία της δικαιοσύ-
νης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Και βεβαίως, κυρία Βόζεµπεργκ, δεν µας ψήφισαν για να εί-
µαστε δικαστές. ∆ικαστές γίναµε εξ ανάγκης, λόγω της δικής
σας πολιτικής που άφησε τόσα κενά. Αν δεν αφήνατε τόσα κενά
–και βλέπετε πόσο προσεκτικός είµαι στις εκφράσεις- σήµερα
δεν θα είµαστε εδώ να παριστάνουµε, εµµέσως πλην σαφώς,
τους δικαστές.

Και διερωτώµαι, υπάρχει κανείς ανάµεσά µας απ’ όλα τα κόµ-
µατα ιδιαιτέρως πολλοί από εσάς στη Νέα ∆ηµοκρατία -που δεν
θα ήθελε να ακούσει εκείνον που ήταν στο τιµόνι, όταν υφαίνο-

ντο όλα αυτά τα εννοούµενα σκάνδαλα; ∆εν πρέπει κάποια
στιγµή να ακούσουµε εκείνον, τον οποίο περιποιηθήκαµε ως ελ-
ληνικός λαός, εν τω συνόλω, µε την ψήφο δυο φορές να πει,
αυτά έγιναν γι’ αυτό, αυτά ήταν λάθος, αυτό µου ξέφυγε, δεν
πήρα χαµπάρι τι έκανε ο Αγγέλου, δεν κατάλαβα πώς ο Ρουσό-
πουλος την έκανε τη βρωµοδουλειά, δεν καταλαβαίνω πώς ο
Αλογοσκούφης έκανε τα δοµηµένα, να πει κάτι, δεν ξέρω, για τη
SIEMENS τι έγινε, πώς µπλέξαµε µε τον ΟΣΕ, πώς µπλέξαµε µε
το C4I, πώς έγιναν όλα αυτά τα πράγµατα; ∆εν αισθάνεστε την
ανάγκη να τον ακούσετε, να πει µια κουβέντα; ∆ιάολε αυτά έγι-
ναν έτσι, γιατί δεν έβλεπα και δεν άκουγα, γιατί συµµετείχα, για
κάποιο λόγο. ∆εν αισθάνεστε την ανάγκη να ακούσετε αυτόν τον
άνθρωπο; ∆εν καταλαβαίνω λοιπόν.

Κάθε µέρα θα συζητάµε και για ένα σκάνδαλο. Και ακόµα εκ-
κρεµεί της οικονοµίας. ∆εν ενδιαφέρεται κανείς να ακούσει πώς
σε πεντέµισι χρόνια ανέβηκε το δηµόσιο χρέος 130 δις; Όσο
ήταν το δηµόσιο χρέος της χώρας από συστάσεως του ελληνι-
κού κράτους µέχρι το 1990. ∆εν έχετε την ανάγκη να ακούσετε
ότι ανέβηκε γι’ αυτόν και γι’ αυτόν το λόγο.

Σήµερα η χώρα περνάει µια τεράστια κρίση, η οποία σε ένα
πολύ µεγάλο ποσοστό -και δεν είµαι εδώ για να κάνω επιµερι-
σµό- οφείλεται στη Νέα ∆ηµοκρατία, χωρίς αυτό βεβαίως να ση-
µαίνει ότι ευθύνες δεν αχθοφορεί και το ΠΑΣΟΚ. Κοινές ευθύνες
είναι! Γιατί και από τη δική σας περίοδο πάλι συσσωρεύτηκε το
χρέος, πάλι είχαµε µια σειρά σκανδάλων που είδαν τη δηµοσιό-
τητα.

Και δεν νοµίζω να περιποιεί τιµή στο κίνηµα ότι ο υποψήφιος
αρχηγός σας, ο τότε, εν δυνάµει πρωθυπουργός, κ. Άκης Τσο-
χατζόπουλος, βρέθηκε πρωτοσέλιδο για τρεις εβδοµάδες - γιατί
σε µια εβδοµάδα δεν χωράγανε όλα του τα ακίνητα και έπρεπε
να είναι σε συνέχειες, σαν την «πικρή, µικρή µου αγάπη»- και δεν
έχουν βγει ακόµα όλα τα ακίνητα.

Αν ανατρέξετε σε µια φωτογραφία του 1981, εσείς οι «ευαί-
σθητοι περί διαφάνειας» του ΠΑΣΟΚ, κατά την ορκωµοσία των
Βουλευτών, θα διαπιστώσετε ότι το κουστούµι τότε ήταν 50
δραχµών. Και αυτό µου το είπε ένας ράφτης έµπειρος, απ’ αυ-
τούς της τηλεοράσεως. Μου λέει «αν δεις τα κουστούµια τους,
ήταν των 50 δραχµών». Και σήµερα η περιουσία είναι αµύθητη.
Αµύθητη περιουσία! ∆εν σας προξενεί ερωτηµατικά; ∆εν αισθά-
νεστε την ανάγκη να πείτε «έλα δω, ρε. Εφόσον δεν δούλεψες
ποτέ στη ζωή σου, στην Γερµανία ήσουν «ωραίος Μπρούµελ» και
εδώ ήσουν Υπουργός από το 1981 µέχρι τώρα». ∆εν αισθάνεται
την ανάγκη να σας αποκαλύψει πώς ενθυλάκωσε τόσα χρήµατα;
Γιατί κάποιοι από εσάς είναι τα «κορόιδα» τα οποία ζουν έντιµα,
µε τον κόπο και την αγωνία ενός µισθού του Βουλευτή ή της δου-
λειάς; ∆εν έχετε την ανάγκη να διερωτηθείτε; Και δεν είναι µόνον
αυτός. Είναι µια σειρά ανθρώπων.

Και τι κάνατε; Βρίζατε εσείς -και θυµάµαι τα Πρακτικά της Βου-
λής- χυδαιότατα και προκλητικότατα τον Ζορµπά, όταν ήλεγχε
την περίοδό σας. Και τον είχε περίπου ως ήρωα η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Όταν ο Εισαγγελέας Ζορµπάς άρχισε να ψάχνει τη Νέα
∆ηµοκρατία άρχισε να τον κατηγορεί η Νέα ∆ηµοκρατία µε τα
χειρότερα λόγια, ενώ έγινε στα µάτια σας περίπου ήρωας και τον
έχετε χρησιµοποιήσει σε κάποιες επιτροπές. Αυτό, λοιπόν, κα-
ταδεικνύει αν µη τι άλλο ότι δεν έχετε ένα µεγαλείο να αφήνετε
την ευθυκρισία ενός ανδρός να λειτουργεί όπως πρέπει. Αν λει-
τουργεί υπέρ ηµών έχει καλώς. Αν λειτουργεί εναντίον µας εις
τον Καιάδα της αντίληψης και του σεβασµού. Αυτά είναι τα δυο
κόµµατα εξουσίας.

Τι µας προσφέρατε όλα αυτά τα χρόνια; Τι µας προσφέρατε;
Τι κάνατε στην Ελλάδα; Την πήγατε 30 χρόνια πίσω. Είναι καλύ-
τερη η Ελλάδα του 2010 από την Ελλάδα της αρχής της µετα-
πολίτευσης; Είναι καλύτερη; Ποιος νοµίζει ότι ζούµε καλύτερα;
∆εν υπήρχε πρόβληµα ποτέ, αν εξαιρέσετε την παρένθεση της
οικουµενικής κυβέρνησης του Ζολώτα που και τότε υπήρχε πρό-
βληµα χρηµατοδοτήσεως των συντάξεων, δεν είχαµε τέτοια προ-
βλήµατα.

Τι συσσωρεύσατε στην Ελλάδα; Να είναι είδηση ότι θα πά-
ρουµε µισθό και συντάξεις; Ότι θα πρέπει να γυρίσουµε πίσω;
Να µειωθούν; Ότι θα πρέπει το νέο παιδί που προσλαµβάνεται
στη δουλειά να παίρνει 500 ευρώ; Αυτό κατορθώσατε και οι µεν
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και οι δε. ∆εν είναι δουλειά του ενός.
Και είχατε το προνόµιο σε όλη την Ευρώπη, να είστε η µονα-

δική χώρα µε µονοκοµµατικές κυβερνήσεις µε άνετες πλειοψη-
φίες. Και τι προσφέρατε στον τόπο; Χάος, ευτελισµό, ένα
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, το οποίο ελέγχει πλήρως τη ζωή
µας. Και τώρα τελευταία έρχεστε εσείς του ΠΑΣΟΚ –και το χρε-
ώνω σε απειρία της Κυβέρνησης- να προσφέρετε στην τρόικα
περισσότερα απ’ ό,τι ζητάει. Γιατί αυτή είναι η αλήθεια, κύριε
Υπουργέ. Και ξέρετε την εκτίµηση που έχω στις δικές σας δια-
δροµές. Προσφέρεστε! ∆εν έρχεται η τρόικα να ζητάει περισσό-
τερα και εσείς να δίνετε λιγότερα. Υπάρχει µια πλειοδοσία
εξουσίας στην Τρόικα. ∆εν µιλάµε για συγκεκριµένο αριθµό. Και
αυτό είναι σαφές.

Και πρέπει να αναζητήσουµε όλοι να φύγουµε και να αποδρά-
σουµε από εκεί που µας οδήγησε το οικονοµικό έγκληµα της
Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά και η δική σας απραξία οκτώ µηνών.
Γιατί εµείς συνειδητά ψηφίσαµε τον Απρίλιο. Γιατί δεν είχαµε
άλλη πρόσφορη λύση. ∆εν υπήρχε τρόπος, γιατί σπαταλήσατε
τους επτά έως οκτώ µήνες χωρίς να αναζητήσετε άλλο δρόµο.
Και µεταξύ της πτώχευσης της χώρας και της υπάρξεως της
χώρας εµείς ψηφίσαµε να υπάρχει η χώρα! Εφόσον τώρα υπάρ-
χει η χώρα έχουµε µια υποχρέωση όλοι µας να βρούµε τρόπο
απόδρασης.

Για να βρούµε τρόπο απόδρασης χρειάζονται λεφτά. Χρειάζο-
νται χρήµατα. ∆ηλαδή, πας και λες στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο: «έχουµε πάρει µέχρι σήµερα τόσα. Πάρτε τα. Ευχαριστώ
πάρα πολύ. Θα προχωρήσω µόνος µου». Αντί αυτού έχετε επι-
λέξει το µονόδροµο της πλήρους υποταγής. Πλήρους υποταγής!
Και µάλιστα επαναλαµβάνω, µε µια πλειοδοσία σε σηµείο που
πλέον ευτελίζεται όχι µόνο η εθνική κυριαρχία µας -και βλέπετε
τι συµβαίνει στη γειτονιά µας- αλλά η αξιοπιστία µας και η αξιο-
πρέπειά µας ως έθνος και ως πολίτες αυτής της χώρας.

Εποµένως, η προσπάθεια όλων µας είναι πώς µπορούµε και
αν µπορούµε να αποδράσουµε απ’ αυτή τη υποταγή. Υποταγή
µε προοπτική πολλών ετών. Πολλών ετών! Και επαναλαµβάνω ότι
εµείς το κάναµε µε επίγνωση ότι αυτό είναι δυσάρεστο και γι’
αυτό είχα χρησιµοποιήσει το επιχείρηµα ότι αισθάνοµαι ότι η εκ-
χώρηση της ψήφου µου είναι σαν την εκχώρηση των λύτρων που
έκανε η κ. Παναγοπούλου για να απελευθερώσει τον άντρα της.

Σήµερα πρέπει να βρούµε χρήµατα. Κύριε Υπουργέ, πρέπει να
σας πω ότι εγώ ψάχνω σε όλον τον κόσµο να βρω όλους εκεί-
νους που µπορούν να χρηµατοδοτήσουν. Και υπάρχουν δυνατό-
τητες και θα σας υποδείξω. Και θα σας στείλω εγγράφως στην
Κυβέρνησή σας να σας πω «αυτά βρήκα».

Και ενεµφανίσθη πράγµατι λίγες ηµέρες πριν έρθει εδώ στη
Βουλή ένας ελληνικής καταγωγής, ο οποίος έφερνε πίσω του κά-
ποια κεφάλαια. ∆εν τον ακούσαµε, δεν τον δεχτήκαµε και το ερώ-
τηµα είναι, γιατί; Πρέπει λοιπόν, πάση θυσία, να βρούµε τρόπο να
βγάλουµε τη χώρα από εκεί που βρέθηκε.

Γιατί, κύριε Υπουργέ, δεν βλέπω προοπτική, δεν βλέπω τους
κατάλληλους χειρισµούς. Και να το πω άλλη µία φορά: Μπήκαµε
σε µία σκληρή αναµέτρηση, µε τους πιο σκληρούς παίκτες -δη-
λαδή, σαν την Αργεντινή σήµερα, που θέλω να ελπίζω ότι θα την
κερδίσουµε- και απέναντι παρατάσσουµε εµείς µία οµάδα πα-
ντελώς ανύπαρκτη, δεν θέλω να πω ανίκανη. Και αυτό το βλέ-
πετε. Γνωρίζεστε µεταξύ σας. ∆εν µπορεί να αξιοποιήσει µία
ευκαιρία. ∆εν έχει την πείρα της αντιµετωπίσεως κάποιων πραγ-
µάτων.

Και σας έχω πει: Προχωρήστε σε µία κυβέρνηση οικουµενικής
αντίληψης. Και τι εννοώ «οικουµενικής αντίληψης;» Εννοώ να
µπορούµε να κάνουµε προτάσεις επί των θέσεων όλοι για να
βρούµε τους καλύτερους. Σε µία τεράστια οικονοµική κρίση, τη
χειρότερη που έχει γνωρίσει ο τόπος, πρωτόγνωρη, δεν ξέρω αν
θα γνωρίσει παρόµοια ποτέ άλλοτε, έχουµε δύο Υπουργούς Οι-
κονοµικών που δεν επικοινωνούν µεταξύ τους. ∆εν επικοινωνούν.
«Καρφώνει» σε συνέντευξη Τύπου ο κ. Παπακωνσταντίνου την κ.
Κατσέλη και «ξανακαρφώνει» η κ. Κατσέλη τον κ. Παπακωνστα-
ντίνου. Θέλετε να σας δώσω ολόκληρες συνεντεύξεις Τύπου;
Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά; Μπορούν να τσακώνονται όλοι οι
άλλοι, αλλά δεν µπορούν να τσακώνονται οι Υπουργοί Οικονοµι-
κών εν µέσω µίας οικονοµικής κρίσης. Ή είναι ψέµατα αυτό; Ή

δεν σας ενοχλεί εσάς του ΠΑΣΟΚ; Ή δεν µουρµουρίζετε; Ή δεν
έχετε τις ενστάσεις σας; Ή δεν έχετε τις αιτιάσεις σας; Τα έχετε
όλα αυτά γιατί έχετε ευαισθησία και φιλότιµο, αλλά δεν µπορείτε
να αντιδράσετε. Αυτό ζούµε. Ζούµε ένα δράµα!

Και θα προχωρήσουµε βέβαια στην εξεταστική των πραγµά-
των επιτροπή και θα φτάσουµε και θα πούµε «Ο Α’, ο Β’, ο Γ’, ο
∆’;», αλλά, αυτοµάτως, έχουµε δηλητηριάσει τον ελληνικό λαό.
Πώς ο ελληνικός λαός θέλετε να βγει µπροστά, να έχει όρεξη να
δουλέψει, να δώσει όλο του τον εαυτό για να βγούµε από την
κρίση, όταν ακούει κάθε µέρα για σκάνδαλα, όταν κάθε µέρα δη-
µοσιεύονται πρωτοσέλιδα µε βίλες και βιλάρες που έγιναν µέσω
της πολιτικής;

Εποµένως, τα πράγµατα χειροτερεύουν, όχι γιατί είναι τερά-
στια η οικονοµική κρίση, αλλά γιατί είναι τεράστια η ακρισία του
πολιτικού κόσµου τουλάχιστον σε επίπεδο κυβερνώντων αλλά
και πρώην κυβερνώντων. Πρέπει να αντιληφθούµε ότι τα πράγ-
µατα είναι εξαιρετικά σοβαρά.

Χθές, κατά την επίσκεψή µου εις τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρα-
τίας, του επέδωσα µία επιστολή, όπου του λέω για τη σοβαρό-
τητα της κρίσης και προτείνω λύσεις για το πώς θα βγει ο τόπος
από την κρίση.

Και απευθύνοµαι εις το ΠΑΣΟΚ και δεν απευθύνοµαι αναγκα-
στικά µε µία στείρα αντιπαλότητα γιατί ξέρετε δεν την επιδεικνύω
εις την Αίθουσα. Το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά και εσείς τώρα,
όπως και η Νέα ∆ηµοκρατία , µε µία διαφορά: Όταν έλεγα σε
εκείνους να βοηθήσω, η απάντηση ήταν «ακραίος». Εσείς έχετε
ευήκοο ους αλλά, εν πάση περιπτώσει, δροµολογείτε τα πράγ-
µατα όχι µε το σωστό τρόπο.

∆εν µπορεί, κ. Παπουτσή -και απευθύνοµαι σε εσάς που σας
έχω πει κατ’ ιδίαν πόσο πιστεύω στο ήθος σας- να εµπλέκεται ο
Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας εις την τρέχουσα πολιτική διαχεί-
ριση.

Το προεδρικό διάταγµά σας, κύριε Υπουργέ, ήταν λάθος. Ση-
µαίνει εµπλοκή του Προέδρου, γιατί στην Ιεράπετρα ή επάνω
στην Πτολεµαΐδα δεν περνάει ότι η Κυβέρνηση απεφάσισε.
«Κοίτα τι υπέγραψε ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας», αυτό λέει ο
κόσµος. Και ό,τι και να κάνετε και ό,τι και να πείτε δεν φτάνει εις
το τελευταίο χωριό και γίνεται συνένοχος ο Πρόεδρος της ∆η-
µοκρατίας µιας πολιτικής. Μπαίνει εις το κάδρο της δυσαρέ-
σκειας.

Πρέπει ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας να αφεθεί εκεί που είναι,
εις το θεσµικό του κύρος, γιατί θα χρειαστεί αύριο το πρωί στέ-
γαστρο ο πολιτικός κόσµος, όταν θα βγει έξω η αντάρα, όταν θα
ξεκινήσει πιθανώς µία λαϊκή εξέγερση από την οργή για την ει-
κόνα που δίνουµε. Πρέπει να είναι ανέπαφος ο Πρόεδρος της
∆ηµοκρατίας. Και χαίροµαι που, έστω και καθυστερηµένα, απο-
φασίσατε να έρθει µέσα από τη διαδικασία του Κοινοβουλίου.

Επαναλαµβάνω: Σε τέτοια κρίσιµα πράγµατα που δηµιουργούν
µία λαϊκή δυσαρέσκεια, δεν είναι δυνατόν να κυβερνάτε µε προ-
εδρικά διατάγµατα. Με προεδρικό διάταγµα να κυβερνήσετε,
όταν πρόκειται για κάτι θετικό και άµεσο, ούτως ώστε το πρό-
σωπο του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας να µην µπαίνει σε αυτή –
αν θέλετε – τη διάσταση: στη διάσταση της λαϊκής δυσαρέ-
σκειας.

Ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας πρέπει να µείνει ανέπαφος. Επι-
τέλους, ας αφήσουµε και ένα θεσµό δυνατό, ισχυρό, καθαρό. Τα
άλλα ανήκουν σε εσάς. Και πιστεύω ότι θα αναλάβετε τις ευθύ-
νες, τις οποίες πήρατε στις 4 Οκτωβρίου. Εάν φοβάστε να διεκ-
περαιώσετε τις ευθύνες, τότε υπάρχει και άλλος τρόπος: Να
δώσει η παρούσα Βουλή άλλη κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ζητήσει ο

Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λο-
βέρδος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, παίρνω το λόγο για µια πάρα πολύ
µικρή παρέµβαση αναφερόµενος στον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ τον κ.
Καρατζαφέρη, ο οποίος ορθότατα έχει δηλώσει ότι στην πολι-
τική αντιπαράθεση και στις πολιτικές συγκρούσεις δεν πρέπει σε
καµµία περίπτωση να εµπλέκεται από τα πολιτικά κόµµατα ο
Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας. Αυτή είναι µία πραγµατικά υπεύ-
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θυνη στάση.
Κύριε Πρόεδρε, οφείλω ταυτοχρόνως να διευκρινίσω τα εξής:

Πριν από ένα µήνα στην Αίθουσα αυτή ψηφίσαµε το ν.
3845/2010. Ο νόµος αυτός στο άρθρο 2 προβλέπει ότι για όλα τα
θέµατα των εργασιακών σχέσεων, που απαριθµούνται στο άρθρο
αυτό εξουσιοδοτούνται ο Υπουργός Εργασίας και ο Υπουργός
των Οικονοµικών µε προεδρικό διάταγµα να δώσουν λύσεις σε
ό,τι αφορά τις λεπτοµέρειες.

Ταυτοχρόνως, κύριε Πρόεδρε, ο ίδιος ο νόµος στο άρθρο
αυτό, αλλά και στις δύο εκ των τριών πτυχών του µνηµονίου, εξει-
δικεύει µε πάρα πολλές λεπτοµέρειες πώς θα έπρεπε να ασκηθεί
αυτή η κανονιστική αρµοδιότητα: Λεπτοµέρειες σε ό,τι αφορά τη
διαιτησία, σε ό,τι αφορά τον αριθµό των απολύσεων, σε ό,τι
αφορά την αποζηµίωση, σε ό,τι αφορά τις υπερωρίες, σε ό,τι
αφορά όλα τα θέµατα των εργασιακών σχέσεων, που αποπειρα-
θήκαµε να ρυθµίσουµε µε διάταγµα.

Αυτή ήταν µία νοµοθετηµένη αρµοδιότητα, κύριε Πρόεδρε, η
οποία είχε πλεονεκτήµατα. Είχε το πλεονέκτηµα, κύριε Πρόεδρε,
της επεξεργασίας του διατάγµατος από το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Είχε το πλεονέκτηµα – που το έχει και ο νόµος, φυσικά
-να συζητείται στην οικονοµική και κοινωνική επιτροπή. Είχε,
κύριε Πρόεδρε, το πλεονέκτηµα ότι, επειδή θα είχαµε µήνες
µέχρι να φτάσει το διάταγµα από το Συµβούλιο της Επικρατείας
στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, θα µπορούσε να διεξαχθεί και
η συζήτηση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Είχε πλεονεκτήµατα ότι
θεσπίστηκε µε νόµο και ψηφίστηκε τον Μάιο από την Εθνική Αντι-
προσωπεία, επειδή αυτός είναι ο δόκιµος τρόπος για να ρυθµί-
ζεις τα επιµέρους θέµατα όσων θεµάτων ο νόµος έχει ορίσει.

Ωστόσο, εφόσον ετέθη το θέµα -και ετέθη µε τη µορφή της
υπογράµµισης ζητήµατος δηµοκρατικής υφής που αφορούσε
εµένα ως Υπουργό που είχε τη νοµοθετική πρωτοβουλία- αµέ-
σως, κύριε Πρόεδρε, στο µέτρο που ένας άνθρωπος από την
Εθνική Αντιπροσωπεία είπε κάτι τέτοιο, εγώ είχα µία λύση: Να
διαλέξω ανάµεσα στην ορθότερη και δοκιµότερη λύση, και στη
δηµοκρατικότερη, πράγµα το οποίο έκανα.

Σε ό,τι αφορά όµως, την εµπλοκή του Προέδρου της ∆ηµο-
κρατίας, πρέπει να θυµίσω στο Σώµα ότι το 2008, όταν είχε ψη-
φιστεί ο νόµος για το ασφαλιστικό της κ. Πετραλιά και πάλι ο
ίδιος πολιτικός χώρος -γιατί ένας πολιτικός χώρος το κάνει αυτό-
είχε προτείνει ότι ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας όφειλε να ανα-
πέµψει -έλεγε τότε- το νόµο.

Από αυτό το Βήµα είχα πει ότι πρόκειται για ένα πολιτικό εγ-
χείρηµα σαλταδόρικο, έτσι το είχα τότε χαρακτηρίσει, διότι το
Σύνταγµα είναι σαφές, το Σύνταγµα είναι συγκεκριµένο και το
πολίτευµα είναι συγκεκριµένο.

Επαναλήφθηκε αυτού του είδους το συνταγµατικό ατόπηµα
τώρα. Κάλεσε ο ίδιος πολιτικός χώρος τον Πρόεδρο της ∆ηµο-
κρατίας -ακούστε τον όρο- «να αναπέµψει» διάταγµα. Αυτό ακού-
γεται για πρώτη φορά από πολιτικό χώρο στην Ελλάδα.

Και δεύτερον – και κύριε Πρόεδρε, κλείνω µε αυτό – κάλεσε
τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας να µην υπογράψει ένα διάταγµα
αν δεν το εγκρίνει το Συµβούλιο της Επικρατείας παραβλέποντας
µε τρόπο αδόκιµο, για πολιτικό σχηµατισµό ότι, κύριε Πρόεδρε,
είναι συνταγµατικά ρυθµισµένο από το 1975, δηλαδή ότι τα ∆ια-
τάγµατα, που υπογράφει ο Πρόεδρος, τα αποστέλλει για επε-
ξεργασία στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Και είναι έθιµο, κύριε
Πρόεδρε, αδιατάρακτης εφαρµογής, επί 35 χρόνια ότι, όταν το
Συµβούλιο της Επικρατείας κάνει παρατηρήσεις, ουδέποτε ο
Πρόεδρος υπογράφει τα διατάγµατα. Αυτά τα ξέρουν όλοι πλην
ενός.

Άρα, η εµπλοκή του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας θα γινόταν
µε οποιονδήποτε τρόπο. Είναι πολιτική στάση ενός πολιτικού
χώρου, κύριε Πρόεδρε. ∆εν έχει να κάνει µε την επιλογή µιας δη-
µοκρατικής, νοµιµοποιηµένης, κανονιστικής εξουσίας, που την
έχουµε εφαρµόσει πάρα πολύ στην Ελλάδα.

Και πάλι, επαναλαµβάνω και κλείνω. Στο µέτρο που ετέθη ζή-
τηµα δηµοκρατικής υφής, εγώ σε αυτά, κύριε Πρόεδρε, δεν ανέ-
χοµαι µύγα στο σπαθί µου. Γι’ αυτό πρότεινα -και µε τίµησε ο
Πρωθυπουργός µε τη συγκεκριµένη αποδοχή- να έρθει το θέµα
στη Βουλή και θα έρθει την επόµενη εβδοµάδα. Σας ενηµερώνω
ότι πριν από λίγη ώρα τελείωσε η πρώτη συζήτηση για τα εργα-

σιακά στη ∆ιαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, να σας θυµίσω ότι το
άρθρο 2 το ψηφίσατε µόνοι σας. Και από τότε είχαµε πάλι τις
ίδιες ενστάσεις. Ο Πρόεδρος δεν πρέπει να εµπλέκεται. Στερνή
σας γνώση, να την είχατε πρώτα! Το φέρατε στην Ολοµέλεια. Τι
χρειαζόταν όλος αυτός ο «περίπατος» του προεδρικού διατάγ-
µατος;

Όσον αφορά τώρα την πρόσκληση που ακούστηκε προς στον
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας να δηµιουργήσει πολιτειακή κρίση,
νοµίζω δεν µπαίνει σε σχολιασµό. Γιατί όταν λες στον Πρόεδρο
της ∆ηµοκρατίας να αναπέµψει, σηµαίνει: «πήγαινε σε µία σύ-
γκρουση µε τη Κυβέρνηση, που δεν ξέρεις πού θα οδηγήσει».
∆εν νοµίζω ότι τώρα τέτοια περίοδο, τέτοια εποχή µπορούµε να
κάνουµε τέτοιους πολιτικούς πειραµατισµούς. Εξ ου, λοιπόν, και
η δικιά µας θέση που είναι εντελώς αντίθετη από αυτή την οποία
πριν από λίγο είπατε. Η δικιά µας θέση είναι να µην µπλέκουµε
τον Πρόεδρο σε τέτοια πολιτικά παιχνίδια, γιατί ο Πρόεδρος πρέ-
πει να µείνει άσπιλος εν όψει πιθανών γεγονότων που µπορεί να
έρθουν εξαιτίας της -οικονοµικής κρίσης, αλλά και της ακρισίας
της διαχειρίσεως. Φοβάµαι πραγµατικά.

Άρα λοιπόν να έχουµε ένα στέγαστρο, τον Πρόεδρο της ∆η-
µοκρατίας. Μη τον µπλέκουµε µέσα στα δικά µας θέµατα. Είµα-
στε τριακόσιοι εδώ, µπορούµε να βρούµε τη µία ή την άλλη
λύση. Εποµένως, λοιπόν, χαίροµαι που στο τέλος η Κυβέρνησή
σας αντελήφθη ότι ήταν λάθος η εµπλοκή σε ένα τόσο ντελικάτο
θέµα, του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας και το φέρνετε µέσα από
τη διαδικασία αυτή.

Εν τέλει, κύριε Υπουργέ, στην τρόικα δίνετε περισσότερα απ’
όσα ζητάει. Η Τρόικα έρχεται να εφαρµόσει εδώ κανόνες που
ισχύουν σε χώρες της Ευρώπης, όπου τα εργοστάσια, οι βιοµη-
χανίες, η εργοδοσία µε πάνω από 100 εργάτες και υπαλλήλους,
είναι η συνήθης εφαρµογή. Εδώ είναι το 0,15%. Μας βάζουν να
εφαρµόσουµε κανόνες που ισχύουν στις χώρες τις µεγάλες, µε
τις µεγάλες βιοµηχανίες, σε µία χώρα που έχει µόνο οικοτεχνίες
και ελάχιστες βιοτεχνίες.

‘Όταν σας τα είπαν αυτά έπρεπε να τους πείτε: «Ναι µεν, αλλά
εγώ δεν έχω τέτοια βιοµηχανία των εκατό, των διακοσίων και των
τριακοσίων. Άντε να είναι 0,15%, ούτε καν 1%. Εκεί είναι τα λάθη
σας. Η αβλεψία, η αµέλεια και δυστυχώς σε κάποιες περιπτώ-
σεις, ευρύτερα και έξω απ’ το αντικείµενο, ο ερασιτεχνισµός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Μία διευκρίνιση στον αξιότιµο Πρόεδρο τον κ. Κα-
ρατζαφέρη.

Όταν προωθεί η Κυβέρνηση προς τον Πρόεδρο της ∆ηµο-
κρατίας ένα διάταγµα, όσο σοβαρά θέµατα και αν ρυθµίζει -θέλω
να ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, ότι τα θέµατα ας πούµε της διαιτη-
σίας ρυθµίζονται µε διάταγµα, είναι ένα από τα δύο σοβαρά θέ-
µατα που θα κληθεί η Βουλή να αντιµετωπίσει την επόµενη
εβδοµάδα- δεν τον εµπλέκει στη Βουλή. Ο Πρόεδρος της ∆η-
µοκρατίας θα ασκήσει τα εκ του Συντάγµατος καθήκοντά του και
εν προκειµένω µία δέσµια συνταγµατική του αρµοδιότητα.

Όταν τον καλείς να µετατρέψει –και αυτό αφορά ένα κόµµα
της Βουλής- αυτή τη δέσµια αρµοδιότητά του σε ουσιαστική πο-
λιτική του αρµοδιότητα, τον καλείς πρώτον, να παραβιάσει το Σύ-
νταγµα, δεύτερον, να καταργήσει το κοινοβουλευτικό πολίτευµα
και τρίτον, οδηγείς τη χώρα µετ’ απολύτου βεβαιότητας σε πο-
λιτική κρίση. Αυτό στηλιτεύουµε, αυτό είναι το θέµα και όχι φυ-
σικά ότι η Κυβέρνηση ασκεί κανονιστική αρµοδιότητα.

Τέλος, σε ό,τι αφορά, κύριε Πρόεδρε, µία διαδικασία ιδιαιτέ-
ρως επώδυνη, µία διαδικασία, η οποία σχετίζεται µε την από-
πειρά µας, την προσπάθειά µας να ερµηνεύσουµε τη συµφωνία
µας µε τους εταίρους µας, µε την Τρόικα, δηλαδή µε τους τρεις,
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και
το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, να το ερµηνεύσουµε για να το
εφαρµόσουµε, θα πω το εξής:
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Στην προσπάθεια αυτή που γίνεται, κύριε Πρόεδρε -και κάποια
στιγµή θα µιλήσουµε για όλα αυτά τα θέµατα- πρέπει να κατα-
λάβετε ότι το έργο µας είναι πάρα πολύ δύσκολο, γιατί καλού-
µαστε να πάρουµε πολύ κρίσιµες, σηµαντικές πολιτικές
αποφάσεις, που θα συµβάλλουν στη διάσωση της πατρίδας.
∆ιότι αφ’ ενός µεν προσπαθούµε να εξορθολογίσουµε ένα κρά-
τος παρατηµένο επί χρόνια, ταυτοχρόνως προσπαθούµε να πε-
ρικόψουµε την έξαλλη σπατάλη του δηµοσίου και αφ’ ετέρου να
δηµιουργήσουµε προϋποθέσεις ανάπτυξης, ώστε όταν θα τελει-
ώσει αυτή η διετία που η χώρα έχει καταφύγιο, που µπορεί να
βρει χρήµατα εκτός αγορών, να έχουµε τη δυνατότητα να αντι-
µετωπίσουµε τις αγορές, να έχουµε επανακτήσει τη χαµένη µας
αξιοπιστία, να έχουµε οδηγήσει τον ελληνικό λαό, τον καθένα πο-
λίτη προς την ευηµερία.

Αυτό το φορτίο σηκώνουµε στις πλάτες µας και είναι εύκολο
και δικαιολογηµένο και δηµοκρατικώς ορθό να ασκείτε κριτική,
αλλά είναι πολύ πιο δύσκολο σε αυτή την τραγική περίοδο να
πράττεις. Και εµείς πράττουµε µε την πίστη και τη συνείδηση ότι
θα το καταφέρουµε. Ο ελληνικός λαός επιτέλους, µετά από 2
χρόνια έντονων προσπαθειών, θα έχει την τύχη που του αξίζει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Καρα-

τζαφέρη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Μισό λεπτό θέλω µόνο, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι είναι τραγική η περίοδος, κύριε Υπουργέ και σε αυτή

την τραγική περίοδο µας λείπει αυτός που πέθανε πριν από δε-
κατέσσερα χρόνια, σαν εχθές. Γιατί αν ήταν στη θέση σας, αλ-
λιώς θα ενεργούσε και αλλιώς θα ενεργούσε και το επιτελείο του,
µεταξύ αυτών και ο κ. Παπούλιας, ο σηµερινός Πρόεδρος της
∆ηµοκρατίας. Αλλιώς θα ενεργούσε απ’ ό,τι ενεργείτε εσείς,
γιατί τότε υπήρχε ψυχή, υπήρχε καρδιά και υπήρχε το «όχι», το
οποίο, δυστυχώς σήµερα, δεν εκπέµπει η δικιά σας Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λαφαζάνη,

έχετε ζητήσει το λόγο για µία παρέµβαση.
Ορίστε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Για µία παρέµβαση, διότι ο κύ-

ριος Υπουργός κατεφέρθη και συστηµατικά εναντίον του κόµ-
µατος.

Λυπάµαι πάρα πολύ, γιατί ο κύριος Υπουργός ξεπερνά κάθε
όριο, δείχνει µια απεριόριστη αλαζονεία και την ώρα που έπρεπε
να απολογείται, προσπαθεί µε έναν ευτελή τρόπο να αντεπιτεθεί.

Κύριε Υπουργέ, δεν δεχόµεθα µαθήµατα πολιτειακής τάξης και
µάλιστα από µία Κυβέρνηση και από εσάς προσωπικά, ο οποίος
ερχόσαστε αυτή την ώρα να διαλύσετε –κυριολεκτικά- κατακτή-
σεις εργασιακού δικαίου ενός αιώνα. Ενενήντα χρόνια, κύριε
Υπουργέ, σεβάστηκαν όλες οι κυβερνήσεις, ανεξαρτήτως χρώ-
µατος, ακόµα και οι πιο αυταρχικές, ένα καθεστώς για τις απο-
ζηµιώσεις και τις απολύσεις το οποίο ερχόσαστε εσείς, να το κα-
τακρεουργήσετε εν µία νυκτί.

Αν προσφεύγετε στη Βουλή και προχωράτε σε αυτή την ανα-
δίπλωση, το κάνετε µόνο και µόνο διότι φοβόσαστε το τι θα πει
η Ολοµέλεια του Συµβουλίου της Επικρατείας. Προσπαθείτε ατά-
κτως και κακώς, βεβαίως, µε το νόµο να καλύψετε τα νώτα σας.
Αυτό κάνετε µε το προεδρικό διάταγµα, όταν το φέρνετε στη
Βουλή. Και όχι φυσικά γιατί ανταποκρίνεστε σε κάποιες ευαι-
σθησίες και κάποιες πιέσεις από το εσωτερικό της κυβερνητικής
παράταξης.

∆εν δεχόµαστε, κύριε Υπουργέ, µαθήµατα πολιτειακής τάξης
από εσάς, οι οποίοι έχετε παραδώσει αυτή τη στιγµή τη χώρα
στις κεφαλαιαγορές, στο χρηµατιστικό κεφάλαιο και στο ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο. ∆εν µπορούµε να δεχτούµε µαθήµατα από
εσάς, που εφαρµόζετε αυτή την ώρα ένα νέο-αποικιακό πρό-
γραµµα λεηλασίας οτιδήποτε κοινωνικού υπάρχει σε αυτή τη
χώρα.

∆εν δεχόµαστε µαθήµατα πολιτειακής τάξης και πολιτειακής
συµπεριφοράς από εσάς που κυβερνάτε, ιδιαίτερα το τελευταίο
διάστηµα, µε µία και µόνο µέθοδο: τα κοινοβουλευτικά πραξικο-
πήµατα, τα οποία παραβιάζουν κάθε ίχνος κοινοβουλευτικής δη-
µοκρατικής νοµιµότητας και συνταγµατικής τάξης σαν κι αυτό

που επιχειρήσατε πάλι ως Κυβέρνηση το πρωί, παραπέµποντας
τις συµβάσεις, τις δανειακές συµφωνίες κ.λπ., να τις υπογράφει
ο Υπουργός χωρίς καν να ενηµερώνει τη Βουλή, αφού κάνατε
τρεις διαδοχικές «τούµπες» σε αυτά τα θέµατα.

Να έχετε, λοιπόν, να έχετε λιγότερη αλαζονεία, περισσότερη
σοβαρότητα και εν πάση περιπτώσει µεγαλύτερη ευγένεια, όταν
απευθύνεστε σε κοινοβουλευτικά κόµµατα. Παρεκτρέπεστε συ-
νεχώς, αλλά καταλαβαίνω γιατί. Παρεκτρέπεστε γιατί βρίσκεστε
σε ένα απόλυτο και προσωπικό αδιέξοδο, θα έλεγα. ∆ιότι αυτά,
τα οποία εφαρµόζετε, ξέρετε ότι θα κοστίσουν στη χώρα θανά-
σιµα και θα υποθηκεύσουν το µέλλον της για δεκαετίες.

Λυπάµαι πάρα πολύ!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Μίλησα για ένα συνταγµατικό θέµα, ολκής µάλιστα,
ως µέλος της Κυβέρνησης µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο που πριν
από δύο χρόνια, όταν ήµουν στέλεχος της Αντιπολίτευσης, µί-
λησα από αυτό το Βήµα της Ολοµέλειας σε αυτήν την Αίθουσα,
υποστηρίζοντας ένα και µόνο πράγµα, που και στον επιστηµο-
νικό µου βίο το ίδιο έχω κάνει, ότι ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας
πρέπει να µένει έξω από την πολιτική αναµέτρηση για να µπορεί
να ρυθµίζει καλύτερα τα θέµατα της δηµοκρατίας, τα θέµατα του
πολιτεύµατος. Και τότε και σήµερα ο ίδιος που γλιστράει στο ίδιο
λάθος είναι ο ίδιος πολιτικός σχηµατισµός, στον οποίο δεν ανα-
φέρθηκα, δεν κατονόµασα πρόσωπα, αλλά, όπως βλέπετε,
όποιος έχει τη µύγα µυγιάζεται. ∆εν θέλω να απαντήσω. Ό,τι είχα
να πω το είπα και αν συνέχιζα, θα ήταν µία κατά κάποιο τρόπο
διαµάχη χωρίς νόηµα. Τα επιχειρήµατα είναι πεντακάθαρα και
στους Έλληνες και τις Ελληνίδες, απολύτως γνωστά.

Αλλά, κύριε Πρόεδρε, εδώ υπάρχει µία αντίφαση στον αγα-
πητό Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, τον κ. Λαφαζάνη.
Η ορθή οδός της άσκησης της κανονιστικής αρµοδιότητας δια
διατάγµατος από τον πολιτικό του χώρο εµφανίζεται ως µία από-
πειρα αποφυγής της Βουλής, µία απόπειρα η οποία πρέπει να
σταµατήσει έστω και µε αντισυνταγµατικό τρόπο. Όταν για λό-
γους δηµοκρατικής ευαισθησίας λέµε ότι, ανάµεσα στην ορθό-
τερη λύση και τη δηµοκρατικότερη λύση, επιλέγουµε τη
δηµοκρατικότερη λύση της Βουλής, τότε λέει ότι «δεν πάτε στο
Συµβούλιο της Επικρατείας, γιατί φοβάστε».

Κύριε συνάδελφε, ή το ένα ή το άλλο. Και σας παρακαλώ πάρα
πολύ, όταν µάλιστα επιτίθεστε και προσωπικά µε τέτοιο τρόπο,
λίγη περισσότερη σοβαρότητα στο λογικό έλεγχο των επιχειρη-
µάτων σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας.

Τρεις φορές µίλησε ο Υπουργός, τέσσερις φορές ο άλλος…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν υπάρχει διάλογος,

θα µιλήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ που ζή-
τησε το λόγο και µε τη σειρά σας µετά θα πάρετε το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να µιλήσω,
θέλω να προχωρήσουµε κανονικά στη διαδικασία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κανονικά προχωράµε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Χρήστος Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να σας πα-

ρακαλέσω, µε δεδοµένο ότι δεν έχει ολοκληρωθεί ο κατάλογος
των ορισθέντων οµιλητών από τα κόµµατα, να συνεχίσετε τον κα-
τάλογο µε τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ, τον κ. Τιµοσίδη, ο οποίος
είναι γραµµένος στον κατάλογο επί του θέµατος, δηλαδή επί του
σκανδάλου των δοµηµένων οµολόγων, που έγινε το όχηµα για
την καταλήστευση του δηµοσίου πλούτου και των ασφαλιστικών
ταµείων της χώρας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Λοιπόν, συµφωνούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 7 Απριλίου του 2007 το διε-

θνούς κύρους οικονοµικό περιοδικό «THE ECONOMIST» δηµο-
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σίευσε ολοσέλιδο άρθρο µε τον τίτλο «ελληνική Κυβέρνηση -
Σχολείο σκανδάλων» , «School for scandal», δανειζόµενο τον
τίτλο θεατρικού έργου του συγγραφέα και πολιτικού Ρίτσαρντ
Σέρινταν που είχε γραφεί ακριβώς πριν από διακόσια τριάντα
χρόνια. Το «ECONOMIST» αναφερόταν βεβαίως στη διαβόητη
υπόθεση της αγοράς των δοµηµένων οµολόγων από ελληνικά
ασφαλιστικά ταµεία, για την οποία συζητούµε σήµερα. Καταθέτω
στα Πρακτικά το άρθρο του «ECONOMIST».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Με αφορµή τον τίτλο «διασυρµός» που χρησιµοποίησε το πε-
ριοδικό, επιτρέψτε µου να σας µεταφέρω ένα µικρό µέρος της
κωµωδίας του Σέρινταν. Στην τρίτη πράξη του έργου ο συµπαθής
ήρωας ζητά βοήθεια για να προσποιηθεί ότι ασκεί το επάγγελµα
του δανειστή. Ο τοκογλύφος σύµβουλός του, του λέει να µην ξε-
χάσει να ζητήσει υπέρογκο τόκο, λέγοντας ψέµατα ότι τα χρή-
µατα που θα δανείσει δεν είναι δικά του, αλλά θα τα ζητήσει
δήθεν από ένα στυγνό και αναίσθητο φίλο του, ο οποίος επίσης
δεν έχει ρευστό, αλλά θα αναγκαστεί να πουλήσει µετοχές και
θα ζηµιωθεί πολύ, αλλά εν τέλει θα το κάνει από καλή ψυχή, από
ευγένεια ψυχής.

Ένα παρόµοιο γαϊτανάκι κερδοσκοπίας και εξαπάτησης στή-
θηκε εις βάρος των ασφαλιστικών ταµείων επί κυβέρνησης Νέας
∆ηµοκρατίας, µόνο που δεν ήταν κωµωδία ηθών αλλά τραγωδία.
Με ένα σενάριο που έδειχνε νόµιµο, µε πολλούς στυγνούς και
πρόθυµους µεσολαβητές, που δήθεν έκαναν σωστά τη δουλειά
τους και µε τέσσερα κατ’ αρχάς ταµεία-θύµατα η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας ενορχήστρωσε ένα κόλπο γκρόσο, που απέ-
φερε υπέρογκα κέρδη στους ηµετέρους, τους µεσάζοντες και
ζηµίωσε κατ’ αρχάς το ταµείο ΤΕΑ∆Υ, ΤΕΑΠΟΚΑ, ΤΕΑΥΦΕ και το
ΤΣΕΥΠ κατά σαράντα δύο εκατοµµύρια µέσα σε είκοσι τέσσερις
ώρες. Πώς το έκανε αυτό; Απλούστατα, πουλώντας σε ακριβή
τιµή µέσω τρίτων οµόλογα µικρής αξίας. Είναι αυτό που λέµε
λαϊκά, επί το λαϊκότερον: «φύκια για µεταξωτές κορδέλες». Ούτε
τυχαία έγινε αυτό ούτε από λάθος. Μόνο η µία εκ των µεσαζου-
σών εταιρειών η «North Asset Management Παπαµαρκάκης» κέρ-
δισε από µία συναλλαγή 19,5 εκατοµµύρια µέσα σε λίγα λεπτά
της ώρας. Η υφαρπαγή των χρηµάτων ήταν τόσο εξόφθαλµα
στηµένη, ώστε η τρίτη µεγαλύτερη τράπεζα των Ηνωµένων Πο-
λιτειών η «JP MORGAN» που είχε πρώτη αγοράσει το οµόλογο
του ελληνικού Κράτους, προκειµένου να µετριάσει αυτήν τη δυ-
σφήµιση που υπέστη διεθνώς και η ίδια ως λίγο - πολύ συνεργός
σε απάτη, προσφέρθηκε σε µια κίνηση εξευγενισµού, να κινήσει
αντίστροφη διαδικασία εξαγοράς του δοµηµένου οµολόγου από
τα ταµεία, αφού πρώτα βεβαίως απέλυσε το διευθυντή της στην
Ελλάδα που χειρίστηκε την υπόθεση.

Η τότε κυβέρνηση µε µία αυτάρεσκη βεβαιότητα ότι θα µας
ξεγελάσει όλους και µε χαλαρότητα ήθους και δράσης έκανε τα
εξής παρακάτω: Έστειλε για εντυπωσιασµό το θέµα στη δικαιο-
σύνη. Παραίτησε τον Υπουργό Εργασίας. Παρήγγειλε πόρισµα
στην Εθνική Αρχή για την καταπολέµηση της νοµιµοποίησης εσό-
δων από εγκληµατικές δραστηριότητες, το οποίο φρόντισε στη
συνέχεια να αλλάξει µε κάθε τρόπο, φτάνοντας σε σηµείο να
υπαγάγει την τέως Ανεξάρτητη Αρχή στον Υπουργό Οικονοµίας
και Οικονοµικών και να καθαιρέσει τον Πρόεδρό της τότε και συ-
ντάκτη του πορίσµατος-φωτιά, τον κ. Ζορµπά.

Ένα µικρό απόσπασµα από το πόρισµά του εξηγεί: «Είναι αφε-
λές να υποθέσει κανείς ότι όλη η ιστορική διαδροµή της διαδι-
κασίας εκδόσεως και διαθέσεως του οµολόγου είχε ως µόνο
λόγο και µόνη φιλοδοξία την προσπόριση προκλητικής περιου-
σιακής ωφέλειας στις ενδιάµεσες µεσολαβούσες εταιρείες. Ευ-
λόγως δύναται να υποθέσει κανείς ότι και έτεροι πλην των καλών
πρωταγωνιστών της ιστορίας αυτής ωφελήθησαν από τα µεγάλα
ποσά των προµηθειών». Και βεβαίως, καταλήγει ότι όλα αυτά κα-
τατείνουν σε πολιτική κατάληξη του κλεµµένου χρήµατος. Όλα
δείχνουν ότι πρόκειται για τεράστιο πολιτικό σκάνδαλο, στο χει-
ρισµό του οποίου κρίθηκε αρνητικά και µερίδα δικαστικών λει-
τουργών. Ήταν τόσο σοβαρό που πιθανώς να επίσπευσε και την
προκήρυξη των πρόωρων εκλογών του 2007. Πρόκειται καθαρά

για εξαπάτηση και λήστευση των ασφαλιστικών ταµείων από στε-
λέχη της ίδιας της κυβέρνησης µεθοδευµένα από τα δύο Υπουρ-
γεία που αναφέρθηκα προηγούµενα.

Το ΠΑΣΟΚ πολέµησε από την αρχή για την αποκάλυψη της λε-
ηλασίας και την αποκατάσταση της ζηµίας. Ζήτησε από νωρίς να
αποδοθεί πολιτική ευθύνη στους τότε Υπουργούς Απασχόλησης
για τους χειρισµούς και Οικονοµίας και Οικονοµικών για το σχε-
διασµό της πορείας του οµολόγου. Στάθηκε δίπλα στους ασφα-
λισµένους και τους συνταξιούχους, που µέσα σε µια µέρα
στερήθηκαν µε τον πλέον αναίσχυντο τρόπο κόπους ζωής δεκά-
δων εκατοµµυρίων ευρώ. Πρόκειται για οµολογηµένες εγκληµα-
τικές πράξεις. ∆υστυχώς, έως σήµερα δεν γνωρίζουµε ακριβώς
πού βρίσκονται τα κλεµµένα και πώς διακινήθηκαν. Η αντίσταση
τότε της κυβέρνησης ήταν σθεναρή σε όλη τη διάρκεια της δια-
κυβέρνησής της µε προσβολή θεσµών, µε αποσιώπηση των πο-
λιτικών ευθυνών, µε παρακώλυση της απονοµής της δικαιο-
σύνης, µε απόπειρα µεταφοράς της ζηµίας από την κλοπή στο
φορολογούµενο πολίτη, µε υποτίµηση τέλος-τέλος της νοηµο-
σύνης µας και της νοηµοσύνης των πολιτών και του πολιτικού
συστήµατος. Γιατί η πρακτική αυτή δεν αφορούσε µόνο τα τέσ-
σερα ταµεία που ελέγχονται αλλά περισσότερα, καθώς και πλει-
άδα κρατικών οργανισµών και τραπεζών από τις επενδύσεις
υψηλού κινδύνου, των οποίων ωφελήθηκαν κάποιοι, λαµβάνο-
ντας τεράστιες προµήθειες.

∆υστυχώς, µόλις το νήµα άρχισε να ξετυλίγεται, βρεθήκαµε
ενώπιον ενός µεγάλου, καλά µελετηµένου σχεδίου αποµύζησης
αυτών των αποθεµατικών όλων των ταµείων ύψους –ακούστε!-
26 δισεκατοµµυρίων ευρώ από το 2004 και µετά. Μέχρι τότε το
νοµοθετικό πλαίσιο ήταν σαφές: Τα ασφαλιστικά ταµεία για λό-
γους προστασίας των χρηµάτων των ασφαλισµένων επιτρεπό-
ταν να επενδύσουν έως 77% των αποθεµατικών σε σταθερά
οµόλογα και στο κοινό κεφάλαιο της Τράπεζας της Ελλάδας και
έως 23% σε µετοχές και ακίνητα. Αλλά αυτό µάλλον εµπόδιζε τα
σχέδια αυτών που είχαν σχεδιάσει, όπως προηγούµενα περιέ-
γραψα. Υπήρχαν δύο επιλογές: Ή να αλλάξει το νοµικό πλαίσιο
θεσµοθετώντας αυξηµένες αρµοδιότητες στις διοικήσεις των τα-
µείων ή να καταστρατηγήσουν ακριβώς αυτό το πλαίσιο.

Φυσικά, επέλεξαν το δεύτερο. Και µε αυτές τις κινήσεις ακρι-
βώς αποδυναµώνοντας τον εποπτικό ρόλο της γενικής γραµµα-
τείας γενικών ασφαλίσεων, απαξιώνοντας την ισχυρή ειδική
επιτροπή εποπτείας της Τράπεζας της Ελλάδας, παραπλανώ-
ντας τα µέλη των διοικητικών συµβουλίων των ταµείων ως προς
την ασφάλεια αυτών των επενδύσεων και παραβιάζοντας κατά-
φορα κάθε νοµιµότητα, οδήγησαν τα ταµεία να σπάνε τα στα-
θερά οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου για να αγοράσουν τα
δοµηµένα συγκεντρώνοντας το χρήµα στα χέρια µιας οµάδας
εµπίστων. Με διάφορες αλχηµείες η τότε Κυβέρνηση προσπά-
θησε να πείσει τους πολίτες ότι οι επενδύσεις υψηλού κινδύνου
των ταµείων ήταν µικρές.

Καταθέτω για τα Πρακτικά ένα πίνακα στον οποίο εκτιµάται το
ποσό των επενδύσεων σε δοµηµένα οµόλογα ανά ταµείο για
δέκα οκτώ από τα είκοσι τρία ταµεία που επένδυσαν σε δοµη-
µένα οµόλογα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Τιµοσίδης Μιχαήλ καταθέτει
για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε δώδεκα από αυτά το ποσοστό τέτοιων επενδύσεων κυµαί-
νεται από 10%-64%. Μέρος των ποινικών ευθυνών αποζητάτε και
αποδίδεται ήδη από τη δικαιοσύνη. Υπάρχει όµως και τεράστια
πολιτική ευθύνη τουλάχιστον των δυο Υπουργείων, η οποία απο-
δεικνύεται από την ενορχήστρωση αυτής της εγκληµατικής συµ-
φωνίας για υφαρπαγή του δηµοσίου χρήµατος και των
ασφαλιστικών ταµείων. Γι’ αυτό το λόγο είναι απολύτως ανα-
γκαίο να συσταθεί η σχετική εξεταστική επιτροπή και να υπο-
στηριχθεί ώστε να επιτελέσει απρόσκοπτα το έργο της. Οι
Έλληνες πολίτες τον προηγούµενο χρόνο έστειλαν µε την ψήφο
τους µήνυµα, απαίτηση για διαφάνεια και δικαιοσύνη, για απο-
κατάσταση της πληγείσας εικόνας της πολιτικής και της χώρας.
Μένει τώρα οι θεσµοί να απαντήσουν σε αυτό όπως ακριβώς αρ-
µόζει.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Παφίλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είπατε ότι θα τελειώσουν
οι εισηγητές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Παπουτσής έκανε
µια πρόταση. Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος µπορεί να πάρει
το λόγο όποτε το θέλει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αναγκάστηκα να πάρω το λόγο, γιατί
έγιναν όλοι αυτοί οι διάλογοι οι οποίοι ήταν εις διπλούν, τρι-
πλούν, τετραπλούν.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα µιλήσετε τώρα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, λέω ότι έχω δικαίωµα να πάρω

το λόγο, αλλά θα ακολουθούσα την κοινοβουλευτική τάξη, εάν
δεν υπήρχε όλο αυτό το σκηνικό…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ναι, αλλά να µην αποτελέσει
αυτό προηγούµενο, διότι η διάταξη του Κανονισµού είναι ρητή.
Ούτε Υπουργοί µπορούν να πάρουν το λόγο, αλλά µόνο να πα-
ρέµβουν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ για την παρατήρηση.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και αυτό που προηγήθηκε είναι

εκτός Κανονισµού.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εποµένως, είµαστε υποχρεωµένοι να

µην είµαστε απόντες από τη συζήτηση.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Συγνώµη, δεν το κρίνω εγώ

αυτό. Λέω απλώς τι λέει ο Κανονισµός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Πρόεδρε, τον

Κανονισµό λίγο-πολύ όλοι τον ξεχειλώνετε. Να µην πέφτουν τα
βέλη στο Προεδρείο, γιατί πριν, όταν έγινε η πρόταση από τον κ.
Παπουτσή, ήταν όλοι παρόντες εδώ και άκουσαν. Αλλά ο Κανο-
νισµός λέει ότι µπορεί να πάρει το λόγο όποτε θέλει.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι, είναι ειδική διάταξη αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ζήτησε το λόγο για

να κάνει την οµιλία του.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θέλετε να κατέβω;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι. ∆εν λέω να µην µιλήσετε.

Λέω απλώς ότι ο Κανονισµός λέει αυτό. Κατ’ εξαίρεσιν µιλήστε.
Αλλά επειδή ο Πρόεδρος λέει ότι έτσι και ζητήσει κάποιος από
αυτούς που κατ’ εξαίρεσιν µπορούν να µιλήσουν, µπορεί να πα-
ρακαµφθεί η σειρά, αυτό δεν ισχύει. Τώρα να µιλήσει ο κ. Παφί-
λης αλλά να το έχουµε υπ’ όψιν µας, τι λέει ο Κανονισµός. Εγώ
ευχαρίστως αν και θα έφευγα, θα καθίσω να σας ακούσω.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ούτε και αυτό που κάνετε είναι εντός
Κανονισµού. Εγώ και το κόµµα µου δεν συνηθίζουµε να δίνουµε
τη µάχη στα δευτερεύοντα αλλά στα πρωτεύοντα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ να µην
αγνοεί κανείς το Προεδρείο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θε-
ωρούµε τυχαίο το γεγονός ότι αυτή την περίοδο που το µνηµό-
νιο της τρόικας -µε το οποίο συµφωνεί η Κυβέρνηση, το έχει
ψηφίσει και ο ΛΑΟΣ, και έχει πει και η Νέα ∆ηµοκρατία ότι θα
βοηθήσει στην εφαρµογή του- στέλνει κυριολεκτικά στη κόλαση
εργαζόµενους όλων των ηλικιών και όχι µόνο αυτούς που είναι
κοντά στη σύνταξη µε επίκεντρο το ασφαλιστικό και τις εργα-
σιακές σχέσεις, αυτή τη στιγµή που πραγµατοποιείται ο σφαγια-
σµός του ασφαλιστικού συστήµατος –δηλαδή, ολοκληρώνεται η
ληστεία του ιδρώτα και του µόχθου ολόκληρων γενεών- έρχεται
η Κυβέρνηση να ζητήσει εξεταστική επιτροπή για την υπόθεση
των οµολόγων. Είναι προφανής η αποπροσανατολισµός µε από-
γειο, θα έλεγα, αυτό που είπε ο κ. Πρωτόπαπας. ∆ηλαδή, ότι σή-
µερα παίρνονται αυτά τα µέτρα για το οµόλογο. Έλεος,
επιτέλους. Ότι αυτά τα µέτρα παίρνονται για το οµόλογο. Όχι ότι
δεν έχει ευθύνη η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά
έλεος.

Ήθελα να πω δυο λόγια για το θέµα του Προέδρου της ∆ηµο-
κρατίας και για το πώς διαµορφώθηκε όλη αυτή η συζήτηση για
τα προεδρικά διατάγµατα. Η Γενική Γραµµατέας του κόµµατός
µας επισκέφτηκε τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, έκανε δηλώ-
σεις έθεσε το θέµα των οικονοµικών εξελίξεων, τις ανησυχίες του
κόµµατός µας και δηλώσαµε ότι πρέπει να πάρει ο καθένας την

ευθύνη του και πρώτα απ’ όλα, η Κυβέρνηση και να µην κρύβε-
ται πίσω από τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας. Γνωρίζουµε τις αρ-
µοδιότητες που έχει ο Πρόεδρος και έχουµε τοποθετηθεί
επανειληµµένα.

Ο εισηγητής µας αναφέρθηκε αναλυτικά. Θα ξεκινήσω από το
θέµα της υπόθεσης των οµολόγων. Υπάρχει περίπτωση να είναι
σκάνδαλο; Βεβαίως. ∆εν έχουµε αντίρρηση να διερευνηθεί. Συµ-
φωνούµε απόλυτα. Πόση υπολογίζεται η ζηµιά από τη ληστεία
των ασφαλιστικών ταµείων; Τρία δισεκατοµµύρια. Βέβαια η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είπε ότι έδωσε πίσω 3 εκατοµ-
µύρια. Από πού τα έδωσε; Από τα κέρδη του δηµοσίου. ∆ηλαδή,
τα πλήρωσε ο ελληνικός λαός.

Αφού τα 3 δισεκατοµµύρια είναι η ζηµιά και πρέπει να ψάξουµε
τι έγινε, τα 3,5 δισεκατοµµύρια που χάθηκαν από τα ασφαλιστικά
ταµεία την περίοδο 1999-2002 στο Χρηµατιστήριο τι είναι; ∆εν
είναι σκάνδαλο µε την ευρεία έννοια του όρου; Και αφού είναι
σκάνδαλο γιατί είχε αρνηθεί η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να γίνει
εξεταστική επιτροπή; Εδώ ισχύει η λαϊκή παροιµία, τα µεν είναι
καρύδια και βροντάνε και τα άλλα είναι σύκα και δεν βροντάνε.
Το έργο είναι γνωστό και το έχουµε ζήσει όλα αυτά τα χρόνια.
Όταν είναι η Νέα ∆ηµοκρατία αρνείται εξεταστικές και όταν είναι
το ΠΑΣΟΚ αρνείται εξεταστικές.

Εµείς θεωρούµε ότι είναι συνυπεύθυνα και τα δυο κόµµατα,
γιατί συνδιαµόρφωσαν το πλαίσιο για το τζογάρισµα των αποθε-
µατικών το 1992, όταν η κυβέρνηση έδωσε τη δυνατότητα στα
ταµεία να τζογάρουν το 20% στο Χρηµατιστήριο και όταν το
ΠΑΣΟΚ το έκανε 23% το 1999. Εδώ είναι το ειρωνικό. Και οι δυο
ισχυρίζονται ότι τα ταµεία κέρδισαν. Βέβαια, υπάρχει ένα ερω-
τηµατικό: Ποιος έχασε τελικά; Έχασαν τα ασφαλιστικά ταµεία
και οι εργαζόµενοι και έχουν κερδίσει οι χρηµατιστικοί όµιλοι, οι
τράπεζες και όλοι όσοι χρησιµοποιούν το Χρηµατιστήριο, για να
µαζεύουν τις λαϊκές αποταµιεύσεις.

Να ξεκαθαρίσουµε τη θέση µας για την εξεταστική επιτροπή.
Εµείς θα ψηφίσουµε «ναι» για τη συγκρότηση εξεταστικής επι-
τροπής για την υπόθεση των οµολόγων. Όµως, θεωρούµε ότι
έπρεπε να εξεταστεί ενιαία για το τζογάρισµα στο
Χρηµατιστήριο από το 1999-2002 και όχι µόνο, αλλά ότι συνο-
λικά θα έπρεπε να εξεταστεί η ληστεία των ασφαλιστικών τα-
µείων από το 1950, για να δει ο κόσµος τι έχει γίνει και να
εξεταστούν οι πολιτικές ευθύνες. Φυσικά το θέµα των οµολόγων
είναι µια πτυχή στο σύνολο και εµείς δεν θέλουµε να κρυφτεί και
να µην διερευνηθούν οι όποιες ευθύνες υπάρχουν. Από αυτήν
την άποψη θα ψηφίσουµε «ναι» στην εξεταστική, παρ’ ότι θεω-
ρούµε ότι έπρεπε να εξεταστεί ενιαία η καταλήστευση των ασφα-
λιστικών ταµείων.

Το δεύτερο που θέλω να σηµειώσουµε είναι ότι µε τις εξετα-
στικές επιτροπές και µε αυτή την εξεταστική επιτροπή –και είπα
προηγούµενα για το απόγειο, γιατί κάπου είδα τον κ. Πρωτό-
παπα- δεν θέλουµε να υπάρξει αποπροσανατολισµός στον ελ-
ληνικό λαό και ιδιαίτερα στους εργαζόµενους από το βασικό
πρόβληµα που αφορά την κοινωνική ασφάλιση και τα ασφαλι-
στικά ταµεία.

Εδώ πρέπει να βγει και ένα γενικότερο πολιτικό συµπέρασµα,
ότι όποιες κατακτήσεις κάτω από αιµατηρούς, σκληρούς αγώ-
νες δεκαετιών ολόκληρων κατέκτησε το εργατικό κίνηµα, που
ήταν το ελάχιστο, ήδη το σύστηµα τις παίρνει πίσω και γι’ αυτό
δεν µπορεί να προσφέρει µέλλον και πρέπει να ανατραπεί.

Να γνωρίσει, λοιπόν, ο ελληνικός λαός –όπως ειπώθηκε πριν,
από έναν εισηγητή- για το τι συνέβη µε τα ασφαλιστικά ταµεία. Ο
ν.1611/1950 που κράτησε µέχρι το 1975, είχε δεσµεύσει τα απο-
θεµατικά των ταµείων από την Τράπεζα της Ελλάδας µε επιτόκια
κάτω από τον πληθωρισµό. ∆ηλαδή, πλήρωνε ο κόσµος τις ει-
σφορές και τα είχε η Τράπεζα της Ελλάδος. Πού πήγαν όλα αυτά
τα χρόνια; Κίνητρα για την ενίσχυση των επιχειρήσεων. Ο ιδρώ-
τας και το αίµα από το ΙΚΑ έκτισε εργοστάσια και άλλα για τους
βιοµήχανους που θησαύρισαν. Πού πήγαν; Είχαµε απαλλαγές
ασφαλιστικών εισφορών των εξαγωγέων, για να τονωθούν οι εξα-
γωγές. Ποιός τις πλήρωνε τις εξαγωγές; Πάλι ο εργαζόµενος µε
το ΙΚΑ. Είχαµε ακόµα χάσιµο ζεστού χρήµατος από τα ταµεία για
την τουριστική ανάπτυξη, για ξενοδοχειακές µονάδες. Πλήρωνε
το ΙΚΑ, πλήρωνε, δηλαδή, ο εργαζόµενος. Τον λήστευαν εκατό
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φορές και από αυτό που πλήρωνε, τα έπαιρναν και τα έδιναν στο
µεγάλο κεφάλαιο. Υπολογίζεται η απώλεια στα 58 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ αυτά τα χρόνια, µε συντηρητικές εκτιµήσεις. Έκλεψαν
58 δισεκατοµµύρια ευρώ απ’ αυτούς που έκτισαν την Ελλάδα
µετά τον πόλεµο και µετά τον εµφύλιο και τα έδωσαν στο µεγάλο
κεφάλαιο σωρηδόν. Μπορώ να πω πάρα πολλά παραδείγµατα
για το πώς κτίστηκε η σύγχρονη βιοµηχανία της Ελλάδας.

Από εκεί και πέρα δύο δισεκατοµµύρια ευρώ χρωστά το κρά-
τος µέχρι το 2000 από την τριµερή χρηµατοδότηση. Ποιός ήταν
στην κυβέρνηση, κ. Πρωτόπαπα µέχρι το 2000; Γιατί δεν είπατε
κουβέντα γι’ αυτό; Γιατί δεν έδωσε τα δύο δισεκατοµµύρια που
χρωστάει από την τριµερή χρηµατοδότηση; Η εισφοροδιαφυγή
το 2008 ήταν επτά δισεκατοµµύρια ευρώ. Τα οφειλόµενα των ερ-
γοδοτών ήταν επτάµιση δισεκατοµµύρια ευρώ. Τα οφειλόµενα
του δηµοσίου ήταν έντεκα δισεκατοµµύρια ευρώ. Ας κάνει ένας
τον λογαριασµό.

Εµείς τι λέµε; ∆ώστε τα πίσω όλα. Τα κλέψατε από τον ιδρώτα
και το αίµα της εργατικής τάξης, πριν απ’ όλα και όλων των ερ-
γαζοµένων. Τολµάτε σήµερα –ειλικρινά και πρέπει ο κόσµος να
το δει και όχι να σας πάρει µε τις πέτρες, αλλά να σας ανατρέ-
ψει- και του λέτε ότι είναι υπεύθυνος για αυτά τα χάλια και κατε-
δαφίζετε ό,τι έχει κατακτήσει. Τον στέλνετε κυριολεκτικά στην
κόλαση -ανατρέπετε τη ζωή των ανθρώπων- και του λέτε ότι
φταίει και από πάνω, ενώ τον έχετε ληστέψει µε πάνω από εβδο-
µήντα δισεκατοµµύρια. ∆ώστε τα πίσω. ∆εν υπάρχουν, λέει. ∆εν
υπάρχουν; Πού πήγαν; Αέρας έγιναν; Αυτή η χλιδή, αυτός ο αµύ-
θητος πλούτος που υπάρχει στη χώρα µας, αυτά τα τεράστια
κέρδη που συσσωρεύτηκαν όλα αυτά τα χρόνια, πού πήγαν;
Αέρας έγιναν; Πάρτε τα, πίσω. Τα καράβια τους που βγάζουν δι-
σεκατοµµύρια, τα έχουν πληρώσει δέκα φορές οι εργαζόµενοι.
Κάντε λογαριασµό: πόσες απαλλαγές είχαν, πόσα πριµ πήραν.
Τις επιχειρήσεις που βγάζουν τα κέρδη, τις έχουν πληρώσει εί-
κοσι και τριάντα φορές οι εργαζόµενοι.

Και σήµερα τι του λέτε, κύριε Υπουργέ; Πάρε 300 ευρώ σύ-
νταξη. Να αυτό είναι το βάρβαρο πρόσωπο του καπιταλισµού,
αυτό είναι το σύστηµα. ∆εν είναι η κρίση ελληνική, όπως είπε ο
κ. Καρατζαφέρης. Τα ίδια δεν γίνονται στις άλλες χώρες; Σε όλες
τις καπιταλιστικές χώρες το ίδιο δε γίνεται; Τα παίρνει πίσω όλα.
Να, λοιπόν, αν θέλετε: Πάρτε τα πίσω.

Εµείς, τι λέµε; Επιστροφή των απωλειών. Τα πήρατε, ναι ή όχι;
Να βγει ένας εδώ από οποιοδήποτε κόµµα και από την Κυβέρ-
νηση να διαψεύσει τα στοιχεία. Ισχύουν ή όχι αυτά που λέµε;
Αφού, λοιπόν, τα πήρατε, να τα πάρετε από εκείνους που τους τα
δώσατε και να τα δώσετε πίσω στους εργαζόµενους.

Εµείς λέµε: κατάργηση κάθε διάταξης που επιτρέπει το τζο-
γάρισµα των αποθεµατικών σε µετοχές και σε άλλα χρηµατοοι-
κονοµικά προϊόντα, την αξιοποίηση των αποθεµατικών,
τοποθέτηση µόνο σε τίτλους του δηµοσίου µε εγγυηµένη από-
δοση που θα υπερκαλύπτει τον πληθωρισµό µε επιτόκιο στο
ύψος του ανώτατου επιτοκίου δανεισµού του δηµοσίου, χωρίς
τη διαµεσολάβηση τρίτων. Είναι ορισµένες προτάσεις που τις κα-
ταθέσαµε και σαν προτάση νόµου. Γιατί τις αρνείστε άραγε; Για
πείτε µας γιατί τις αρνείστε και µε ποια επιχειρήµατα τις αρνεί-
στε, εκτός από την πρώτη που µπορούµε να τη συζητήσουµε -για
την επιστροφή των απωλειών- όχι για να κάνουµε πίσω. Τις υπό-
λοιπες, γιατί δεν τις θέλετε; Γιατί δεν θέλετε να διασφαλίζετε τα
αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων; Βοηθάτε, ναι ή όχι, έτσι
το µεγάλο χρηµατιστηριακό κεφάλαιο και αυτούς που παίζουν
στον τζόγο του Χρηµατιστηρίου; Και µη µου πείτε ότι κερδίζουν
τα ταµεία όλα αυτά τα χρόνια.

Ως προς τις εξεταστικές επιτροπές, εδώ θα έχουµε µετατροπή
της Βουλής για το επόµενο διάστηµα σε διαρκή συζήτηση για τις
εξεταστικές επιτροπές αµφιβόλου αποτελέσµατος. Και ξαναλέµε
συνολικά: «Κόρακας, κοράκου µάτι δεν βγάζει». Εµείς θα προ-
σπαθήσουµε, όπως και για τη «SIEMENS» και στο Βατοπέδι να
βοηθήσουµε στην εξιχνίαση ορισµένων υποθέσεων, να αποδο-
θούν πολιτικές -που υπάρχουν και είναι δεδοµένες- και αν προ-
κύψουν και ποινικές ευθύνες.

Ωστόσο, όµως, αυτό που χρειάζεται είναι ο λαός να στήσει µία
εξεταστική επιτροπή και να καταδικάσει αυτήν την πολιτική που
τον οδηγεί στην εξαθλίωση, στη βαρβαρότητα, στο Μεσαίωνα.

Αν κανείς αµφισβητεί ότι είναι Μεσαίωνας, ένας νέος άνθρωπος
να πηγαίνει να δουλεύει µε 300 ευρώ στα εξήντα επτά, στα εβδο-
µήντα, στα εβδοµήντα πέντε, να µην παίρνει σύνταξη, να του
έχουν κλέψει το µόχθο και τον ιδρώτα, τότε να µας πουν τι άλλο
είναι;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, λέµε ότι όσες εξεταστικές και να γίνουν δεν εξυγιαίνε-

ται το σύστηµα, ούτε µε τη διαφάνεια, που διαφηµίζεται τώρα τε-
λευταία. Η διαφάνεια είναι ο φερετζές, για να κρύψει ένα
αποκρουστικό πρόσωπο του ίδιου του συστήµατος, που σήµερα
πλέον το αντιλαµβάνεται ο λαός. ∆εν υπάρχει φιλολαϊκή πολιτική
σ’ αυτό το σύστηµα, ούτε µπορεί να υπάρξει. Άλλωστε, και η Κυ-
βέρνηση και άλλες πολιτικές δυνάµεις, και οι φίλοι σας της
τρόϊκα, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ∆ιεθνούς Νοµισµατι-
κού Ταµείου, κανένας δεν λέει ότι αυτά τα µέτρα είναι προσω-
ρινά, αλλά θα είναι µόνιµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Ένας δρόµος υπάρχει. Τιµωρία στους δρόµους, στην απεργία
αύριο, λαϊκή κατακραυγή. Τέλος, δύο δρόµοι είναι, κ. Πρωτό-
παπα: Είναι αυτός που προτείνετε εσείς, αυτή η βαρβαρότητα
του µνηµονίου, της τρόϊκα, µαζί µε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό, µαζί µε τη Νέα ∆ηµοκρατία…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άντε πάλι. Ξανά µανά ο Λαϊκός Ορ-
θόδοξος Συναγερµός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κύριε Ροντούλη, πα-
ρακαλώ µη διακόπτετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Και ο άλλος είναι ο δρόµος της κοι-
νωνικής ανατροπής, ο δρόµος του Σοσιαλισµού…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Γιατί κατέρρευσε αυτός;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είτε το θέλετε, είτε όχι, έχει µπει στην

ηµερήσια διάταξη. Να ρωτήσετε τους οπαδούς σας. Ψάχνουν
διέξοδο. Βλέπουν ότι δεν µπορείτε να τους το δώσετε, κανένας.
Θέλουν ένα άλλο σύστηµα που θα κινείται µε γνώµονα τις αν-
θρώπινες ανάγκες και όχι τα συµφέροντα του κεφαλαίου και θα
έρθει αργά ή γρήγορα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας ευχαριστούµε, κ.
Παφίλη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ κύριοι
Ιωσήφ Βαλυράκης και Συµεών Κεδίκογλου ζητούν άδεια ολιγοή-
µερης απουσίας στο εξωτερικό. Επίσης η Βουλευτής της Νέας
∆ηµοκρατίας, κ. ∆ιονυσία Αυγερινοπούλου ζητεί άδεια ολιγοή-
µερης απουσίας για ακαδηµαϊκούς λόγους.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες.
Το λόγο έχει, ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος, Βουλευτής της

Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ορίστε, κ. Νικολόπουλε, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

στρατηγική αντιπερισπασµού στην κοινωνική αντίδραση. Η Κυ-
βέρνηση ρίχνει στη µάχη όλα τα όπλα της άµυνας την ώρα που
η κοινή γνώµη παρακολουθεί ανήσυχη και εµβρόντητη το εργα-
σιακό και ασφαλιστικό τσουνάµι.

Έτσι περίπου αποκωδικοποιείται η πρόταση σε τίτλους, σχό-
λια, άρθρα και αναλύσεις σε φιλικές προς την Κυβέρνηση εφη-
µερίδες. Έτσι, όµως, το εισπράττει και η κοινωνία. Ανίκανη η
Κυβέρνηση Παπανδρέου να αντιµετωπίσει την κρίση, φοβισµένη
µπροστά στις καταιγιστικές συνέπειες των χειρισµών και των µε-
θοδεύσεών της, αµήχανη και χωρίς συντονισµό νοµίζει ότι θα ξε-
γελάσει το λαό.

Ενδιαφέρει το ΠΑΣΟΚ, πραγµατικά, το θέµα; Ο εισηγητής της
Πλειοψηφίας, λίγο πριν έθεσε ερωτήµατα και είπε ότι δεν έχει
πάρει απαντήσεις.

Αλήθεια εννέα µήνες τι έλεγχοι έγιναν; Ποια είναι τα αποτελέ-
σµατα αυτών των ελέγχων; Υπήρξαν ζηµιές των ασφαλιστικών
ταµείων από την αγορά των δοµηµένων οµολόγων;

Θα ήθελα πραγµατικά και θα ήταν µια πρώτης τάξεως ευκαι-
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ρία ο Υπουργός, κ. Λοβέρδος, να µας πει το πρώτο οµόλογο που
έληξε, έφερε κέρδη ή ζηµιές; Τι πιο σηµαντικό;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κυρία Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν έχω αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, θέτετε ένα πάρα πολύ σοβαρό

θέµα. Υπάρχουν απολογισµοί; Υπάρχει απολογισµός; Υπάρχει
µία πρώτη σαφής απόδειξη του τι ακριβώς έχει γίνει σε ό,τι
αφορά την περιουσία των ταµείων;

Χαίροµαι που το θέτετε. Σπεύδω να πω το εξής. Έχω ζητήσει
εδώ και περίπου δύο µήνες µία αναλυτικότατη καταγραφή της
περιουσίας σε κινητές αξίες των ασφαλιστικών ταµείων και πολύ
ειδικά το τι έγινε µε τα συγκεκριµένα αυτά οµόλογα. Ειδικότερα,
κύριε συνάδελφε, αν έληξε κάποιο από αυτά και τι απόδοση είχε,
ώστε ν’ αρχίσουµε να µετράµε κέρδη και ζηµίες.

∆εν έχω ακόµη αυτόν τον κατάλογο υπηρεσιακά. Έχω µία εκτί-
µηση, που κάνουν οι υπηρεσίες του Υπουργείου, ότι από αυτήν
τη διαδικασία λογιστικά, δηλαδή όχι κάτι που έληξε και αποδίδει,
θα υπάρξει µία ζηµία 250 εκατοµµυρίων ευρώ. Αλλά δεν προκύ-
πτει κάτι συγκεκριµένο. Κάτι συγκεκριµένο θα προκύψει µόνο,
όπως σωστά λέτε, όταν λήγει µία τέτοιου είδους επένδυση.

Άρα, υποχρεούµαι εντός των εποµένων ηµερών να πιέσω τις
υπηρεσίες, να έχω ακριβώς τα στοιχεία που θα δείχνουν αυτό
που ζητάτε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μιλήσατε για ζηµιά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Μίλησα για λογιστική ζηµιά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το λέω, γιατί ακούσαµε τον

κύριο Υπουργό και στο «MEGA» και στον «9,84» να λέει ότι αυτές
όλες οι δοσοληψίες, που έγιναν από τα ασφαλιστικά ταµεία µετά
το ’85, έφεραν κέρδη. Εδώ, όµως, θα είµαστε και θα δούµε τις
οριστικές αποτιµήσεις.

Θα ήθελα, όµως, πραγµατικά να ακούσουµε τι έκανε -αν υπήρ-
χαν ζηµιές- η Κυβέρνηση για την αποκατάσταση αυτής της ζη-
µιάς, της όποιας ζηµιάς, από εκείνους που την προκάλεσαν.
Αποτιµήθηκαν; Και από ποιους αποτιµήθηκαν; Ο αρµόδιος τότε
Υπουργός, ο Σάββας ο Τσιτουρίδης, κίνησε τη διαδικασία προς
τούτο και υπάρχουν εδώ τα έγγραφα, τα οποία καταθέτω στα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος,
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.)

Τα ίδια ερωτήµατα, λοιπόν, που το ΠΑΣΟΚ µε προσχηµατική
αφέλεια έχει καταγράψει στην πρόταση του, εγώ απλώς αντέ-
γραψα και τα παρουσίασα µέσω του κοινοβουλευτικού ελέγχου.
Καταθέτω και αυτήν την ερώτηση και την αίτηση καταθέσεως εγ-
γράφων, εις τρόπον ώστε να αποδειχθεί ότι δεν χρειαζόταν εξε-
ταστική επιτροπή, για να πάρετε απαντήσεις για όλα αυτά τα
ερωτήµατα που βάζετε σήµερα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος,
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άλλωστε όλοι γνωρίζουν πια, ότι η περιουσία των ασφαλιστι-
κών ταµείων δεν χάθηκε και δεν χάνεται από τα δοµηµένα οµό-
λογα, αφού υπάρχει η εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, αφού
έχουν εγγυηµένο το κεφάλαιο κατά τη λήξη τους.

Επίσης, όλοι γνωρίζουν ότι τα διαθέσιµα των ταµείων κατά τη
διακυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, επενδύθηκαν και σε οµόλογα εγγυη-
µένου κεφαλαίου ή πολύ δε περισσότερο σε µετοχές µε υψηλό
τον κίνδυνο. Αυτό δεν έγινε το ’99 έως το 2002, που χάθηκαν έξι
δισεκατοµµύρια ευρώ;

Όλοι γνωρίζουν ότι, όπως προέκυψε από τους ελέγχους και
τις καταθέσεις των διοικήσεων των ταµείων, στην αρµόδια κοι-
νοβουλευτική επιτροπή απάντησαν, ότι µόνοι έκριναν και απο-
φάσισαν -οµόφωνα µάλιστα τις περισσότερες φορές- χωρίς

καµία πολιτική υπόδειξη.
Ακόµα γνωρίζετε ότι και ο σηµερινός Υφυπουργός – και είναι

εδώ να µας πει – ο κ. Κουτρουµάνης, έχει δώσει θετική ψήφο ως
µέλος του ∆.Σ. για αγορά δοµηµένων οµολόγων. Άραγε, γιατί την
έδωσε τότε την ψήφο; Ήταν εν γνώση του ότι προκαλούσε ζηµιά
ή τον είχε βάλει η τότε πολιτική ηγεσία;

Είναι αποδεκτό και δηµόσια οµολογηµένο από όλους τους
πρώην και τους νυν Υπουργούς Εργασίας ότι ανήκει, εκ του
νόµου, στην αποκλειστική ευχέρεια των διοικήσεων του ταµείου
η διαχείριση αυτών των αποθεµατικών. Με τρία διαφορετικά νο-
µοθετήµατα οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ απαγόρευσαν οποιοδή-
ποτε έλεγχο ή παρέµβαση από τις πολιτικές ή τις νοµισµατικές
αρχές.

Επιτέλους, τέλος στα παραµύθια. Αυτά δεν τα λέει η Αντιπο-
λίτευση, αλλά η επίσηµη, η έγγραφη απάντηση του Υπουργείου
Εργασίας σε σχετικό ερώτηµα του ταµείου, επί Υπουργίας του κ.
Ρέππα στις 06/05/2003, ότι οι επενδύσεις στους εν λόγω τίτλους
ενεργούνται ελεύθερα χωρίς προηγούµενη έγκριση. ∆εν εµπί-
πτει στη δικαιοδοσία του Υπουργείου.

Τα ίδια υποστήριξε και ο παριστάµενος Υπουργός, κ. Λοβέρ-
δος, στις εκποµπές «Mega Σαββατοκύριακο» και στον συνεπώ-
νυµο του κ. Γιάννη Λοβέρδο, στον «9.84». Αυτή άλλωστε είναι η
διεθνής πρακτική σε πολλά συνταξιοδοτικά ταµεία και ασφαλι-
στικούς οργανισµούς.

Αν παρ’ όλα αυτά θελήσει κάποιος συνάδελφος να διερευνή-
σει µια πιθανή κεντρική καθοδήγηση, πρέπει πρώτα να εξετάσει
τη βούληση εκείνου του νοµοθέτη που τρεις φορές, το 1999, το
2002 και το 2004 φρόντισε να εξαιρέσει από κάθε έλεγχο τις
επενδύσεις των ταµείων. Για τις σκοπιµότητες των νόµων αυτών
πρέπει πράγµατι να απολογηθεί η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

∆εν µπαίνει, βεβαίως, θέµα για το αν η αµοιβή των dealers ήταν
εύλογη. Γι’ αυτό και στην ύποπτη υπόθεση του ταµείου επικου-
ρικής ασφάλισης δηµοσίων υπαλλήλων, η κυβέρνηση Καρα-
µανλή ήταν αυτή που βρήκε και αποκάλυψε µια παραβατική
συµπεριφορά. Και όταν ολοκληρώθηκε το πόρισµα, εστάλη στον
εισαγγελέα.

Θα ήθελα πάντως να σας πω, ότι εγώ οµολογώ ότι αγνοώ
ακόµα το τι θεωρείται εύλογη αµοιβή των dealers. Και για τούτο
προσέφυγα στον κοινοβουλευτικό έλεγχο να µας το πουν οι ση-
µερινοί Υπουργοί του κ. Παπανδρέου.

Θα παραθέσω ένα σχετικό απόσπασµα. Μία Ελληνίδα από το
Λονδίνο, η Αντιγόνη Λουδιάδη, είναι ο άνθρωπος που έκλεισε τις
περιβόητες συµφωνίες swap το 2001 µε την ελληνική Κυβέρ-
νηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε ακόµη ενάµισι

λεπτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ.
Σύµφωνα µε δηµοσίευµα της ηλεκτρονικής έκδοσης της εφη-

µερίδας «WALL STREET» «η γνωστή µε το παρατσούκλι Andy
έκλεισε τη συµφωνία το 2001, όπου πήρε προµήθεια 300 εκα-
τοµµύρια δολάρια». Με επίσηµη ανακοίνωση στην ιστοσελίδα της
επιβεβαίωσε ότι οι συναλλαγές αυτές µείωσαν το σε ξένο νόµι-
σµα εξωτερικό χρέος κατά 2,36 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε αντάλ-
λαγµα τη µείωση του ελληνικού χρέους ως ποσοστό του ΑΕΠ σε
µόλις κατά 1,6%». Αυτά τα γράφει η «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» στις
23/2/2010.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φαντάζοµαι ότι όλοι θα συµ-
φωνήσουµε πως 300 εκατοµµύρια για δίδακτρα για µαθήµατα
της δηµιουργικής λογιστικής δεν είναι εύλογη αµοιβή, είναι
άκρως υπερβολική, δεδοµένου ότι το ελληνικό δηµόσιο επιβα-
ρύνθηκε µε σηµαντικά υψηλότερο µελλοντικό κόστος, ώστε να
εµφανιστεί µια πλασµατική βελτίωση του δηµοσιονοµικού ισοζυ-
γίου. Αυτό το σηµειώνει η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» στις 5/12/2004. ∆η-
λαδή, καταβάλαµε 300 εκατοµµύρια ως προµήθειες στην Dealer
και αναλάβαµε αυξηµένο µελλοντικό κόστος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας, οι ασφαλιστικοί
οργανισµοί δεν αγόραζαν υποβρύχια, για να υποψιαστεί ο οποι-
οσδήποτε ότι πρέπει να ελεγχθούν για το αν ταξιδεύουν ίσια ή
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γέρνουν. Επένδυαν σε οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου, που
αποφασίζονται από την Ελληνική Κυβέρνηση, που εκδίδονται
από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, διακινούνται από τις
αξιόπιστες τράπεζες, ελέγχονται από την Επιτροπή Κεφαλαια-
γοράς.

Η δε αγορά και η ρευστοποίηση τους αποφασίζεται από πο-
λυπληθή και πολυπρόσωπα διοικητικά συµβούλια µε συνδικαλι-
στική, πολιτική, οικονοµική, επαγγελµατική, κοµµατική και
κοινωνική αντιπροσωπευτικότητα, που υπερβαίνουν σε αριθµό
τα χίλια πρόσωπα, εκ των οποίων λιγότεροι από το δέκα τοις
εκατό ορίζονται από τις κυβερνήσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι, οι κυβερνή-

σεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, αν βαρύνονται για κάτι, είναι γιατί
επέδειξαν αργά αντανακλαστικά και δεν έκοψαν αµέσως και µε
το µαχαίρι τις παθογένειες δεκαετιών.

Εν πάση περιπτώσει, εµείς δεν καταδεχόµαστε σήµερα να µην
ψηφίσουµε. Λέµε ναι, σε οποιαδήποτε έρευνα. Τολµήστε και
εσείς να κάνετε το ίδιο για τις δικές σας κυβερνητικές περιόδους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Κυρία Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Ζήτησα το λόγο, κυρία Πρόεδρε, για
να πω ότι δε συµµετείχα σε αποφάσεις για αγορές δοµηµένων
οµολόγων, όπως είπε ο κ. Νικολόπουλος.

Τα δοµηµένα οµόλογα, πρέπει να σας θυµίσω ότι στα ταµεία
δεν ήρθαν ποτέ ως δοµηµένα οµόλογα, αλλά ως οµόλογα του
ελληνικού δηµοσίου υψηλής απόδοσης. Και αυτό θα φανεί βέ-
βαια και στην έρευνα.

Σε ό,τι αφορά τη συµµετοχή µου, αφορά οµόλογο το οποίο
ήταν κυµαινόµενου επιτοκίου και είχε στη λήξη του την ασφάλεια
της προσαύξησης του κεφαλαίου κατά 50% το 2005. Για να µην
υπάρχει παρεξήγηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ανδρέας Λυ-
κουρέντζος για δώδεκα λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συγγνώµη, γιατί χειροκροτείτε;
Επειδή αγόρασε οµόλογο …;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε Λυκου-
ρέντζο, έχετε το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς είµαι
υποχρεωµένος να κάνω ορισµένα πολιτικά σχόλια.

Σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα που υπήρξαν µε τον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας. Το ποιός επεχείρησε να εµπλέξει τον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας στην εσωτερική, πολιτική, κοµµατική αντιπαρά-
θεση, είναι γνωστό. Είναι το κόµµα εκείνο, το οποίο πέρυσι τέτοιο
καιρό αξίωνε εκλογές, δηλώνοντας ότι δεν θα ψηφίσει τον ση-
µερινό Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, για του οποίου τη θητεία ου-
δεµία ένσταση διατύπωνε, αλλά αξιοποιούσε το θεσµό για να
οδηγήσει τη χώρα σε εκλογές, βάζοντάς την, όµως, σε µια µακρά
παρατεταµένη, δωδεκάµηνη προεκλογική περίοδο.

Επίσης, το γεγονός ότι σήµερα ακούσαµε ότι αλλάξατε
πλεύση και ότι αντί του προεδρικού διατάγµατος, φέρνετε τα ερ-
γασιακά θέµατα µε νόµο στη Βουλή, δεν σηµαίνει ότι γίνεται από
τη δηµοκρατική ευαισθησία, την οποία επικαλείσθε, διότι προ-
σφάτως ψηφίσατε το νόµο για το µηχανισµό στήριξης, ο οποίος
προβλέπει την έκδοση Προεδρικών ∆ιαταγµάτων. Αλλού είναι το
ζήτηµα, όπως σας υπεδείχθη από άλλους αξιότιµους αγορητές
της Ολοµελείας. Αντιληφθήκατε πάρα πολύ γρήγορα ότι θα
υπήρχαν σοβαρές ενστάσεις. Θα υπήρχε θέµα αντισυνταγµατι-

κότητας εκ µέρους του Συµβουλίου της Επικρατείας και µετα-
βάλλατε στάση, για να µη φέρετε πράγµατι τον Πρόεδρο της ∆η-
µοκρατίας σε δύσκολη θέση να µην µπορεί να υπογράψει ένα
Προεδρικό ∆ιάταγµα, επί του οποίου θα έχει εκφραστεί µε έν-
σταση συνταγµατικότητας το Συµβούλιο της Επικρατείας.

Όσον αφορά τα υπόλοιπα, τα οποία ακούστηκαν από εκείνους,
οι οποίοι εµπορεύονται το λαϊκισµό και ασκούνται εις το να «ψα-
ρεύουν σε θολά νερά», εγώ αντιπαρέρχοµαι αυτά τα επιχειρή-
µατα. ∆εν είναι άξια λόγου.

Μένω όµως στο εξής: Η Νέα ∆ηµοκρατία δέχεται και αυτήν
την Εξεταστική και οποιαδήποτε άλλη. Αυτή είναι η ξεκάθαρη
θέση µας, για να συζητήσουµε για όλες τις υποθέσεις. Λέµε
«ναι», λοιπόν, στην εξεταστική, διότι εµείς δεν έχουµε επιλεκτική
σχέση µε τη δικαιοσύνη, ανάλογα µε τις υποθέσεις επί των
οποίων επιλαµβάνεται.

Και θα γίνω αµέσως συγκεκριµένος. Ποιοί ήταν αυτοί, οι οποίοι
κατηγορούσαν τον Υπουργό της ∆ικαιοσύνης κ. Παπαληγούρα,
το καλοκαίρι του 2004, ότι παρεµβαίνει στη δικαιοσύνη; Ήταν το
ΠΑΣΟΚ. Γιατί; Γιατί τότε ο αντιεισαγγελέας του Αρείου Πάγου
ήσκησε έφεση, έκανε αναποµπή επί βουλεύµατος που αφορούσε
υπόθεση του Χρηµατιστηρίου. Και εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα,
ακούγαµε τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ να µιλούν για παρέµβαση
του Υπουργού κ. Παπαληγούρα. Στις 22 Μαρτίου του 2007, ο
ίδιος Υπουργός για την υπόθεση, την οποία σήµερα συζητούµε,
αναθέτει κατά απόλυτη προτεραιότητα να συζητηθεί και να ελεγ-
χθεί από τον κ. Σανιδά. Άρα, δηλαδή η κυβέρνηση Καραµανλή
αντιδρά αυτοµάτως.

Και για να έχετε εσείς την αξιοπιστία να εµφανίζεστε εδώ ότι
είστε υπέρ της διαφάνειας, της κάθαρσης, καλό είναι να δούµε
λίγο την ιστορία. ∆εν διαθέτετε αξιοπιστία, γιατί δεν υπήρξατε
ποτέ δίκαιοι απέναντι στις υποθέσεις και δεν υπήρξατε ποτέ αµε-
ρόληπτοι.

Θέλετε να σας θυµίσω τι έγινε στις 4 Φεβρουαρίου του 2003;
Ούτε εσείς, ούτε εγώ ήµασταν Βουλευτές. Όµως, ο κ. Καραµαν-
λής τότε κατήγγειλε πενήντα περίπου περιπτώσεις σκανδάλων
στη χώρα. Και ξέρετε πώς απήντησε ο τότε Πρωθυπουργός κ.
Σηµίτης; Αρνούµαι να επαναλάβω τη συµπεριφορά του. Να πάτε
στα Πρακτικά να δείτε τι απήντησε τότε στον κ. Καραµανλή.

Ποιες υποθέσεις στείλατε στη δικαιοσύνη επί ηµερών σας;
Ποιές εξεταστικές επιτροπές συστήσατε; Κάνατε για το Χρηµα-
τιστήριο; Εδώ, δεν τολµάτε σήµερα να προτείνετε εξεταστική
επιτροπή για το Χρηµατιστήριο. Γιατί αλήθεια δεν έρχεται πρώτα
η εξεταστική επιτροπή για το χρηµατιστήριο και έρχεται αυτή την
οµολόγων; Γιατί πού είναι οι ευθύνες; Εκεί που εντοπίζονται και
µε τις άλλες εξεταστικές επιτροπές, οι οποίες ευτυχώς λειτουρ-
γούν.

Και χαιρόµεθα που λειτουργούν οι εξεταστικές επιτροπές. Και
να φέρετε και την άλλη πρότασή σας για την οικονοµία, να συ-
ζητήσουµε για την οικονοµία. Να δούµε για παράδειγµα, ποιοί
είναι εκείνοι που χρέωσαν τον ελληνικό λαό µε τα βάρη των ελ-
λειµµάτων των αστικών συγκοινωνιών. Ποιοι ακύρωσαν το νόµο
για την ιδιωτικοποίηση των αστικών συγκοινωνιών στην Αθήνα;
Γιατί τότε αυτή ήταν η πολιτική κουλτούρα, την οποία διαµορ-
φώνατε και οι πολιτικές θέσεις, οι οποίες υπηρετήσατε.

Θέλετε να σας θυµίσω τι έλεγαν σηµερινοί σας Υπουργοί στις
12-10-2004 για τον κ. Ζορµπά; Κορυφαίος Υπουργός σας µας
έλεγε τότε για την εξεταστική επιτροπή για τα οπλικά συστήµατα
«πώς απεκδύεται την εισαγγελική τήβεννο ένας κρατικός λει-
τουργός και σπεύδει να υπηρετήσει µια κυβερνητική, κοµµατική
θέση;»

Θέλετε να δείτε, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ, τα Πρακτικά
για τα οπλικά συστήµατα, τι έχετε πει για τον κ. Ζορµπά; Εµείς
και τότε τον τιµούσαµε και σήµερα τον τιµούµε ως εισαγγελέα,
ως λειτουργό της δικαιοσύνης και του κράτους. Ποτέ δεν τοπο-
θετηθήκαµε απέναντί του, ανάλογα µε το πώς εξυπηρετούσε τη
Νέα ∆ηµοκρατία.

Θέλετε να θυµηθείτε ποιός έδωσε συγχαρητήρια στους Βου-
λευτές του µετά το πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής για τα
οπλικά; Ποιος αρχηγός ήταν; Ο δικός σας αρχηγός ήταν. Ο κ.
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Συγχαρητήρια για ποιο πράγµα; Για την
blue bell που συζητάµε σήµερα; Και τότε τα λέγαµε. Για τα περι-
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ουσιακά στοιχεία κάποιων συναδέλφων; Και τότε τα συζητού-
σαµε. Κανένας, όµως, δεν έδινε σηµασία. Αντίθετα, µας λέγατε
τότε ότι σπιλώνουµε την κυβέρνησή σας, την πρώην κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ.

Ξέρετε τι άλλο έχει πει, επίσης, κορυφαίος Υπουργός σας σή-
µερα στην Κυβέρνηση; Αποφεύγω την αναφορά στα ονόµατα,
γιατί υπάρχουν όλα στα Πρακτικά. «Μια παράταξη» λέει «επι-
στρατεύει τις εξεταστικές επιτροπές για να τις στρέφει εναντίον
των πολιτικών της αντιπάλων και αυτή είναι η Νέα ∆ηµοκρατία».
Το 2004 την ίδια ηµεροµηνία τα λέγατε.

Άλλη κυρία Υπουργός ξέρετε τι έλεγε; «Μα, γιατί φέρνετε εξε-
ταστικές επιτροπές; ∆εν βλέπετε τα προβλήµατα των αγροτών;
Τώρα» λέει «θυµηθήκατε τις εξεταστικές επιτροπές;»

Σήµερα δεν υπάρχουν άλλα προβλήµατα. Σήµερα οι εξεταστι-
κές επιτροπές πολύ καλά γίνονται από εσάς. Έχουµε το ασφα-
λιστικό, εξεταστική για τα δοµηµένα. Έχουµε επώδυνα µέτρα,
Εξεταστική για το Βατοπέδι. Έχουµε το σκάνδαλο του χρηµατι-
στηρίου, για το οποίο σιωπάτε, εξεταστική για την οικονοµία.

Εδώ είµαστε, λοιπόν, για όλες τις εξεταστικές να συζητή-
σουµε, όπως ο Πρόεδρος Αντώνης Σαµαράς στην πρόσφατη συ-
νάντηση των πολιτικών Αρχηγών υπό τον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας δεσµεύτηκε και δήλωσε πράγµατι να γίνουν όλες οι
εξεταστικές. Όµως, για το Χρηµατιστήριο δεν βλέπουµε να επι-
δεικνύετε την ίδια ευαισθησία που επιδεικνύετε για τις άλλες.

Γι’ αυτό σας λέω, στερείστε αξιοπιστίας για να απευθυνθείτε
στον ελληνικό λαό και να πείτε ότι εσείς ηγείστε της προσπά-
θειας της κάθαρσης. Και ακυρώνετε µια εθνική συλλογική προ-
σπάθεια, η οποία πρέπει να γίνει, απέναντι στο νοσηρό φαινό-
µενο της διαφθοράς. ∆ιότι, όταν πολιτεύεστε µε κοµµατικά κρι-
τήρια, όταν προσπαθείτε µόνο να σπιλώσετε τους αντιπάλους
σας, δεν έχετε ηθική δηµοκρατική νοµιµοποίηση. Ηθική δηµο-
κρατική νοµιµοποίηση θα διαθέτατε αν ήσασταν αµερόληπτοι,
δίκαιοι, εάν τολµούσατε. Και δεν τολµάτε. Γιατί δεν τολµάτε;

Πόσο ζηµιώθηκαν αν ζηµιώθηκαν τα ταµεία; Γιατί ακούω αριθ-
µούς, τους οποίους επικαλέστηκε ο αξιότιµος κύριος Υπουργός
και απορώ πώς τους επικαλείται. ∆ιακόσια εκατοµµύρια ευρώ
είναι αυτά τα οποία δεν επέστρεψαν στα ταµεία, 250 είπε πριν
από λίγο είναι η ζηµιά. Πώς τους κάνετε αυτούς τους λογαρια-
σµούς; Θα µας διδάξετε αυτά τα µαθηµατικά να τα µάθουµε και
εµείς ή έτσι σας βολεύει; Ενάµισι δισεκατοµµύριο επενδύθηκαν,
3,5 δισεκατοµµύρια τη βγάλατε τη ζηµιά. Πώς γίνονται αυτά τα
µαθηµατικά; Έτσι είναι τα µαθηµατικά της κοµµατικής προπα-
γάνδας του ΠΑΣΟΚ;

Για πείτε µας, πότε ζηµιώθηκαν περισσότερο τα ταµεία;
Μήπως µε το σκάνδαλο του Χρηµατιστηρίου, µαζί µε ενάµιση
εκατοµµύριο Έλληνες; Πόσα κεφάλαια είχαν επενδυθεί σε µε-
τοχές; ∆εν ακούσατε τίποτα για την περιβόητη ∆ΕΚΑ; ∆εν έχετε
να µας πείτε κάτι γι’ αυτό; Κατασκευαστές ενόχων είστε! Αυτό
είστε διατεθειµένοι να κάνετε; Πώς αποφασίζετε ότι υπάρχουν
πολιτικές και ποινικές ευθύνες, όταν επί τριάµισι χρόνια η δικαι-
οσύνη, η οποία ερευνά την υπόθεση αυτή, δεν έχει την παραµι-
κρή ένδειξη καταλογισµού ευθυνών σε πολιτικά πρόσωπα; Εάν
υπήρχαν, οι τρεις αξιότιµοι εισαγγελείς θα είχαν αµελλητί παρα-
πέµψει το φάκελο στη Βουλή. Έχουµε τέτοιο φάκελο;

Γιατί είπαν και το άλλο επιχείρηµα κάποιοι εκ των εισηγητών
προηγουµένως, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία αρνιόταν την εξεταστική,
γιατί επιλαµβάνεται της υποθέσεως η ∆ικαιοσύνη. Βεβαίως, αυτή
είναι η αλήθεια. Εργάζεται τριάµισι χρόνια η δικαιοσύνη και δεν
εργάζεται, για να δηµιουργεί εντυπώσεις. ∆εν εργάζεται ευτυ-
χώς για τις πρωινές εκποµπές, για τα τηλεοπτικά παράθυρα των
ηλεκτρονικών µέσων επικοινωνίας, τις εκποµπές λόγου των ρα-
διοφώνων.

Η δικαιοσύνη εργάζεται, για να αποδώσει την αλήθεια. Άλλοι
ετοιµάζουν ραδιοφωνικά και τηλεοπτικά προγράµµατα, άλλοι
έχουν σε διατεταγµένη υπηρεσία ορισµένους, οι οποίοι οµιλούν
επί παντός επιστητού. Αυτοαναγορεύονται σε εισαγγελείς, αυ-
τοαναγορεύονται σε λειτουργούς της δικαιοσύνης από τηλεο-
πτικό σταθµό, σε τηλεοπτικό σταθµό και γνωµοδοτούν επί
παντός επιστητού.

Η αλήθεια είναι, ότι επί τριάµισι χρόνια για κανένα εκ των συ-
ναδέλφων πολιτικών στην πολιτική ηγεσία των Υπουργείων, στα

οποία αναφέρεστε, υπήρξε ο παραµικρός υπαινιγµός και επιµέ-
νετε παρ’ όλα ταύτα ότι είναι σκάνδαλο της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Βαριά κουβέντα, κύριε Υπουργέ, η λέξη «σκάνδαλο». Προ-
σέξτε και εσείς και όλοι όταν τη χρησιµοποιείτε, διότι έτσι κα-
ταρρακώνεται ο δηµόσιος βίος και έτσι επιτρέπετε σε αυτούς
που εκπέµπουν λαϊκισµό και δηµαγωγία να κυριαρχούν και να
καλλιεργούν τα ένστικτα και όχι τη λογική του ελληνικού λαού.

Αλλά για να έρθουµε και επί του νοµοθετικού έργου. Οι νόµοι
ΠΑΣΟΚ, 2676/99, 2992/02, 3232/04 -σας εξήγησε και ο εισηγητής
µας, κ. Τζίµας- είναι αυτοί οι οποίοι έδιναν τις δυνατότητες στα
διοικητικά συµβούλια, χωρίς να υπάρχει άλλος έλεγχος, να απο-
φασίζουν. ∆ικοί σας νόµοι είναι. ∆ιέψευσε κανείς, αυτό που ο κ.
Τζίµας τεκµηρίωσε; Όχι! Παρόλα ταύτα, λέτε ότι φταίει η Νέα
∆ηµοκρατία.

Και εσείς που είπατε ότι δεν συµµετείχατε στην αγορά κάποιου
οµολόγου, αµφισβητείτε αυτούς τους νόµους και την δυνατό-
τητα που είχατε να αποφασίσετε; Πείτε µας, είστε Υπουργός, αµ-
φισβητείτε τη δυνατότητα την οποία είχατε, να αποφασίσετε µε
βάση αυτό το νοµοθετικό πλαίσιο; Αλλά και εν συνεχεία σας
ερωτώ τι κάνατε, για να αποκρουστούν αυτά τα φαινόµενα; Τί-
ποτα δεν κάνατε.

Ο κ. Καραµανλής όµως, στις 22 Μαρτίου 2007 σε συζήτηση σε
επίπεδο Αρχηγών εδώ στη Βουλή, δηλώνει ότι η αποκάλυψη της
υποθέσεως γίνεται από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και αυτο-
µάτως φέρνει απόφαση, η οποία νοµοθετείται λίγες µέρες αρ-
γότερα, αρχές Απριλίου, έτσι ώστε οι διοικήσεις των ταµείων να
περνούν από έγκριση άλλου οργάνου, νοµοθετείται νέος θεσµός
ώστε να ελέγχονται από εκπρόσωπο της Τραπέζης της Ελλάδος.
Και ερχόµαστε, να µειώσουµε και τα ασφαλιστικά ταµεία. Και δεν
σας έχουµε απλώς πολιτικά απέναντι µας, σας έχουµε στο πε-
ζοδρόµιο, να µην περάσει το ασφαλιστικό, αυτό για το οποίο σή-
µερα µας λέτε, ότι πρέπει να βοηθήσουµε.

Θυµάστε τι λέγατε, όταν πήγαµε να µειώσουµε τα ταµεία, όταν
πήγαµε να µειώσουµε αυτές τις διοικήσεις; Λέγατε: «Μην πειρά-
ξετε τίποτα, αναµέτρηση στο πεζοδρόµιο». Κάποιοι έλεγαν να
µην υπογράψει ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας. ∆εν τα έλεγαν
µόνο από το χώρο της Αριστεράς, αν δείτε στα πρακτικά τα έλε-
γαν και από το δικό σας χώρο. Και είχατε και την πολύ µεγάλη
άνεση τότε, στα τηλεοπτικά παράθυρα να µπορείτε να κατακε-
ραυνώνετε τους πάντες. ∆εν ξέρατε βέβαια τίποτα για το Ταµείο
Εθνικής Οδοποιίας, όπου πάλι σε συζήτηση σε επίπεδο Αρχηγών
Κοµµάτων, ο κ. Καραµανλής στις 2/7 αναφέρεται στο γενικό δι-
ευθυντή του ΠΑΣΟΚ, για τα έργα και τις ηµέρες στο Ταµείο Εθνι-
κής Οδοποιίας.

Είπατε «σπιλώνετε το ΠΑΣΟΚ». Το είπε και εκείνος, ο οποίος
παραιτήθηκε, αλλά παραιτήθηκε τρεις µέρες µετά, στις 5/7. Τέ-
τοια ήταν η σπίλωση! ∆εν ήταν σπίλωση, ήταν πραγµατικότητα.

Με όλα αυτά λοιπόν, θέλω να σας πω, ότι δεν υπηρετείτε ούτε
το δίκαιο, ούτε την αλήθεια, ούτε το κύρος και την τιµή του πο-
λιτικού κόσµου της χώρας. Χρειάζεται να είστε φειδωλοί στις εκ-
φράσεις σας, φειδωλοί σ’ αυτού του είδους τις πρακτικές, στην
υποβάθµιση της δηµόσιας ζωής της χώρας και να αφήσετε τη δι-
καιοσύνη απερίσπαστη, να εργαστεί για να αποδώσει το δίκαιο
και την αλήθεια. Και ούτε οι εισαγγελείς µπορεί να σας είναι αρε-
στοί, όταν ασχολούνται µε τις υποθέσεις των αντιπάλων σας και
σας είναι εχθρικοί, όταν ασχολούνται µε υποθέσεις που αφορούν
δικά σας στελέχη.

Μόνο τότε θα µπορείτε να µας ανταγωνιστείτε σε επίπεδο
αξιών, σε επίπεδο αρχών, σε επίπεδο διαφάνειας, σε επίπεδο κα-
θαρότητας. Γιατί ότι και αν έχετε πει µέχρι τώρα και όσες µεθο-
δεύσεις και να έχετε ακολουθήσει, γυρίζουν µπούµερανγκ σε
εσάς.

Θυµηθείτε το, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο τέλος της
διαδροµής, µετά από δύο, µετά από τρία, ενδεχοµένως µετά από
πέντε χρόνια, η βίβλος των υποθέσεων των εξεταστικών δεν θα
αποδίδει ευθύνες σε πολιτικά στελέχη, σε πολιτικούς της Νέας
∆ηµοκρατίας, αλλά θα αποδίδει σε άλλους χώρους που πάντως
δεν είναι της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
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στούµε, κύριε Λυκουρέντζο.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης, Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είδα µε ενδιαφέρον την πρόταση του ΠΑΣΟΚ. Βεβαίως, είναι

µία πρόταση κακογραµµένη, µε ένα περιεχόµενο το οποίο τα λέει
όλα και δεν λέει τίποτα, αλλά θέλω να πω ότι µου έκανε κάτι εντύ-
πωση. Αναφέρεται στα δοµηµένα οµόλογα. Μάλιστα. Ξεχνάει ότι
έχουµε και τώρα οµόλογα;

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε την τύχη, την κακή τύχη, την ώρα που
παίζει η Εθνική να είστε εδώ στα έδρανα και εγώ βεβαίως, να
οµιλώ απ’ αυτό το Βήµα. Αλλά ξέρετε, ότι υπάρχουν και τώρα
οµόλογα του δηµοσίου; Επειδή δεν τα λέτε δοµηµένα; Τι γίνεται
µ’ αυτά τα οµόλογα, ξέρετε αυτήν την περίοδο τι γίνεται;

Σήµερα κοίταζα πάλι το spread των δεκαετών οµολόγων και
είναι 720-730 µονάδες. ∆εν γίνεται ληστεία σε βάρος του ελλη-
νικού κράτους; Είναι δικαιολογηµένο, το δεκαετές να έχει επιτό-
κιο πάνω από 10%; ∆εν είναι ληστεία, δεν είναι λεηλασία; Είναι
νόµιµο, είναι ηθικό αυτό που γίνεται;

∆εν σας βλέπω να διαµαρτύρεστε, όµως. Έχετε αποδεχθεί
αυτήν την κατάσταση και τη θεωρείτε φυσιολογική. Ακούω και
τον κύριο Πρωθυπουργό, τον κ. Παπανδρέου να λέει ότι, «µε το
πρόγραµµα λεηλασίας το οποίο εφαρµόζουµε, προσπαθούµε να
αποκτήσουµε την εµπιστοσύνη των αγορών και των επενδυτών».
Ακόµα πιο υψηλά spreads, ακόµα πιο υψηλά επιτόκια, ακόµα µε-
γαλύτερη λεηλασία, ακόµα µεγαλύτερη καταλήστευση του ελ-
ληνικού λαού και της ελληνικής οικονοµίας.

Και σας ερωτώ: Γιατί δεν προτείνετε µία εξεταστική επιτροπή,
να δούµε πώς έχουµε φθάσει σ’ αυτήν την κατάσταση και αν είναι
θεµιτό, νόµιµο και ποιες πολιτικές ευθύνες υπάρχουν, για το ότι
αυτήν την ώρα ληστεύεται ο ελληνικός λαός, τη µεγαλύτερη λη-
στεία στη µεταπολεµική περίοδο και εφαρµόζεται το πιο επονεί-
διστο αποικιακό πρόγραµµα σε βάρος των εργαζοµένων, όπου η
Ελλάδα γυρίζει έναν και δύο αιώνες πίσω, κοινωνικά και εργα-
σιακά; ∆εν χρήζουν –θα έλεγα εγώ- εξεταστικής επιτροπής αυτά
τα πράγµατα; Και µην νοµίζετε ότι θα την γλιτώσετε, µην νοµί-
ζετε ότι δεν θα αποδοθούν οι πολιτικές ευθύνες και όχι µόνο οι
πολιτικές ευθύνες, γιατί αυτά τα οποία συντελούνται αυτήν την
περίοδο είναι εξοργιστικά, ιστορικά εξοργιστικά και υποθηκεύ-
ουν το µέλλον της χώρας για δεκαετίες. Και ειδικά αυτά τα οποία
κάνει αυτές τις ηµέρες το Υπουργείο Εργασίας.

Σας πείραξε η σκέψη την οποία ανέφερε ο Πρόεδρος του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς στον Πρόεδρο της ∆ηµο-
κρατίας. Το θεωρήσατε πολιτειακό πραξικόπηµα. Και τι δεν είπε
ο Υπουργός Εργασίας, σε βάρος µίας κίνησης, µίας παρέµβα-
σης, η οποία είναι απόλυτα θεµιτή και η οποία τι έλεγε στον Πρό-
εδρο της ∆ηµοκρατίας; Να µην υπογράψει το προεδρικό
διάταγµα που του αποστέλλεται, το οποίο είναι αντισυνταγµα-
τικό από την αρχή µέχρι το τέλος, αν δεν έχει τη γνωµοδότηση
του Συµβουλίου της Επικρατείας. Αυτονόητο βεβαίως, αλλά και
τα αυτονόητα χρειάζεται να τα επισηµαίνει κανείς. Και σ’ αυτό
διακρίνατε πολιτειακή εκτροπή. Είναι δυνατόν;

Έχετε εκποιήσει τη χώρα ολόκληρη, την έχετε παραδώσει
στους γύπες της κερδοσκοπίας, εφαρµόζετε ένα πρόγραµµα λε-
ηλασίας που δεν το έχει εφαρµόσει καµµία άλλη χώρα στην ιστο-
ρία του πλανήτη. Περί αυτού πρόκειται. Το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο µαζί µε την Ευρωπαϊκή Ένωση είναι εδώ αλλά το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο έχει πάει στα 2/3 του πλανήτη. Έχει προω-
θήσει προγράµµατα αντικοινωνικά, αντιλαϊκά, εφιαλτικά. Που-
θενά και ποτέ το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο δεν προώθησε και
δεν εφάρµοσε µειώσεις µισθών και ιδιαίτερα συντάξεων.

Πάγωµα, ναι. Όχι µειώσεις µισθών και συντάξεων.
Εδώ υπάρχουν διατάξεις του Εργατικού ∆ικαίου, τις οποίες

έχουν σεβαστεί επί έναν αιώνα όλες οι κυβερνήσεις –και το υπο-
γραµµίζω, όλες οι κυβερνήσεις!- που περάσανε, ανεξαρτήτως
χρώµατος και ανεξαρτήτως, θα έλεγα κατασκευάσµατος και
προέλευσης. Τις σεβάστηκαν αυτές τις διατάξεις και έρχεστε
εσείς να τις κατακρεουργήσετε, διαλύοντας στην ουσία το ερ-
γατικό συνδικαλιστικό κίνηµα!

Γιατί αυτό πράττετε, πετάτε στα αζήτητα το εργατικό συνδι-
καλιστικό κίνηµα. Εσείς προέρχεστε από το συνδικαλισµό, κύριε

Υφυπουργέ. Τον διαλύετε το συνδικαλισµό µε αυτά τα µέτρα τα
οποία εφαρµόζετε. ∆εν θα υπάρχει συνδικαλιστικό κίνηµα αύριο.
Βεβαίως, θα δηµιουργηθούν άλλα πράγµατα, αλλά όχι αυτό το
οποίο ξέραµε, πλέον, ως συνδικαλιστικό συντεταγµένο κίνηµα.
Αυτά κάνετε και τα κάνετε και µε πραξικοπήµατα, όπως σας είπα.
∆ιότι αυτό που έγινε το πρωί είναι απίστευτο πραξικόπηµα!

Όταν παραχωρείται εθνική κυριαρχία µε συµβάσεις, θέλει τα
2/3 της Βουλής, για να κυρωθούν αυτές οι συµβάσεις. Εσείς όχι
µόνο τα 2/3, αλλά ούτε και την απλή πλειοψηφία δεν δέχεστε.
Και όχι µόνο την απλή πλειοψηφία, ακόµα και τη συζήτηση και
την ενηµέρωση στη Βουλή, που αποδεχθήκατε µετά από πιέσεις
να γίνεται, την κόβετε και αυτή. Ούτε ενηµέρωση, ούτε συζήτηση
στη Βουλή, απλώς εξουσιοδότηση να υπογράφει το οτιδήποτε ο
Υπουργός Οικονοµίας και να το υπογράφει µε ξένα κέντρα, ξέ-
νους οργανισµούς και να είναι εφαρµόσιµο από την υπογραφή
του, ανεξάρτητα από το περιεχόµενό του. Και έτσι, βεβαίως, που-
λάτε τη χώρα. Την εθνική κυριαρχία την κατακρεουργείτε.

Ερχόσαστε, λοιπόν, µε αυτήν την πρόταση και αντί να βγάλετε
κάποιο συµπέρασµα µε αυτήν την πρόταση την οποία κάνετε, δυ-
στυχώς µπαίνετε σε µια ευτελή δικοµµατική αντιδικία, η οποία
έχει φτάσει τη χώρα σε αυτό το σηµείο που την έχει φτάσει. Και
λέω γιατί δεν µπαίνετε σε ένα συµπέρασµα; ∆ιότι ο µεγαλύτερος
δηµόσιος, κοινωνικός πόρος σε αυτή τη χώρα ήταν τα αποθεµα-
τικά των ασφαλιστικών ταµείων.

Μετά τον πόλεµο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πάνω στο δη-
µόσιο αυτό πόρο, πάνω στα αποθεµατικά της κοινωνικής ασφά-
λισης έχουν παιχτεί τα χειρότερα ληστρικά παιχνίδια. Ως κοράκια
έχουν πέσει στο κεφάλαιο, έχουν πέσει οι κυβερνήσεις πάνω σε
αυτά τα αποθεµατικά, διότι έβλεπαν σε αυτά ένα Ελ Ντοράντο
για τα κέρδη τους, για τις µίζες τους, για τις διάφορες πελατει-
ακές σχέσεις τους. Πάνω σε αυτά τα αποθεµατικά διαµορφώθη-
καν επιλογές, οι οποίες, δυστυχώς, οδήγησαν τη χώρα σε
τραγικό σηµείο. Και όλα παίχτηκαν πάνω σε µεθόδους χρηµατο-
οικονοµικές ή χρηµατοπιστωτικές.

Στην αρχή έκλεβαν τους τόκους των ταµείων, πενήντα χρόνια.
Τους τόκους από τα αποθεµατικά των ταµείων τους λήστευε το
κράτος, στο όνοµα της ανάπτυξης. Μετά περάσαµε σε πιο σύγ-
χρονες µορφές ληστείας, πήγαµε στη χρηµατιστηριακή ληστεία.
Τα ταµεία φούσκωσαν µε τις αγορές µετοχών στο Χρηµατιστή-
ριο, το οποίο βεβαίως, έσκασε και λεηλατήθηκαν τα αποθεµα-
τικά τους για δεύτερη φορά. Τρίτη ληστεία είναι αυτή µε τα
δοµηµένα οµόλογα. Και βεβαίως, ενδιάµεσα την περίοδο 1992-
2002 δισεκατοµµύρια ληστεύτηκαν από τα ταµεία, λόγω του ότι
το κράτος δεν συνεισέφερε στην κρατική χρηµατοδότηση.

Φτάσαµε, λοιπόν, σε αυτήν την υπόθεση των δοµηµένων, λε-
γόµενων, οµολόγων, µια φοβερή ανακάλυψη, για την οποία λυ-
πάµαι πάρα πολύ. Ακούω και από τη Νέα ∆ηµοκρατία να
προσπαθεί να εξωραΐσει τα πράγµατα σε σχέση µε τα δοµηµένα
οµόλογα.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Τι να εξωραΐσουµε; Μα δεν
υπάρχει κάτι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να εξωραΐσετε τις πολιτικές ευ-
θύνες σας, να εξωραΐσετε περίπου…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Τι να κάνουµε; Να τις ανακαλύ-
ψουµε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κοιτάξτε, δεν υπάρχουν πολιτι-
κές ευθύνες;

Μπορείτε να µου πείτε, το Υπουργείο Οικονοµικών δεν γνώ-
ριζε ότι δοµούνται τα οµόλογα; ∆εν το γνώριζε το Υπουργείο Οι-
κονοµικών; Το Υπουργείο Απασχόλησης που είχε διορίσει τις
ανίδεες διοικήσεις, δεν γνώριζε τίποτα; Η Τράπεζα της Ελλάδας
δεν γνώριζε; Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς δεν γνώριζε;

Τίποτα, κανένας δεν γνώριζε ότι εξέδιδε οµόλογα το δηµόσιο
και αυτά τα οµόλογα -αφού εξασφάλιζε το επιτόκιό του για να
έχει την έξωθεν καλή µαρτυρία- επέτρεπε να δοµούνται; Και ανί-
δεες διοικήσεις των ταµείων να στοιχηµατίζουν στη διαφορά των
δεκαετών swaps µε τα διετή, να στοιχηµατίζουν µε τη διαφορά
των επιτοκίων ευρώ και των επιτοκίων στερλίνας;

Θεωρείτε ότι αυτό έγινε αιφνιδίως, από κεκτηµένη ταχύτητα,
σε µια στιγµή, µαζικά από διοικήσεις, από το δηµόσιο και όλους
αυτούς από κοινού να εργάζονται µε αυτά τα ιερά εργαλεία και
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αυτές τις ιερές µεθόδους;
Το λέω αυτό, διότι έπρεπε πρώτοι εσείς να αναλάβετε και την

πολιτική ευθύνη και πρώτοι εσείς να είχατε διερευνήσει και σε
βάθος µάλιστα και εξ αρχής όταν εµφανίστηκε αυτή η υπόθεση,
τις τυχόν ποινικές ευθύνες σε αυτήν την υπόθεση. Και όµως,
ακόµα και τώρα σας ακούω να θέλετε να προσπεράσετε το θέµα
και κατ’ ανοχήν να αποδέχεστε αυτή την εξεταστική επιτροπή.

Αυτή η εξεταστική επιτροπή, λοιπόν, µπορεί να γίνεται καθυ-
στερηµένα, αλλά µπορεί να γίνει αφορµή για να πάµε λίγο βα-
θύτερα στα πράγµατα και να ψάξουµε όλοι µαζί, εφόσον υπάρχει
σχετική βούληση, για να βγάλουµε κάποια συµπεράσµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, σε µισό λεπτό τελειώνω.
Θα το προέτρεπα αυτό σε συναδέλφους από όλες τις πτέρυ-

γες. Φοβούµαι, όµως, ότι για άλλη µια φορά µε αυτήν την εξετα-
στική επιτροπή θα παιχτούν τα γνωστά παιχνίδια. Παιχνίδια στα
οποία ο ένας να θέλει να ρίξει την ευθύνη στον άλλον, να ανα-
παραχθεί, αν είναι δυνατόν, το δικοµµατικό σύστηµα. Έλεος, δεν
έχει µέλλον, πλέον αυτό το σύστηµα. Αλλά αυτές θα είναι, φο-
βάµαι, οι επιλογές σας. Εποµένως, αντί να ρίξουµε φως και να
ανοίξουµε καινούργιους δρόµους, να πέσει πάλι σκοτάδι σε
αυτήν την υπόθεση.

Νοµίζω, ότι ακολουθείτε ένα πολύ κακό δρόµο. Τα συµπερά-
σµατα που έπρεπε να είχαν βγει, δεν θέλετε να τα βγάλετε ούτε
η Κυβέρνηση ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Η Κυβέρνηση αυτή, πολύ φοβούµαι, ότι ανοίγει εφιαλτικούς
δρόµους για τη χώρα –τους έχει ήδη ανοίξει- αδιέξοδους δρό-
µους, χωρίς κανένα απολύτως µέλλον. Και φέρνει αυτές τις εξε-
ταστικές επιτροπές εδώ -δεν ξέρω αν θα φέρει κι άλλες, θυµή-
θηκε και το Χρηµατιστήριο µάλιστα- απλώς για να αποπροσανα-
τολίσει από τα πράγµατα και όχι να βάλει, υποτίθεται, το µαχαίρι
βαθειά στο κόκκαλο.

Λυπάµαι πάρα πολύ για αυτά τα οποία πράττετε. ∆εν πείθουν
κανέναν, δεν θα αποπροσανατολίσουν κανένα. Έρχονται κοινω-
νικές θύελλες. Και µακάρι να έρθουν και να είναι συντεταγµένες
και οργανωµένες και να ανοίξουν καινούργιους προοδευτικούς
και σοσιαλιστικούς δρόµους για τη χώρα µας, διότι είναι ο µόνος
δρόµος πια, όχι για να ακολουθήσουµε δικαιότερες και καλύτε-
ρες επιλογές για τη χώρα, αλλά είναι οι µόνοι δρόµοι για την
εθνική σωτηρία και την επιβίωση αυτού του λαού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Αθανάσιο Παπαγεωργίου, Βουλευτή του
ΠΑΣΟΚ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι απορίας άξιον γιατί τόσο µεγάλο χρονικό διάστηµα, µετά
την έκδοση εκείνων των περίφηµων δοµηµένων οµολόγων, κα-
νένας, µα κανένας από την τότε κυβέρνηση και τη σηµερινή Νέα
∆ηµοκρατία δεν µας απάντησε και δεν µας απαντάει γιατί δεν
έγινε επένδυση των οµολόγων στη δευτερογενή αγορά. Μια
αγορά που χαρακτηριζόταν για χρόνια ήσυχη, µια αγορά που
είχε χαρακτηριστεί ως σταθερή, µια αγορά η οποία είχε χαρα-
κτηριστεί ως ασφαλής.

Η Νέα ∆ηµοκρατία τότε, η κυβέρνησή της δηλαδή, επέλεξε να
κάνει επενδύσεις υψηλού ρίσκου σε µια αγορά και για προϊόντα
τα οποία δεν ήταν στην επίσηµη αγορά. ∆ηλαδή, το κράτος επί-
σηµα ανέλαβε την ευθύνη να επενδύσει σε προϊόντα που δεν
ήταν στην επίσηµη αγορά αποφεύγοντας να καταφύγει στην πιο
ήσυχη, στην πιο αποδοτική και την πιο ασφαλή δευτερογενή
αγορά των οµολόγων.

Γιατί το έκανε τότε αυτό η Κυβέρνηση; Γιατί το έκανε όταν,
ούτε η Τράπεζα της Ελλάδος, ούτε ακόµα και η Εθνική Τράπεζα
–και θα µου επιτρέψετε να το ξέρω- πόσο µάλιστα άλλες τράπε-
ζες, είχαν στοιχειώδη µηχανισµό να αξιολογήσουν τους κινδύ-
νους απ’ αυτά τα προϊόντα, ακόµα και τώρα σας πληροφορώ.
Ένδειξη δε αποτελεί ότι καµµία ιδιωτική τράπεζα δεν έκανε ούτε
ένα ευρώ επένδυση στα δοµηµένα οµόλογα. Έκανε µόνο το κρά-
τος µε τα ασφαλιστικά ταµεία που τα εξανάγκασε, η Αγροτική

Τράπεζα και κάνα δυο άλλες κρατικές τράπεζες.
Έτσι, λοιπόν, αγαπητές κυρίες και κύριοι, έγινε επένδυση σε

έναν χώρο που δεν είχε γνώση, τεχνογνωσία κανένας µα κανένας
σ’ αυτή τη χώρα. Είναι προϊόντα τα οποία, είναι συνδεδεµένα µε
δείκτες οι οποίοι είναι ασταθείς και απρόβλεπτοι, όπως για πα-
ράδειγµα ο δείκτης των παραγώγων, όπως ο δολαριακός δεί-
κτης, όπως ο δείκτης των future, διάφοροι δείκτες δηλαδή, των
οποίων την τύχη κανένας δεν µπορεί να προβλέψει µε ασφάλεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά τα προϊόντα, αυτές τις
συµβάσεις τώρα πια αρχίζουµε να τις γνωρίζουµε γιατί είναι νέα
προϊόντα, είναι πολύπλοκα προϊόντα, είναι σύνθετα προϊόντα,
είναι προϊόντα τα οποία δεν διασφαλίζουν όχι την απόδοση του
κεφαλαίου, αλλά ούτε καν το κεφάλαιό τους. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Και όµως το επίσηµο κράτος πρώτο, πέραν των τρα-
πεζών που έχουν τεχνογνωσία και τεχνολογία και έχουν γνώση,
έκανε επενδύσεις και παρότρυνε µε τα λεφτά όµως του ελληνι-
κού λαού τα ασφαλιστικά ταµεία. ∆ιότι τα αποθεµατικά και τα
χρήµατα των ασφαλιστικών ταµείων δεν είναι τυχαία χρήµατα.
Πώς, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν µας απαντάτε τότε γιατί
επιλέξατε αυτόν τον δρόµο να παίξετε τα λεφτά του ελληνικού
λαού, το αίµα του ελληνικού λαού σ’ αυτά τα προϊόντα που δεν
τα ήξερε κανένας στη χώρα µας;

Κοιτάξτε όµως ποιο είναι, το ζητούµενο. Ήταν γιατί η Νέα ∆η-
µοκρατία ήθελε να καλύψει τις δανειακές ανάγκες απ’ αυτά τα
προϊόντα; Είναι µια εύκολη ερµηνεία που έδωσαν τα στελέχη της
Κυβέρνησης εκείνη την περίοδο «τι να κάνουµε έλεγαν;». Μάλι-
στα, πολλοί µας λένε σε ιδιωτικές συζητήσεις «µα, και εσείς τώρα
δεν µπορέσατε να δανειστείτε και καταφύγατε στην τρόικα, κα-
ταφύγατε σε δάνειο από την τρόικα και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο». Είχαµε δυσκολίες. Γι’ αυτό δεν καταφύγαµε στη δευτε-
ρογενή αγορά, δεν καταφύγαµε στην αγορά των οµολόγων, την
ασφαλή αγορά και πήγαµε σ’ αυτά τα σύνθετα προϊόντα». ∆εν
είναι αλήθεια όµως, κυρίες και κύριοι.

Ξέρετε τι, κυρίες και κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, κινεί πε-
ρισσότερο την περιέργεια από οτιδήποτε άλλο και µας εµβάλλει
σε σκέψεις πονηρές; ∆εν κατηγορούµε κανέναν. Αλλά ξέρετε τι;
Αυτά τα προϊόντα κρύβουν προµήθειες. Είναι η πρώτη φορά που
σ’ αυτά τα προϊόντα έχουν προµήθεια 0,3%. Και διερωτάται κα-
νένας. Επενδύσαµε επίσηµα, βάλαµε τα Ταµεία, για να πάρουν
προµήθειες ποιοι; Το 0,3% ποιος το πήρε; Αυτό είναι το µεγάλο
ερώτηµα.

Και θα σας φέρω παράδειγµα για τις αποδόσεις. Όχι µόνο
αποδόσεις τόκου δεν έχουν, όχι µόνο δεν αποδίδουν τα κεφά-
λαια αλλά χάνονται και τα κεφάλαια. Η Αγροτική Τράπεζα της
Ελλάδος επένδυσε 780 εκατοµµύρια, ακούστε σας παρακαλώ,
και αυτή τη στιγµή έχει καταγεγραµµένη στους ισολογισµούς
ζηµιά 500 εκατοµµύρια. Όχι αποδόσεις δεν είχε, έχει φάει αυτή
η επένδυση και το κεφάλαιό της.

Είµαστε υποχρεωµένοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απένα-
ντι στην ιστορία, απέναντι στην ηθική των πραγµάτων και θα πρέ-
πει όλοι σ’ αυτό να συµβάλουµε να διερευνήσουµε ποιανού ιδέα
ήταν, ποιος συντόνισε αυτή την προσπάθεια, γιατί το έκανε όταν
είχε άλλες δοκιµασµένες και σίγουρες λύσεις.

Και τέλος, αν υπάρχουν –που υπάρχουν- ευθύνες, να αποδο-
θούν. Πρέπει να το κάνουµε όλοι, όλοι οι συνάδελφοι, όλες οι
παρατάξεις χωρίς καµµιά αναστολή, χωρίς κανέναν ενδοιασµό
γιατί πάνω απ’ τα κεφάλια όλων µας θα επικρέµεται µια κηλίδα
αναφορικά µ’ αυτή την τραγική επιλογή, µ’ αυτή την εγκληµατική
επιλογή.

Και επειδή θα είµαστε πάλι εδώ θα δείτε όταν θα τελειώσουν
αυτά τα οµόλογα των διάφορων τραπεζών και των Ταµείων τι θα
καταγράψουν. Μέχρι στιγµής πάντως κατέγραψαν τραγικά απο-
τελέσµατα για όλους. Επαναλαµβάνω, όταν το κράτος είχε άλλες
επιλογές έπαιξε µε τα λεφτά του ελληνικού λαού, έπαιξε µε τον
ιδρώτα, έπαιξε, τζογάρισε σε προϊόντα ανασφαλή.

Καλώ, λοιπόν, τη Νέα ∆ηµοκρατία και όλους όχι µόνο να στη-
ρίξουν, αλλά να συµβάλλουν όπως κάνουν και σε άλλες επιτρο-
πές στην διερεύνηση αυτής της εγκληµατικής πράξης που
οφείλουµε στα Ταµεία, στον ιδρώτα του ελληνικού λαού, στον
λαό, στην απαίτηση της ελληνικής κοινωνίας να πέσει άπλετο
φως σ’ όλες αυτές τις υποθέσεις οι οποίες δηλητηρίασαν την κοι-
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νωνία, την πολιτική και τους πολιτικούς.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Σας υπενθυµίζω ότι µετά τους πρώτους οµιλητές, οι επόµενοι

θα µιλήσουν πέντε λεπτά.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Προκό-

πης Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για πόσα λεπτά, κυρία Πρόε-

δρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πέντε µε βάση τον Κα-

νονισµό.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα, µιλάω και από εδώ τηρώ-

ντας τον Κανονισµό.
Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ -περισσότερο σε εσάς απευ-

θυνόµαστε σήµερα- και κύριε Υπουργέ που εκπροσωπείτε την
Κυβέρνηση, λέµε ναι σ’ αυτήν την εξεταστική επιτροπή ή, ορθό-
τερα, και σ’ αυτήν την εξεταστική επιτροπή. Αλλά παρακαλώ
πολύ για την ιστορία του πράγµατος να κρατήσετε το γιατί λέµε
«ναι». Πρώτον γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία είτε όταν ήταν κυβέρνηση,
είτε σήµερα ως Αντιπολίτευση, δεν έχει απολύτως τίποτα να φο-
βηθεί για όποια υπόθεση θέλετε να ερευνήσετε.

Και, δεύτερον, γιατί δυστυχώς –και λέω δυστυχώς και το το-
νίζω, θα µε θυµάστε, κύριε Υπουργέ- στο τέλος και αυτής της
έρευνας πάλι εκτεθειµένοι εσείς θα είστε. Εκτεθειµένοι διπλά.
Και γιατί υπάρχουν βαθύτερες ρίζες για τα δοµηµένα οµόλογα
που ενώ σε εµάς δεν αγγίζουν πολιτικά πρόσωπα, σε εσάς δεν
ξέρω τι θα βγάλουν. Και θα εξηγήσω τι εννοώ.

Υπάρχει όµως και ένα άλλο ζήτηµα. Το «ναι» αυτό, λέω δυ-
στυχώς, θα λειτουργήσει πάλι ως µπούµερανγκ εναντίον σας.
∆ιότι οδηγείτε, από την ηµέρα που αναλάβατε την Κυβέρνηση,
τον Κοινοβουλευτισµό πίσω.

Ξέρετε ότι ο Κοινοβουλευτισµός, κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, ξεκίνησε από την ποινική δίωξη των αντιπάλων στο πλαί-
σιο του αγγλικού πολιτεύµατος και εξελίχθηκε ως κορυφαίος
θεσµός της ∆ηµοκρατίας; Με την τακτική σας τον οδηγείτε πίσω.
Ποινικοποιείτε ασύστολα την πολιτική ζωή. Και φαίνεται ακριβώς
και από αυτή την εξεταστική.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ την εποχή των οµολόγων εί-
χατε αναγάγει σε σκάνδαλο µια υπόθεση καθαρά ποινική η οποία
πήγε στη δικαιοσύνη µε πρωτοβουλία της Επιτροπής Κεφαλαια-
γοράς, παρακαλώ. ∆εν το ανακαλύψατε καν ως Βουλευτές. Η
Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, κάνοντας την δουλειά της ως ελε-
γκτικός µηχανισµός την οδήγησε στην δικαιοσύνη.

Ξαφνικά όταν το είδατε, βγάλατε εκ των προτέρων συµπερά-
σµατα, µιλάγατε συλλήβδην για πολιτική ποδηγέτηση, για κορυ-
φαία µάλιστα πολιτική ποδηγέτηση. Τα ίδια που κάνατε και µε το
θέµα του Βατοπεδίου. Τα ίδια λέγατε, γιατί απλώς ως στόχο εί-
χατε κάθε τι που είχε ποινική ή ακόµα και αστική διάσταση να το
αναγάγετε σε πολιτική δίωξη. Πολιτικό µάλιστα ποινικό αδίκηµα
γιατί έτσι σας βόλευε.

Στερούµενοι αντιπολιτευτικής πολιτικής το µόνο που στοχεύ-
ατε ήταν τον ηθικό θώρακα της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Το ότι δεν είχατε καµµιά πολιτική και καµµιά πρόταση ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση φάνηκε. Άλλα λέγατε προ των εκλο-
γών, άλλα κάνετε τώρα.

Άρα, στην ουσία σήµερα συζητάµε για µια εξεταστική επι-
τροπή που όταν θα τελειώσει ό,τι βγάλει θα το βγάλει γιατί το
έχει βγάλει εν τω µεταξύ η ∆ικαιοσύνη. ∆εν πρόκειται να βγάλει
πολιτικά πρόσωπα γιατί δεν υπάρχουν και θα καταδείξει την
πραγµατική πρόθεση του ΠΑΣΟΚ. Και θα το δείτε από τις πρώ-
τες µέρες λειτουργίας της επιτροπής αυτής. Γιατί το αυτονόητο
που θα γίνει είναι να ζητηθεί να έρθει όλη η δικογραφία η οποία
δυόµισι χρόνια ερευνάται. ∆υόµισι χρόνια και δεν άγγιξε ποτέ
πολιτικό πρόσωπο. Και µη µου πείτε ότι και εδώ έχετε προβλή-
µατα µε τους δικαστικούς λειτουργούς που χειρίστηκαν το θέµα.
Με όλους, τέλος πάντων, έχετε προβλήµατα;

∆εν άγγιξε κανέναν. ∆εν ήρθε ποτέ τίποτα στη Βουλή. Ό,τι ποι-
νικές ευθύνες υπάρχουν τις αναζητεί. Για κρατικούς λειτουργούς
θέλετε, υπό την ευρεία του όρου έννοια; Ναι, ίσως. ∆εν µπορώ

εγώ να βγάλω κάποιο συµπέρασµα γιατί δεν µιλάµε καν ακόµη
για καταδικασθέντες. Για κατηγορούµενους µιλάµε.

Έχει να απαγγείλει κατηγορίες, αλλά δεν άγγιξε πολιτικό πρό-
σωπο. Και πιστεύετε σοβαρά, όταν µια ∆ικαιοσύνη που ανεξάρ-
τητα λειτούργησε µε τόση επιµέλεια τόσο καιρό δεν βρήκε
τίποτα πολιτικό, ότι η εξεταστική επιτροπή θα έρθει να το εφεύ-
ρει;

Εκεί θα το δείτε ότι ακριβώς σε αυτό το σηµείο, την εποχή
εκείνη επενδύσατε πάνω στην πολιτική σας φαντασία, για να
πείτε πράγµατα που δεν ισχύουν, µόνο και µόνο για να καταδι-
κάσετε µια Κυβέρνηση, µια παράταξη, λόγω έλλειψης άλλων επι-
χειρηµάτων. Αυτό θα καταδείξει η επιτροπή. Γι’ αυτό ευχαρίστως
τη δεχόµαστε.

Και παρακαλώ πολύ, κάθε φορά που καταφέρεστε εναντίον δι-
καστών και λέτε «πόσο καιρό θέλουν για να κάνουν τη δουλειά
τους», ερευνήστε ιδίως εσείς που έχετε πείρα περί τα δικαστικά,
όταν εξεταστικές επιτροπές εδώ, µετά από τόσο καιρό έρευνας
προηγουµένων και οι ίδιες µε τόσα µέσα που διαθέτουν δεν κα-
ταφέρνουν να φτάσουν στην άκρη, σκεφτείτε ένας δικαστής
µόνος του –γιατί αυτό είναι το σύστηµά µας- τί µπορεί να κάνει.
Μην καταφερόµαστε κατά τις δικαιοσύνης. Είναι ένας θεσµός
που πρέπει να κρατηθεί όρθιος για λόγους δηµοκρατίας. Και
αυτό πρέπει να το σκεφτούµε. Και θα µας δώσει αυτή η εξετα-
στική επιτροπή και αυτό το σηµείο για να ερευνήσουµε.

Τέλος θα ήθελα να καταλήξω στο γιατί είπα για µπούµερανγκ.
Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, µιλούσατε και τότε, µιλάτε και

τώρα για δοµηµένα οµόλογα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-

ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Θα χρειαστώ ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε και να µε συγχωρέ-

σετε για την υπέρβαση του χρόνου.
Πρώτα απ’ όλα, πρέπει να σας πω ότι η πρακτική των δοµηµέ-

νων οµολόγων δεν είναι ελληνική. Ήταν µια διεθνής πρακτική. Το
τί συνέβη µε το συγκεκριµένο οµόλογο θα το δούµε. Ποιος είναι
όµως εκείνος ο οποίος εισήγαγε την πρακτική των δοµηµένων
οµολόγων στην Ελλάδα; Ποια Κυβέρνηση ήταν εκείνη η οποία ει-
σήγαγε τα δοµηµένα οµόλογα; Ήταν ή δεν ήταν η Κυβέρνηση
Σηµίτη, µε Υπουργούς την εποχή εκείνη, αρχικά τον κ. Παπα-
ντωνίου και επέκεινα τον κ. Χριστοδουλάκη και τον κ. ∆ρυ; Ναι ή
όχι; Το χειρότερο δοµηµένο οµόλογο που ερευνάται και τώρα
και το ξέρετε, κύριε Υπουργέ -και το ξέρετε γιατί είστε Κυβέρ-
νηση και ξέρετε τι δηµοσιότητα πήρε, ναι ή όχι;- µια από τις χει-
ρότερες περιπτώσεις δοµηµένου οµολόγου –µε ποιες άλλες
προεκτάσεις δεν το ξέρω- είναι εκείνη που αφορά το οµόλογο
∆ρυ-Χριστοδουλάκη -όπως το λέµε- της µετατροπής του ελληνι-
κού δανείου από γιεν και δολάρια σε ευρώ και το οποίο δεν ξέ-
ρουµε τί στοιχίζει στον ελληνικό λαό; Ναι ή όχι ότι αυτό είναι υπό
διερεύνηση και υπό αµφισβήτηση ακόµη και από την Κοµισιόν;
Ναι ή όχι, η όλη δραστηριότητα της συγκεκριµένης τράπεζας
που το έκανε αποτελεί αντικείµενο έρευνας στο χώρο και των
Ηνωµένων Πολιτειών;

Και ο κύριος συνάδελφος προηγουµένως, µιλούσε για προµή-
θειες. ∆εν ξέρω αν υπήρξαν και ποιοι πήραν προµήθειες. Θα το
δείξει η δικαιοσύνη και η έρευνα της εξεταστικής επιτροπής. Πά-
ντως πολιτική δεν υπήρξε.

Το ερώτηµα είναι, αυτό το περίφηµο δοµηµένο οµόλογο, που
δεν υπήρξαν ούτε ταµεία ούτε τίποτε άλλο, Κυβέρνησή σας την
εποχή εκείνη, η κυβέρνηση Σηµίτη το χειρίστηκε απ’ άκρη σε
άκρη. Εγώ δεν βγάζω κανένα συµπέρασµα. Αλλά µιας και ο κύ-
ριος συνάδελφος, µε τόση ευκολία από αυτό το Βήµα έλεγε
«ποιος πήρε την προµήθεια του 0,3%» δικαιούµαι ή δεν δικαιού-
µαι να ρωτήσω εγώ τούτη τη στιγµή, όχι για δοµηµένο οµόλογο
που πήγε στα ταµεία, αλλά δοµηµένο οµόλογο που διαχειρίστηκε
απευθείας η Ελληνική Κυβέρνηση; Ποιος λοιπόν πήρε την προ-
µήθεια του 0,3% τότε; Μήπως πρέπει να το ψάξουµε; Αφού εσείς
το λέτε.

Γι’ αυτό σας λέω, όταν θα έρθει η ώρα της εξεταστικής επι-
τροπής, µη µας πείτε –και το λέµε από τώρα για να είµαστε ειλι-
κρινείς- ότι πάµε από το 2004 στο 2009. Θα πάµε από πριν. Από
τότε που δηµιουργήθηκαν τα δοµηµένα οµόλογα. Και αν τολµή-
σετε στην εξεταστική επιτροπή και δεν το πάτε εκεί, σας το λέω
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από τώρα ότι εµείς δεν πρόκειται να δεχθούµε αυτού του είδους
τις αλχηµείες, οι οποίες εξυπηρετούν επικοινωνίες.

Το οµόλογο ∆ρυ-Χριστοδουλάκη του 2001 θα ερευνηθεί µέχρι
την τελευταία του πτυχή. Γιατί -το τονίζω- δεν αφορούσε ταµείο
και διοικητές ταµείων. Αφορούσε την Ελληνική Κυβέρνηση.

Και ναι µεν εµείς σεβόµενοι τον Τόπο, σεβόµενοι πραγµατικά
την ιστορία του Τόπου και τον αγώνα ενός ολόκληρου Λαού, δεν
δηµιουργήσαµε σκιές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μιας και τις δηµιουργείτε όµως
εσείς τις σκιές αυτές, θα τις δούµε σε όλη τους την έκταση. Γιατί
σας θυµίζω, η φράση του Σαίξπηρ «οι παλιές αµαρτίες δείχνουν
µεγάλες σκιές» ισχύει ακόµα και σήµερα.

Μια τελευταία φράση και ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε µε αυτή.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ένα σας λέω:

Θυµηθείτε τούτο. Θυµηθείτε το γιατί κάποτε στην πολιτική τε-
λειώνουν όλα. Και οι Κυβερνήσεις και οι θητείες των Υπουργών
και όλα. Με αυτή τη διαδροµή που έχετε πάρει –σε ό,τι αφορά
εξεταστικές και τον τρόπο που τις χειρίζεστε- εύχοµαι πραγµα-
τικά να µην τα βρείτε µπροστά σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Είπατε µια φράση,
κύριε συνάδελφε!

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και δεν το εύχοµαι όχι γιατί συ-
µπαθώ συγκεκριµένους ανθρώπους ή αισθάνοµαι αλληλέγγυος
µε Υπουργούς αφού υπήρξα και εγώ Υπουργός.

Αισθάνοµαι την αγωνία αυτού του τόπου, ο οποίος πρέπει να
κοιτάξει επιτέλους τα προβλήµατά του και τις αληθινές του πλη-
γές. Τις πληγές ενός Λαού που αυτήν τη στιγµή µατώνει κάθε
µέρα -και το ζούµε πραγµατικά- µε τα µέτρα που λαµβάνουµε
εναντίον του ελληνικού λαού. Και πρέπει να ασχοληθούµε µε
αυτά και όχι να προσπαθούµε να κάνουµε ένα προπέτασµα κα-
πνού, το οποίο ούτε την ποιότητα της ∆ηµοκρατίας ωφελεί ούτε
τον Κοινοβουλευτισµό ούτε βεβαίως προσφέρει τίποτε άλλο
στον Ελληνικό λαό εκτός από ένα άλλοθι που δεν υπάρχει. Και
δεν υπάρχει γιατί αυτό το παιχνίδι της Κυβέρνησης, ο ελληνικός
λαός το έχει καταλάβει.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Βλατής Ιωάννης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα πριν από λίγο τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας µε άγχος να
προσπαθεί να χρωµατίσει τα σκάνδαλα σε γαλάζια, σε πράσινα
και να προσπαθεί να κάνει συµψηφισµούς. Εάν µε αυτό το
πλευρό κοιµάστε, κύριοι συνάδελφοι, τότε κοιµάστε βαθιά νυ-
χτωµένοι. Ξυπνήστε όσο είναι καιρός.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση σύστασης εξεταστι-
κής επιτροπής για τη διερεύνηση της υπόθεσης των οµολόγων
που κατατέθηκε µήνες πριν από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΠΑΣΟΚ εντάσσεται στην προσπάθεια που καταβάλλει η σηµερινή
Κυβέρνηση από την εποµένη µέρα των εκλογών να ξανακερδίσει
η πολιτική τη χαµένη της αξιοπιστία, έστω και καθυστερηµένα.

Η Βουλή δυστυχώς έχει αναδειχθεί πολλές φορές στο παρελ-
θόν σε καθαρτήριο σκανδάλων λόγω ατελέσφορων διαδικασιών.

∆ική µας επιδίωξη είναι να χυθεί άπλετο φως σε όλες τις υπο-
θέσεις που ταλάνισαν τη χώρα αυτή για περισσότερο από µια δε-
καετία και τα τραγικά αποτελέσµατα τα οποία µας έχουν
οδηγήσει στη σηµερινή επαίσχυντη από πολιτικής άποψης και
εξαιρετικά δυσµενή από οικονοµικής άποψης κατάσταση.

Επί της ουσίας, κύριοι συνάδελφοι, είναι η πρώτη φορά που
στα κοινοβουλευτικά χρονικά προτείνεται η συγκρότηση τόσων
πολλών εξεταστικών επιτροπών στο ίδιο χρονικό διάστηµα.

Σε ό,τι αφορά το σκάνδαλο των δοµηµένων οµολόγων, οι ευ-
θύνες της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι βαρύτατες
γιατί µε σειρά µεθοδεύσεων και υπόγειων διαδροµών, τα ασφα-
λιστικά ταµεία εξωθήθηκαν ή κατ’ ελάχιστον δεν αποτράπηκαν
να ακολουθήσουν µια τουλάχιστον παράλογη ή αν όχι κατα-

στροφική –καταστροφική τελικά- επενδυτική πολιτική.
Συνέπεια της πολιτικής αυτής είναι η απαξίωση ενός µεγάλου

µέρους των αποθεµατικών. Το ύψος όσο και αν θέλει να το εκτι-
µήσει κανείς είναι τεράστιο. ∆εν έχει σηµασία.

Η προηγούµενη κυβέρνηση είχε επιχειρήσει να επιρρίψει όλες
τις ευθύνες για τις ειδικές αυτές διαδροµές, µε στόχο την κατα-
βολή υψηλών και παράνοµων προµηθειών –δηλαδή µαύρο
χρήµα- σε υψηλά ιστάµενα στελέχη χρηµατιστηριακών επιχειρή-
σεων, αλλά και την εµπλοκή των εποπτικών αρχών στις ανίδεες
διοικήσεις των ταµείων και στις άπληστες χρηµατιστηριακές εται-
ρείες.

Ωστόσο, είτε το θέλετε είτε όχι, κύριοι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, οι ευθύνες της κυβέρνησής σας είναι τεράστιες,
διότι στην υπόθεση αυτή παραβιάστηκε κάθε αρχή νοµιµότητας
και διαφάνειας. Συγκαλύψατε τους υπεύθυνους, συγκαλύψατε
τη ζηµιά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πολιτικό σύστηµα εδώ και
µήνες κλονίζεται συθέµελα από τα σκάνδαλα και τις πολιτικές
αντιπαραθέσεις. Το πλαίσιο µέσα στο οποίο καλείται να λει-
τουργήσει η χώρα τα τελευταία χρόνια έχει πλέον καταστεί
ασφυκτικό για το λαό, γιατί καλείται να επωµισθεί εξ’ ολοκλήρου
το αποτέλεσµα πολιτικών που ζηµίωσαν το κράτος, για δε τους
Βουλευτές γιατί συλλήβδην κατηγορούνται για κακοδιαχείριση
του δηµόσιου χρήµατος και ιδιοτέλεια.

Το ερώτηµα που τίθεται κάθε φορά που γίνεται µια πρόταση
για σύσταση εξεταστικής επιτροπής είναι το κατά πόσο θα κα-
ταστεί εφικτή η σε βάθος διερεύνηση και αποκάλυψη όλων των
σκοτεινών πλευρών της σκανδαλώδους υπόθεσης που αφορά.

Η Αντιπολίτευση, έχοντας ως αρχή της το κουκούλωµα, µας
κατηγορεί διαρκώς για ευτελή επικοινωνιακά παιχνίδια που έχουν
ως στόχο τη συγκάλυψη της πραγµατικότητας και τον αποπρο-
σανατολισµό.

Ε, σας διαβεβαιώνω, κύριοι συνάδελφοι, δεν πρόκειται για επι-
κοινωνιακά παιχνίδια. Πρόκειται για την ύστατη προσπάθεια να
επανακτήσουµε την αξιοπιστία µας να ξαναχτίσουµε τη σχέση
µας µε τον πολίτη.

Η κατάχρηση της εξουσίας, η διασπάθιση του δηµόσιου χρή-
µατος, η καταστρατήγηση της λαϊκής εντολής για διακυβέρνηση
του κράτους έχει διαβρώσει τα θεµέλια, της σχέσης πολιτείας
και πολίτη. ∆υστυχώς, όσο η σχέση αυτή παραµένει δυσλει-
τουργική, ούτε τη συναίνεση των πολιτών για τα δύσκολα µέτρα
που καλούµαστε να πάρουµε πρόκειται να εξασφαλίσουµε, ούτε
να προοδεύσουµε υπάρχει περίπτωση.

Η προεκλογική µας δέσµευση για τη συγκρότηση εξεταστικών
επιτροπών για όλα τα θέµατα, που αποτέλεσαν ή αποτελούν τις
αιτίες διάρρηξης της σχέσης αυτής είναι εκκρεµότητα που οφεί-
λουµε να υλοποιήσουµε άµεσα. Έχουµε χρέος να ρίξουµε
άπλετο φως σε όλες εκείνες τις υποθέσεις που σκιάζουν την πο-
λιτική ζωή του τόπου και που έχουν οδηγήσει την απαξίωση των
πολιτικών.

Επί σειρά ετών εκτοξεύονται αλληλοκατηγορίες για σκάνδαλα.
Κοντεύουµε πλέον να καταντήσουµε γραφικοί. Όλες οι συζητή-
σεις, που γίνονται για τη διαφάνεια στα τηλεοπτικά παράθυρα,
όλες οι ευγενείς προθέσεις, που εκφράζονται κατά καιρούς από
το Βήµα της Βουλής, καµµία απολύτως σηµασία και αξία δεν
έχουν αν ο λαός τελικά δεν µάθει την αλήθεια. Έφταιξαν; Ποιοι
και γιατί;

Η παραγραφή των πολιτικών ευθυνών σίγουρα δεν βοηθά την
αξιοπιστία µας, αλλά δεν λειτουργεί αναγκαία και εις βάρος του
έργου, το οποίο έχουν να επιτελέσουν οι εξεταστικές. Η από-
δοση των πολιτικών ευθυνών δεν ισοδυναµεί µε την απόδοση
ποινικών. Ωστόσο, η αλήθεια είναι αλήθεια και οφείλουµε και να
την ανακαλύψουµε και να την αποκαλύψουµε στον λαό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Κύριοι συνάδελφοι, σήµερα αξιολογείται και κρίνεται η βού-
ληση του πολιτικού κόσµου να δώσει τέλος σε φαύλες πρακτικές
και αντιλήψεις. Οφείλουµε να αποµονώσουµε όσους ενεπλάκη-
σαν στις υποθέσεις αυτές, όσους καταχράστηκαν την εξουσία,
που τους παραχώρησε ο ελληνικός λαός. Στην προσπάθεια, που
καταβάλλει σήµερα η Κυβέρνηση να χυθεί άπλετο φως, δεν χω-
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ρούν πολιτικά µηνύµατα, πολιτικά διλλήµατα και κοµµατικές
γραµµές. Η περίοδος των εκπτώσεων σε θέµατα διαφάνειας έχει
παρέλθει ανεπιστρεπτί. Αυτό είναι το µήνυµα που θέλουµε και
µπορούµε να δώσουµε σήµερα στη Βουλή και αυτό ακριβώς σκο-
πεύουµε να κάνουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Βλατή.
Ο συνάδελφος, Βουλευτής Ιωαννίνων από τη Νέα ∆ηµοκρατία

κ. Κωνσταντίνος Τασούλας έχει το λόγο για πέντε χρήσιµα λεπτά.
Σας ακούµε, κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριες και κύριοι συνάδελφοι,

συζητάµε σήµερα στο Κοινοβούλιο την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για
σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τα θέµατα των οµολόγων.
Και εάν ακόµη ακούγεται η φωνή του συναδέλφου που ήταν στο
Βήµα προηγουµένως, ο απόηχος των όσων είπε για άπλετο φως,
εγώ το εισέπραξα περισσότερο για άπλετη υποκρισία. Και θα
εξηγήσω αµέσως τι εννοώ, γιατί ενώ µας χρειάζεται άπλετο φως,
δεν µας χρειάζεται καθόλου η άπλετη υποκρισία.

Έχω µπροστά µου τα κείµενα της προτάσεως για εξεταστική
επιτροπή για τα οµόλογα και για την εξεταστική επιτροπή για το
Χρηµατιστήριο, που υπέβαλε το ΠΑΣΟΚ.

Για τα οµόλογα λέει το ΠΑΣΟΚ: «Η υπόθεση της έκδοσης από
το Υπουργείο Οικονοµίας της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας ειδικών οµολόγων υψηλού κινδύνου µε τελικό αποδέκτη,
προκάλεσε δικαιολογηµένη ανησυχία και αγανάκτηση. Κεντρικοί
πρωταγωνιστές: η Νέα ∆ηµοκρατία. Η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας από την πρώτη µέρα προσπάθησε να µεταθέσει τις
ευθύνες της. Με βάση τα παραπάνω, εκτός των ποινικών ευθυ-
νών, οι πολιτικές ευθύνες της Κυβέρνησης της περιόδου 2004 -
2007 είναι δεδοµένες.» Παντού η Νέα ∆ηµοκρατία!

Η αντίστοιχη πρόταση για το Χρηµατιστήριο λέει τα εξής: «Η
υπόθεση των χρηµατιστηριακών συναλλαγών της περιόδου
1998-2008 -όχι την περίοδο που ήταν η µητέρα των σκανδάλων
χρονικά 1998-2000- απασχόλησε την κοινή γνώµη εξαιτίας
ακραίων συµπεριφορών και πρακτικών, που επέδειξαν επαγγελ-
µατίες της χρηµατιστηριακής κερδοσκοπίας».

Εδώ δεν υπάρχει κυβέρνηση, δεν υπάρχουν Υπουργοί, δεν
υπάρχουν κόµµατα. Στην µία πρόταση η Νέα ∆ηµοκρατία, στην
άλλη πρόταση στελέχη χρηµατιστηριακά. Εάν η σύγκριση αυτών
των δύο προτάσεων δεν είναι η απόλυτη απόδειξη της άπλετης
υποκρισίας -που η υποκρισία είναι το µόνο που δεν χρειαζόµαστε
αυτή την περίοδο- τότε τι είναι;

Έρχοµαι να συµπληρώσω στα όσα λογικότατα και τετράγωνα
είπαν οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και ο κ. Λυκουρέ-
ντζος και η κ. Βόζεµπεργκ και ο κ. Νικολόπουλος και ο κ. Τζίµας,
ότι ειδικά αυτή την περίοδο το µόνο που δεν χρειαζόµαστε είναι
αυτό που κάνει το ΠΑΣΟΚ.

Γιατί το ΠΑΣΟΚ στην πραγµατικότητα προτείνει να συσταθεί
µία καταγγελτική επιτροπή κατά της Νέας ∆ηµοκρατίας, ενώ
εµείς αποδεχόµαστε να συµµετάσχουµε σε µία εξεταστική επι-
τροπή -και αυτή είναι η έννοια της συµµετοχής µας- για να σύ-
ρουµε τα πράγµατα από την καταγγελτική επιτροπή, που θέλει
να φτιάξει το ΠΑΣΟΚ για τη Νέα ∆ηµοκρατία, σε µία εξεταστική
επιτροπή που θα βάλει τα πράγµατα στην πραγµατική τους διά-
σταση.

Η πραγµατική τους διάσταση είναι ακριβώς ότι επί τρία χρόνια
εφέτες ανακριτές δεν έχουν εντοπίσει ευθύνες πολιτικών προ-
σώπων ούτε, καν στελεχών του Υπουργείου Οικονοµικών. Οι οι-
κονοµικές υποθέσεις των ταµείων αποκαταστάθηκαν πλήρως. Η
νοµοθεσία άλλαξε µε βάση το παράδειγµα και το πρόβληµα, το
οποίο δηµιουργήθηκε και όλα αυτά τα θέµατα δεν έχουν τη διά-
σταση που επικαλείται το ΠΑΣΟΚ στην πρότασή του, την οποία
χρονικά φέρνει την περίοδο που η κοινωνία µε άγχος και αγωνία
αντιµετωπίζει τις εξελίξεις γύρω από τα εργασιακά και γύρω από
το ασφαλιστικό ζήτηµα.

Θα ήταν πολύ πιο ειλικρινές αν αυτά όλα τα έλεγε για το θέµα
του Χρηµατιστηρίου, αν για το θέµα του Χρηµατιστηρίου µίλαγε
για πολιτικές ευθύνες. Ωστόσο, ακριβώς µε τη σύγκριση των δύο
προτάσεων, κατέδειξα που το πάνε.

Επειδή, όµως, όλα αυτά τα κάλυψαν οι συνάδελφοι και ο χρό-

νος τρέχει, θα ήθελα να µιλήσω για µία άλλη επίπτωση αυτών
των εξεταστικών, όχι ούτως ή άλλως ή όχι σώνει και καλά µία επί-
πτωση που την προκαλούν οι εξεταστικές, αλλά που την προκα-
λεί ο τρόπος που το ΠΑΣΟΚ χρησιµοποιεί τις εξεταστικές. Είναι
η επίπτωση στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Όλη αυτή η υποκρισία, η κα-
ταγγελιοµανία, η δικοµανία, η παν-καχυποψία που καλλιεργείται
έχει παραλύσει τα πάντα στο δηµόσιο. Σήµερα κανείς, µα κανείς,
από Υπουργό µέχρι τον τελευταίο τµηµατάρχη δεν επιθυµεί να
πάρει την παραµικρή ευθύνη και τις επιπτώσεις είµαι βέβαιος ότι
τις βιώνετε, κύριε Υπουργέ.

Θα σας διαβάσω ένα απόσπασµα από ένα εξαιρετικό βιβλίο.
Λέγεται «Λογοδοσία µιας Ζωής» του αείµνηστου Κωνσταντίνου
Τσάτσου από τις Εκδόσεις των Φίλων, Αθήνα 2001.

«Κατά τη διάρκεια της πρωθυπουργίας του Βενιζέλου το 1951,
µαζί µε τον Μαύρο ως Υπουργό Οικονοµικών, κλείσαµε συµβι-
βαστικά µια υπόθεση Μερκαντίλε µε ένα συµβιβασµό που αµέ-
σως ύστερα, επί δυόµισι χρόνια πλήρωσα µε αίµα και ιδρώτα, µε
άγχος και αγωνία, διότι µε αφορµή αυτή την υπόθεση, σκέφτηκε
ο Μαρκεζίνης να εξοντώσει τους πιο σηµαντικούς πολιτευτές των
Φιλελευθέρων. Κίνησε, λοιπόν, την ανύπαρκτη στην ουσία αυτή
υπόθεση µε όργανά του δύο άθλια, φθονερά πρόσωπα, έναν Πα-
µπούκη Βουλευτή Κορινθίας του «Συναγερµού» και τον πατέρα
Βασιλάτο. Κατόρθωσαν, λοιπόν, αυτοί -λέει ο Κωνσταντίνος Τσά-
τσος- να µεταβάλλουν µια υπόθεση ασήµαντη και απλή σε τρο-
µερό σκάνδαλο και να µε παιδέψουν µε µία εξεταστική επιτροπή
επί ενάµιση χρόνο».

Αφού εξηγεί πως τελικά αυτή η εξεταστική είχε αίσια έκβαση
γι’ αυτόν, εκτός από την ψυχολογική φθορά που του προκάλεσε,
καταλήγει: «Αυτά έπαθα επειδή δεν ήµουν πονηρός και ευθυνό-
φοβος. Η διάδοχος κατάσταση ακύρωσε τον συµβιβασµό µε τον
οποίο θα πλήρωνε το κράτος 50.000 δολάρια και άφησε τα ιτα-
λικά δικαστήρια να αποφασίσουν. Και αυτά µας καταδίκασαν να
πληρώσουµε το δεκαπλάσιο, 500.000 δολάρια. Αλλά γι’ αυτό το
λάθος κανείς δεν κλήθηκε να λογοδοτήσει. Τελικά, ο µόνος βαθιά
και µόνιµα τραυµατισµένος έµεινα εγώ. ∆εν ήξερα ακόµη στα πε-
νήντα µου ότι στην πολιτική πρώτα πρέπει να φυλάς τον εαυτό
σου και ύστερα το δηµόσιο συµφέρον. Αλλά αυτό δεν το έµαθα
ποτέ».

Με αυτό το κλίµα που έχει δηµιουργηθεί σήµερα, όλοι τηρούν
τον κανόνα που ο Τσάτσος δεν έµαθε ποτέ και όλοι φυλάν τον
εαυτό τους. Σήµερα κανείς µα κανείς δεν παίρνει αποφάσεις, σε
µία εποχή που το µόνο και το πρώτιστο που χρειαζόµαστε είναι
να παίρνονται αποφάσεις.

Συνεπώς, έχετε δηµιουργήσει µία παρεκτροπή των εξεταστι-
κών επιτροπών, διότι θέλετε µε αυτόν τον τρόπο να πλήξετε
αυτόν που θεωρείτε πολιτικό σας αντίπαλο, τη Νέα ∆ηµοκρατία,
ενώ αντίπαλος είναι η πραγµατική διαφθορά και διαπλοκή. Έχετε
δηµιουργήσει µία κατάσταση παραλυσίας στο δηµόσιο µε αυτή
την παν-καχυποψία, η οποία έχει επιπτώσεις και όλοι αισθάνο-
νται ότι πρέπει να φυλάνε πρώτα τον εαυτό τους και µετά να προ-
χωρούν σε πράξεις. Βεβαίως, σε όλα αυτά εµείς δεν πρόκειται να
σας ακολουθήσουµε.

Λέµε «ναι» στην εξεταστική γιατί δεν καταδεχόµαστε να απου-
σιάσουµε από αυτή την επιτροπή, που εσείς θέλετε να την κά-
νετε απλώς καταγγελτική και εµείς –βεβαιωθείτε- θα την
κρατήσουµε να είναι εξεταστική, όσο αντικειµενική γίνεται και
χωρίς να βλάψει την χώρα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Τασούλας κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν απόσπασµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η κ. Τσόνογλου έχει

το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, σήµερα καλούµαστε για µια ακόµη φορά να προασπί-
σουµε τα δικαιώµατα του Έλληνα φορολογούµενου να
διαφυλάξουµε το κύρος της χώρας µας και να διαλευκάνουµε
υποθέσεις που συγκλόνισαν τη χώρα µας µε αποκαλύψεις που
ακολούθησαν και να τηρήσουµε µία από τις προεκλογικές µας
δεσµεύσεις. Ο Πρωθυπουργός της χώρας και Πρόεδρος του
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ΠΑΣΟΚ Γεώργιος Παπανδρέου στις 16-4-2008 όντας ακόµη Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ζήτησε τη σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής για το σκάνδαλο των οµολόγων. Αυτή την
επιθυµία καλούµαστε όλοι να τη στηρίξουµε σήµερα από τη θέση
του κυβερνώντος κόµµατος. Για το ΠΑΣΟΚ αυτή η εξεταστική
επιτροπή είναι µια πράξη ευθύνης απέναντι σ’ αυτούς που έπε-
σαν θύµατα µιας συκοφαντικής λεηλασίας των ταµείων, τους συ-
νταξιούχους τους εργαζόµενους τους Έλληνες φορολογού-
µενους.

Οι απώλειες από τα δοµηµένα οµόλογα ήταν τεράστιες. Και
πέραν των ασφαλιστικών ταµείων, έχουν πλήξει τις επιχειρήσεις
που ελέγχονται από το δηµόσιο. Αποδείξαµε από την πρώτη
µέρα που αναλάβαµε την Κυβέρνηση της χώρας ότι εµείς είµα-
στε η δύναµη ευθύνης απέναντι στα προβλήµατα της διαφθοράς
και της χρηστής διοίκησης της χώρας. Σε µια χώρα που χρειά-
ζεται σηµαντικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις αυτές δεν µπο-
ρούν να προχωρήσουν εάν δεν έχουν ευρεία λαϊκή συναίνεση,
εάν δεν έχουν την ενότητα των πολιτών. Και δεν µπορούµε να
προχωρήσουµε σε µεταρρυθµίσεις αν δεν βασίζονται σε µια στε-
ρεή Κυβέρνηση που θα µιλάει για διαφάνεια και λογοδοσία, που
θα σέβεται τους δηµοκρατικούς θεσµούς, τα δικαιώµατα κάθε
πολίτη. Αυτό καλούµαστε να πράξουµε.

Ανασφάλεια, ανησυχία, αγανάκτηση κατέλαβε τους Έλληνες
µετά το σκάνδαλο των οµολόγων διότι έπεσαν θύµατα του
Υπουργείου Οικονοµικών του κ. Αλογοσκούφη, της κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας και του τότε Πρωθυπουργού του κ. Κα-
ραµανλή εξαιτίας των ειδικών οµολόγων που κατασκεύασαν, που
ήταν υψηλοτάτου κινδύνου µε τελικό αποδέκτη ασφαλιστικά τα-
µεία ΤΕΑΠΟΚΑ, ΤΕΑ∆Υ, ΤΑΞΥ, κ.λπ., δηλαδή, εκεί που σωρεύο-
νταν το απόθεµα του Έλληνα εργαζόµενου. Το σκάνδαλο των
στηµένων δοµηµένων οµολόγων ήταν ένα οργανωµένο σχέδιο
της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας και είχε στόχο τον διο-
ρισµό διοικήσεων «ηµετέρων» σε αυτά τα ταµεία, τη λεηλασία
της περιουσίας των ασφαλιστικών ταµείων, την ανακοπή της
αξιοποίηση των επενδυτικών τους κεφαλαίων µε όρους διεθνών
αγορών.

Η έκδοση των οµολόγων και η αγορά τους από τα ασφαλιστικά
ταµεία έγινε µε παραβίαση των αρχών της νοµιµότητας, της δια-
φάνειας, διαδροµή που η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
ακολούθησε όλα αυτά τα χρόνια της διακυβέρνησής της πιστά
µε στόχο υψηλές και παράνοµες προµήθειες, «µαύρο χρήµα»
που θα το καρπωθούν µόνο υψηλά ιστάµενα στελέχη ηµέτερα
χρηµατιστηριακών επιχειρήσεων. Οι κεντρικοί πρωταγωνιστές
του εγκλήµατος είναι γνωστοί. Είναι γόνοι στελεχών της, επίλε-
κτα στελέχη της προηγούµενης Κυβέρνησης, η γνωστή «παρέα
του Λονδίνου» και σηµαίνοντα στελέχη χρηµατιστηριακών εται-
ρειών.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας από την πρώτη ηµέρα
δηµοσιοποίησης της υπόθεσης προσπάθησε µε κάθε µέσο να µε-
ταθέσει τις ευθύνες µιλώντας για ανεύθυνες και ανίδεες διοική-
σεις των ταµείων, για δήθεν άπληστες χρηµατιστηριακές
εταιρείες που επιβουλεύονται το ελληνικό κράτος, προκειµένου
να συγκαλύψει την όλη υπόθεση. Αποκορύφωµά της ήταν η απο-
δόµηση του ανακριτή Ζορµπά, η περιφρόνηση της κοινοβουλευ-
τικής διαδικασίας, η περιφορά των πορισµάτων, ο εµπαιγµός και
η περιφρόνηση του ελληνικού λαού και του νυν Πρωθυπουργού
µας που είχε κατ’ επανάληψη ζητήσει σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής, την οποία συστηµατικά απέφευγε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Η απελθούσα κυβέρνηση επεχείρησε να συγκαλύψει µε νοµο-
θετική πρωτοβουλία τη ζηµιά που είχαν υποστεί τα ταµεία και µε-
τέθεσε τη ζηµιά στους Έλληνες φορολογούµενους για να
αποφευχθούν πολιτικές διοικητικές και ποινικές ευθύνες τις
οποίες όµως, απέδωσαν πρόσφατα τα δικαστήρια. Οι πολιτικές
ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας στην περίοδο 2004-2007 είναι
δεδοµένες σοβαρές, µεγάλες. Η διαδικασία εξελίχθηκε σε σο-
βαρούς κυβερνητικούς τοµείς και επιχειρήθηκε εµφανώς η συ-
γκάλυψη του σκανδάλου. Παραβιάστηκαν διεθνείς και ευρωπαϊ-
κές συµβάσεις, έγινε κατάφωρη υπέρβαση των χρηµατιστηρια-
κών κανόνων των νόµων της προσφοράς και της ζήτησης στις
διεθνείς αγορές και το σκάνδαλο διεθνοποιήθηκε, τόσο στο Λον-
δίνο όσο και στη Νέα Υόρκη αφήνοντας σαφείς αιχµές για τον

διαβλητό τρόπο παρέµβασης του τότε Υπουργού Οικονοµικών
ακόµη και του τότε Πρωθυπουργού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κρίνεται αναγκαία η σύσταση
εξεταστικής επιτροπής και δεν πρέπει να φοβάται καµµία πτέ-
ρυγα της Βουλής. Σύµφωνα µε το άρθρο 68 του Συντάγµατος
και 144 του Κανονισµού της Βουλής, αυτό επιβάλλει το δηµόσιο
συµφέρον. Επιβάλλει τη διαφάνεια γιατί πρόκειται για κάτι απλό.
∆εν είναι περιουσία κανενός η δηµόσια περιουσία. Είναι δικαί-
ωµα του κάθε πληγωµένου Έλληνα να µάθει την αλήθεια για να
µπορεί να στηριχθεί σε ένα κράτος που θα του παρέχει προστα-
σία, διαφάνεια διαδικασιών, σιγουριά, ασφάλεια. Όλα στο φως.
Σας καλώ σήµερα να υπερψηφίσετε την πρόταση για τη σύσταση
εξεταστικής Επιτροπής για τα οµόλογα για να ανοίξει ο δρόµος
της αλήθειας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Βελόπουλος

έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

όταν εισήλθα στη Βουλή πριν από δυόµισι χρόνια πίστευα ότι κά-
ποια στιγµή η υποκρισία θα σταµατήσει. Θεωρώ υποκριτικό να
λένε σήµερα εδώ µέσα κάποιοι ότι δεν ξέρουν τι συµβαίνει.
Θεωρώ υποκριτικό από τη µεριά του ΠΑΣΟΚ να αναφέρονται στα
οµόλογα όταν έχουν χτίσει οι ίδιοι από τον Οκτώβριο, Νοέµβριο,
∆εκέµβριο µια πολύ αµαρτωλή ιστορία.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να σας διαβάσω την προχθεσινή
«FIGARO» για να δείτε τι σηµαίνει κερδοσκόπος γιατί όλοι µιλούν
για κερδοσκόπους και αγορές. Κανείς όµως δεν λέει πώς κερδί-
ζουν οι κερδοσκόποι και οι αγορές και ποιοι είναι πίσω από τις
αγορές. Σας διαβάζω: «Για να γίνει κατανοητός στο ευρύ κοινό
και να καταλάβει κανείς πώς λειτουργεί η υποτιµητική κερδο-
σκοπία, το λεγόµενο «σορτάρισµα», βραχεία πώληση οµολόγων,
πρέπει να πούµε τα εξής: ο απλός επενδυτής όταν πουλάει, που-
λάει οµόλογα που έχει. Αντιθέτως ο κερδοσκόπος πουλάει οµό-
λογα που δεν έχει και τα οποία πρέπει να τα βρει και να τα
παραδώσει στον αγοραστή µέσα σε συγκεκριµένη προθεσµία µε-
ρικών ηµερών. Αν µέσα σε εκείνες τις ηµέρες τα οµόλογα χά-
σουν σε αξία, τότε αυτός µεν θα τα αγοράσει σε χαµηλότερη
αξία, όµως θα παραδώσει στον τελικό αγοραστή στην αξία που
είχε αρχικά συµφωνηθεί». Να η κερδοσκοπία, κύριοι συνάδελ-
φοι. Αν δηλαδή, συµφωνήσεις να πουλήσεις µε τα spread διακό-
σια πενήντα και βρεις να αγοράσεις τα οµόλογα µερικές µέρες
µετά, όταν τα spread είναι τριακόσια πενήντα, κερδίζει περίπου
1%. Ποιος είναι τελικά ο κερδοσκόπος; Είναι αφηρηµένες έν-
νοιες; ∆εν είναι φυσικά πρόσωπα; ∆εν είναι οι τραπεζίτες, τους
οποίους υπηρετείτε και οι προηγούµενοι και οι σηµερινοί; Όταν
λέω «τραπεζίτες» εννοώ συγκεκριµένα κέντρα.

Και εγώ απορώ µε τους συναδέλφους του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας, που φοβούνται να πουν ονόµατα. Ακούω συ-
νέχεια για καπιταλισµό και κεφάλαιο. ∆εν έχει όνοµα το κεφά-
λαιο, δεν έχει όνοµα ο καπιταλισµός; ∆εν προσωποποιείται η
ενοχή;

Θα επιχειρήσω, λοιπόν, να πω κάτι που αποφεύγετε να πείτε.
Τον Οκτώβριο του 2009, το χρονικό περιθώριο να παραδοθούν
τα πωλούµενα οµόλογα στους αγοραστές τους ήταν τρεις ηµέ-
ρες, Τ+3. Οι κερδοσκόποι δηλαδή µπορούσαν να περιµένουν ή
να προκαλέσουν να πέσει η τιµή των οµολόγων, να ανέβει δη-
λαδή το spread, για τρεις ηµέρες. Ο κ. Προβόπουλος, το έκανε
δέκα ηµέρες, κύριοι συνάδελφοι, του ΠΑΣΟΚ. Ξέρετε πόσα χρή-
µατα κερδήθηκαν έτσι;

Ξέρετε τι σκάνδαλο είναι αυτό; Και ψάχνουµε να βρούµε τα
οµόλογα του Πρινιωτάκη -πώς τους λένε αυτούς τους περίερ-
γους τύπους- των διακοσίων τριάντα εκατοµµυρίων δραχµών ή
ευρώ, δεν ξέρω τι είναι. Εδώ είναι το σκάνδαλο. Και είναι καρα-
µπινάτο σκάνδαλο, γιατί η χώρα οδηγούνταν σε πτώχευση και ο
Προβόπουλος και δεν ξέρω ποιοι άλλοι από την παρέα σας ή από
την παρέα τους, έπαιζαν µε το χρήµα του ελληνικού λαού. Αυτό
δεν τολµάτε να το πείτε, γιατί εδώ είναι η ουσία.

Συνεχίζω. Η Τράπεζα της Ελλάδος, έπαιξε ένα χονδρό παιχνίδι.
Τα ποσά που παίχτηκαν ήταν δισεκατοµµύρια ευρώ. Γιατί δεν µι-
λάει κανείς; Φοβάστε να πείτε το όνοµα Προβόπουλος, ο οποίος
παίρνει τετρακόσιες σαράντα χιλιάδες ευρώ το χρόνο, κύριε συ-
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νάδελφε, του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας; Τόσα παίρνει,
ο κ. Προβόπουλος. Το παιχνίδι αυτό το παίξανε από τον Οκτώ-
βριο, το Νοέµβριο. Γιατί δεν µιλάει κανείς; Κανείς δεν µιλάει, µην
αγγίξουµε τον Προβόπουλο, µην αγγίξουµε κανένα. Ψάχνουµε
να βρούµε τα οµόλογα, που ίσως να παραγράφηκε και ως αδί-
κηµα.

Εδώ είναι. Και εδώ δεν παραγράφηκε κανένα αδίκηµα, κύριοι.
Συνεχίζουµε, για να ξέρουµε και τι λέµε. Κανείς δεν µιλάει σή-
µερα, κανείς δεν λέει σήµερα ότι το ελληνικό Χρηµατιστήριο δεν
ελέγχεται από δύο διεθνή funds, τα οποία περιέργως και τα δύο
έχουν σχέση µε τη «GOLDMAN SACHS». Εγώ, θα σας δώσω ονό-
µατα, κύριοι συνάδελφοι, του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας. Γιατί, δεν το κάνετε εσείς; Εµείς, το κάνουµε γιατί ξέρουµε
να διασταυρώνουµε και να επιχειρηµατολογούµε. Όχι, αέρα πα-
τέρα για αβολίδοτα!

Το λέω, λοιπόν. Κύρια µέτοχος στην «GOLDMAN SACHS»,
είναι η «BLACK ROCK». Την ξέρει κανείς; Στην κύρια αυτή εται-
ρεία, επενδυτική του οµίλου «BLACK STONE», µέλος του ∆ιοι-
κητικού Συµβουλίου είναι ποιος; Ο Rotsild. Για να δείτε πως
παίζεται το παιχνίδι. «Η BLACK ROCK», τυγχάνει να είναι ο δεύ-
τερος µεγαλύτερος διεθνής επενδυτής στο Χρηµατιστήριο Αθη-
νών, µε θέσεις στην Τράπεζα της Ελλάδος, στην Εθνική Τράπεζα
της Ελλάδος, στην EUROBANK, στην Εργασίας και την Εµπο-
ρική. Ο ένας κ. Rotsild, τυγχάνει επίσης να είναι µέτοχος της
«MOODY’S» και της «STANDARD AND POOR’S». ∆ηλαδή, ο ελε-
γκτής και ο ελεγχόµενος, αυτός που κερδοσκοπεί είναι αυτός
που επιβραβεύει κιόλας. Γιάννης κερνάει και Γιάννης πίνει.

Να πάµε και στο επόµενο. Η «BLACK ROCK» είναι λοιπόν, ο
δεύτερος µεγαλύτερος επενδυτής στο Χρηµατιστήριο Αθηνών,
βασικός µέτοχος της «GOLDMAN SACHS», βασικός µέτοχος
στους οίκους «MOODY’S» και «STANDARD AND POOR’S». Από
κει και πέρα, το παιχνίδι χάνει τη µπάλα.

Να σας πω και το εξής. Ακούστε τώρα, πρόκειται για τη δεύ-
τερη εταιρεία «NORGES BANK INVESMENT» ένα επενδυτικό
σχήµα της κεντρικής τράπεζας της Νορβηγίας, η οποία έχει
ελεγχόµενες σαράντα µία ελληνικές εταιρείες. Ποιες είναι αυτές;
Είναι η Πειραιώς, η ALPHA, η ∆.Ε.Η., η EUROBANK, Επενδυτικός
σύµβουλος, είναι ένας ανιψιός, πάλι, του Rotsild. Η οικογένεια
Rotsild. ∆είτε, λοιπόν, ποιοί κερδίζουν, κύριοι.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Συµπτώσεις.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά είναι συµπτώσεις!
Αν δεν τα πούµε στον ελληνικό λαό, και δεν τον ενηµερώσουµε

ποιοι ελέγχουν και την ελληνική αλλά και την παγκόσµια οικονο-
µία, ουδέποτε θα µάθουµε την αλήθεια. Το να λέω «το κεφάλαιο»,
«ο καπιταλισµός», «οι κερδοσκόποι» και «οι αγορές», δεν λέει τί-
ποτε.

Λέω το εξής. H συγκεκριµένη δεύτερη εταιρεία, που ελέγχει
το Χρηµατιστήριο Αθηνών, είναι ο µεγαλύτερος διεθνής επενδυ-
τής, στο Χρηµατιστήριο Αθηνών –αυτή που ανέφερα προηγου-
µένως- σηµαντικός µέτοχος της «GOLDMAN SACHS» και αυτή.
∆είτε, λοιπόν, πώς κερδοσκοπούν. Μεγαλοµέτοχος της εταιρείας
πιστωτικής αξιολόγησης «FITCH». Στις «FITCH», «MOODY’S»,
«STANDARDS AND POOR’S», είναι συγκεκριµένοι άνθρωποι από
πίσω, οι Rotsil.

∆ηλαδή, ποιον κοροϊδεύουµε; Να πάµε στην «FIDELITY»; Προ-
σπαθώ να σας πω λοιπόν, ότι το να συζητάµε µεταξύ µας εδώ
µέσα και να ψάχνουµε να βρούµε ποιοι Υπουργοί τα οικονόµησαν
ή ποιοι κάνουν οικονοµικά σκάνδαλα, είναι το τελευταίο που θα
µπορούσαµε να κάνουµε. Ξέρετε γιατί; Γιατί µου θυµίζετε τη
µύγα, η οποία πηγαίνει γύρω-γύρω από το άλογο. Η ουσία είναι
το άλογο και το άλογο δεν είναι στην Ελλάδα µόνο. Εδώ υπάρ-
χουν συνεργάτες.

Να πω και το εξής, για να τελειώνει η ιστορία. Αυτό που µε
προβληµατίζει, κύριε Υπουργέ, θα το πω τώρα, επειδή είστε εδώ,
για το ασφαλιστικό. Εγώ δεν µπορώ να καταλάβω το εξής. Κα-
ταρρέει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Ένα εκατοµµύριο λαθροµε-
τανάστες ανασφάλιστους, τους πηγαίνετε δωρεάν στα
νοσοκοµεία και ο Έλληνας, αν δεν έχει εβδοµήντα δύο ένσηµα,
δεν µπορεί να πάει στο νοσοκοµείο. Βλέπετε, λοιπόν, τις αντι-
φάσεις, οι οποίες εν πάση περιπτώσει είναι ενοχλητικές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κλείνοντας, να πω το εξής. Όταν τολµήσουµε κ. Καραθανα-

σόπουλε -γιατί το περιµένω από εσάς, δεν το περιµένω, από τους
υπόλοιπους που συµπλέκονται και διαπλέκονται µε τα καρτέλ-
όταν αποφασίσουµε να πούµε ολόκληρη την αλήθεια στον ελλη-
νικό λαό, τότε θα καταλάβει ο ελληνικός λαός ποιοι τα έφαγαν τα
λεφτά. Γιατί έτσι µε γενικόλογα, µε κάποιες βίλες στην Εκάλη και
στη ∆ροσιά, δεν βγαίνουν τα πολλά λεφτά. Τα πολλά λεφτά είναι
κάπου αλλού.

Ευχαριστώ, πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, τον
κ. Βελόπουλο.

Ο κ. Τσελέπης, έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μισό λεπτό, κύριε

Τσελέπη και θα έχετε το λόγο, αµέσως µετά τον κ. Καραθανα-
σόπουλο.

Ορίστε, κ. Καραθανασόπουλε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν

θέλω να πω τίποτα. Καταλαβαίνω τη δυσκολία του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού να δικαιολογήσει ότι «έβαλαν» µέσα από
το παράθυρο, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και την Ευρωπαϊκή
Ένωση µε το κατάπτυστο µνηµόνιο, τη θηλιά στον ελληνικό λαό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε συνάδελφε,
θα µπούµε σ’ ένα διάλογο, µε αυτό που λέτε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ, δεν θα µιλήσω ποτέ για το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, αν πουν το όνοµα Rotsild, Σώρος
και εναντιωθούν, σ’ αυτά τα νεοταξικά παιχνίδια

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε πολύ µικροί για να
κρίνετε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και εσείς είστε πολύ µεγάλος!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το φτηνό λαϊκισµό να

τον αφήσετε!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν τ’ ακούτε όµως αυτά που

λέµε.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριοι συνάδελφοι,
σας ανακαλώ και τους δύο στην τάξη.

Ορίστε, κ. Τσελέπη, έχετε το λόγο, για πέντε λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΣΕΛΕΠΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µην φα-

νταστεί κανείς πως αυτές τις κρίσιµες στιγµές της χώρας µας
είναι ευχάριστο να συζητάµε για θέσπιση Εξεταστικών Επιτρο-
πών και διερεύνηση σκανδάλων.

Ήδη καταγράφεται συλλήβδην η απαξίωση του πολιτικού κό-
σµου από µεγάλη µερίδα των πολιτών. Αν πρέπει να υπάρχει
ένας σκοπός όλων αυτών, είναι να αποδώσουµε πίσω τον πολι-
τικό κόσµο καθαρό και απαλλαγµένο υπονοιών συγκάλυψης,
ανατρέποντας έτσι ένα βαρύ κλίµα, που επικρατεί συνολικά στην
κοινωνία µας.

Πώς να µη µιλούµε σήµερα για διερεύνηση πολιτικής ευθύνης,
όταν µπροστά από τον τίτλο «δοµηµένα οµόλογα», υπάρχει από
το 2007 η λέξη «σκάνδαλο», µε τα στηµένα δοµηµένα οµόλογα
που απευθύνονταν σε στηµένα θύµατα, αγοραστές που ήταν τα
ασφαλιστικά ταµεία. ∆ηλαδή, τι νόηµα θα είχε αν εµείς εδώ το
παραβλέπαµε, την ίδια στιγµή που στα χείλη όλων των Ελλήνων,
σήµερα είναι το: «Πού πήγαν τα λεφτά των ταµείων»;

Επιτέλους ή υπάρχει πολιτική ευθύνη στην κακή διαχείριση
των ασφαλιστικών ταµείων ή δεν υπάρχει. ∆εν µπορεί αυτό να
αιωρείται εσαεί πάνω από τα κεφάλια όλων µας. Επιβάλλεται σ’
αυτό να απαντήσει κάποιος και αυτός δεν µπορεί να είναι άλλος,
έξω από την εξεταστική επιτροπή της Βουλής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το 2008 καταγράφονται κυ-
βερνητικές και θεσµικές πιέσεις που ασκήθηκαν στον τότε Πρό-
εδρο της Αρχής για το ξέπλυµα του «βρώµικου» χρήµατος, τον
κ. Ζορµπά. Ο ίδιος δεν το διέψευσε αυτό απόλυτα. Απεναντίας,
να σηµειωθεί, δε ότι ο κ. Ζορµπάς είχε επιλεγεί από την κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ως επικεφαλής της Ανεξάρτητης
Αρχής που η ίδια δηµιούργησε, ώστε να κτυπήσει τη διαφθορά.
Εν µέσω, λοιπόν, της προεκλογικής περιόδου, οι διαρροές του
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πορίσµατος Ζορµπά που ποτέ δεν είδε το φως της δηµοσιότητας
έκαναν ξεκάθαρο λόγο για διακίνηση «µαύρου» χρήµατος. Υπάρ-
χουν βάσιµες υπόνοιες ότι τα χρήµατα των υπέρογκων προµη-
θειών από την αγοραπωλησία του οµολόγου των 280
εκατοµµυρίων ευρώ, κατέληξαν σε συγκεκριµένο πολιτικό χώρο
ενώ, επίσης ξεκάθαρα αναφερόταν ότι ήταν σε γνώση των πα-
ραγόντων του Υπουργείου Οικονοµικών η διαδροµή του οµολό-
γου και ο τελικός προορισµός του.

∆εν είναι της παρούσης να αναφερθώ από αυτό το Βήµα στο
σύνολο των είκοσι τεσσάρων ταµείων, που µε τον ένα ή µε τον
άλλο τρόπο, συµµετείχαν στην αγορά των στηµένων δοµηµένων
οµολόγων, αµφιβόλου απόδοσης, µε µεγάλες προµήθειες όµως
για τους ενδιάµεσους, µέχρι να καταλήξουν στα ασφαλιστικά τα-
µεία, τα οποία συνολικά είχαν ζηµιές πλέον των 2,5 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ. Και αυτά τα δόµησε το Υπουργείο Οικονοµικών σε
συνεργασία µε τραπεζικούς οµίλους του εσωτερικού και του
εξωτερικού, για να καλύψει έστω και βραχυπρόθεσµα το πελώ-
ριο δηµόσιο χρέος, που δηµιούργησε η απερχόµενη κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας, εις βάρος όµως των αποθεµατικών
ασφαλιστικών ταµείων.

Εκ των υστέρων, γνωρίζουµε ακριβώς την περιβόητη διαδροµή
ενός εκ των οµολόγων των διακοσίων ογδόντα εκατοµµυρίων
ευρώ, που αγοράστηκε υπερτιµολογηµένο το 2007, από το
ΤΕΑ∆Υ και άλλα τρία ασφαλιστικά ταµεία. Η διαδροµή αυτή είναι
Αθήνα, Μόναχο, Λονδίνο, Νησιά Καϋµάν, Κύπρος και πάλι Αθήνα.
Μόνο που στις ενδιάµεσες στάσεις, προέκυπταν προµήθειες
εκατοµµυρίων ευρώ µεταξύ των «ηµετέρων». Η προµήθεια µόνο
από το συγκεκριµένο και µόνο στη «NORTH ASSET MANAGE-
MENT», του κ. Παπαµαρκάκη, ήταν δεκαεννέα εκατοµµύρια ευρώ
και παραχώρησε στην «ΑΚΡΟΠΟΛΗ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΗ» τα
οκτώ εκατοµµύρια ευρώ.

Υπενθυµίζω ότι το οµόλογο εκδόθηκε από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών µε ανάδοχο την «JP MORGAN» και εν συνεχεία που-
λήθηκε στην «NORTH ASSET MANAGEMENT», την «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ
ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΗ», την «HVP» και κατέληξε στο επικουρικό τα-
µείο των δηµοσίων υπαλλήλων. Όλες αυτές οι αγοραπωλησίες
δεν έγιναν µε όρους προσφοράς και ζήτησης, δηλαδή µε όρους
αγοράς, αλλά µε όρους αδιαφάνειας. Ήταν κατευθυνόµενες.

Σε ερώτηση του εισαγγελέα και στο καίριο ερώτηµα του ανα-
κριτή: «Που πήγαν τα χρήµατα;»,στο πλαίσιο της ανακριτικής δια-
δικασίας, οι υπεύθυνοι της «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΗ»,
ισχυρίστηκαν ότι διοχετεύθηκαν σε διάφορες ανάγκες της εται-
ρείας και ότι αποτελούσαν νόµιµη αµοιβή, προµήθεια για την
αγοραπωλησία του οµολόγου.

Στον απόηχο του σκανδάλου και των µετέπειτα αποκαλύψεων
βρίσκουµε τον Γενικό Γραµµατέα ∆ηµοσιονοµικής Πολιτικής του
Υπουργείου Οικονοµικών να παραιτείται επικαλούµενος προσω-
πικούς λόγους και τον Υφυπουργό Οικονοµικών και υπεύθυνο
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους να µετατίθεται, µετά τις
εκλογές, στο Υφυπουργείο Εξωτερικών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, θέλω µισό λεπτό.
Ο δε κ. Σηµαιοφορίδης, ο τότε Πρόεδρος του Ταµείου Επι-

κουρικής Ασφάλισης ∆ηµοσίων Υπαλλήλων κατηγορείται από
τον Σεπτέµβριο του 2006 µέχρι τις αρχές Μαρτίου του 2007 ότι
εντάχθηκε σε οµάδα, η οποία είχε συγκροτηθεί µε σκοπό τη διά-
πραξη κακουργηµάτων εις βάρος ασφαλιστικών ταµείων. Το
ποιος είναι ο κ. Σηµαιοφορίδης και το ποιες είναι οι σχέσεις του
µε το χώρο της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι γνωστό σε όλους.

Τελειώνοντας, θα µπορούσε, λοιπόν, κάποιος σήµερα να µας
πει, πώς η δικαιοσύνη αποδίδεται. Οι ένοχοι είναι ενώπιον των
ποινικών πράξεών τους. Τα χρήµατα των ταµείων επεστράφη-
σαν, όπως επέµενε να τονίζει η Νέα ∆ηµοκρατία, τουλάχιστον
προεκλογικά, γιατί σήµερα δεν άκουσα να το επικαλείται αυτό.
Ενδεχοµένως να υπήρξαν αστοχίες, απειρία ή ανικανότητα στη
διαχείριση των οικονοµικών θεµάτων, όπως δικαιολόγησαν τότε
τις διοικήσεις των ταµείων. Όλα αυτά, όµως, εντοπίστηκαν και
διαλευκάνθηκαν. Άρα «ούτε γάτα ούτε ζηµιά»!

Για ποιο πράγµα θέλετε να µας πείσετε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας; Θέλετε να µας πείσετε πως συ-

ναντήθηκαν µία τυχαία µέρα όλοι µαζί οι πρόεδροι των ασφαλι-
στικών ταµείων και όλοι αγόρασαν τυχαία τα ίδια στηµένα, δο-
µηµένα οµόλογα; Θέλετε να µας πείσετε πως υπήρξαν όλοι µαζί
το ίδιο ανίκανοι να διαχειριστούν τα αποθεµατικά των ασφαλι-
στικών ταµείων; Θέλετε να µας πείσετε πως µόνος του ο κ. Ση-
µαιοφορίδης οργάνωσε όλα αυτά για τα οποία κατηγορείται,
χωρίς καµµία πολιτική χειραγώγηση;

Σήµερα ο ελληνικός λαός απαιτεί να ξέρει και να µάθει. Και
πλέον πρέπει να αποδοθούν ονοµαστικοποιηµένες οι ευθύνες σε
αυτούς που πρόδωσαν την εµπιστοσύνη του. Αυτό το σκοπό έχει
η πρόταση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τα στη-
µένα δοµηµένα οµόλογα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, το

συνάδελφο κ. Μιχαήλ Τζελέπη.
Το λόγο έχει ο τελευταίος οµιλητής, Βουλευτής Ιωαννίνων του

ΠΑΣΟΚ, -ένας δοµηµένος πολιτικός λόγος από το Νοµό Ιωαννί-
νων- κ. Οικονόµου Αθανάσιος.

Ορίστε, κύριε Οικονόµου, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μιλώντας τελευταίος, έχω ταυτόχρονα το προνόµιο να έχω

ακούσει και όλους τους προηγούµενους οµιλητές. Θα ξεκινήσω
κάνοντας δύο γρήγορες παρατηρήσεις.

Πρώτον, απόψε επιχειρήθηκε πολλές φορές από κάποιους οµι-
λητές ένας ύποπτος συµψηφισµός ευθυνών. Και θα πρέπει να
τονίσω ότι και πολύ πριν από το 2007 και σε άλλες περιπτώσεις,
είναι πιθανόν να προχώρησαν ορισµένα ασφαλιστικά ταµεία σε
αγορές απλών – το τονίζω – οµολόγων του δηµοσίου σε τιµές
υψηλότερες από αυτές που καταγράφονται στην ηλεκτρονική
δευτερογενή αγορά τίτλων.

Αν πράγµατι αυτό έχει συµβεί και έχουν ζηµιωθεί τα ταµεία, το
ΠΑΣΟΚ έχει δηλώσει και έχει ξεκαθαρίσει ότι θα πρέπει να διε-
ρευνηθούν όλες αυτές οι περιπτώσεις.

Να σας πω, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, όσοι µείνατε στην Αί-
θουσα, για να γνωρίζετε, τι σηµαίνει δευτερογενής αγορά οµο-
λόγων. Σας θυµίζω ότι η «GOLDMAN SACHS» τον Απρίλιο,
κατηγορήθηκε από την αµερικάνικη κεφαλαιαγορά την «SEC» -
δεν υπονοώ ότι αγοράστηκαν ή διακινήθηκαν οµόλογα από την
«GOLDMAN SACHS», αυτό µπορεί να είναι ένα από τα ζητήµατα
της διερευνητικής εξεταστικής επιτροπής- γιατί η ίδια η εταιρεία,
η ίδια η τράπεζα αγόρασε, επιλέγοντας να στήσει δοµηµένα οµό-
λογα σε βάσεις προβληµατικών στεγαστικών δανείων, ώστε στη
συνέχεια να µπορεί µε σιγουριά κάποιος να στοιχηµατίσει ότι το
οµόλογο θα χάσει την αξία του, για να κερδίσει από το στοίχηµα
της αποτυχίας, από τα ασφάλιστρα κινδύνου και όχι από την
επένδυση. Για να καταλάβουµε σε τι πολύπλοκη κερδοσκοπική
εποχή ζούµε και τι σηµαίνουν όλα αυτά τα παιχνίδια, τα οποία
συνέβησαν και αποκαλύφθηκαν την άνοιξη του 2007.

Κυρίες και κύριοι, η υπόθεση µε τις µαζικές αγορές δοµηµένων
οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου από τα ασφαλιστικά ταµεία
έχει όλα τα χαρακτηριστικά ενός πολύπλευρου σκανδάλου. Συ-
νειδητά γίνονταν αυτές οι εξαγορές, η λεηλασία του πλούτου των
ασφαλιστικών ταµείων, η δηµοσιονοµική αδιαφάνεια και η «δη-
µιουργική» λογιστική, το χάρισµα υπερκερδών σε τράπεζες, χρη-
µατιστηριακές εταιρείες και χρηµατοοικονοµικούς οίκους του
Λονδίνου, η διακίνηση µιζών και πολιτικού χρήµατος, όπως έχει
αποφανθεί, τουλάχιστον για την ώρα, η Αρµόδια Αρχή για την
Καταπολέµηση της Νοµιµοποίησης Εσόδων από Εγκληµατικές
∆ραστηριότητες, πριν βεβαίως υποβαθµιστεί σε µια βραδιά και
ενσωµατωθεί ως Ανεξάρτητη Αρχή, γιατί δεν βόλευε τότε, στο
Υπουργείο Οικονοµικών και πάλι.

Τρία χρόνια µετά την έναρξη των αποκαλύψεων δεν έχει υπάρ-
ξει ούτε µία δίκη υπευθύνων. Αυτό δεν πρέπει, κύριοι συνάδελ-
φοι, να το λέτε για επιχείρηµα, επειδή η δικαιοσύνη δεν βρήκε
υπευθύνους. ∆εν βοηθήθηκε για να βρει υπευθύνους και γι’ αυτό
πρέπει να τη βοηθήσουµε να βρει.

Την ίδια ώρα οι πολίτες ζητούν επιτακτικά – και το ξέρουµε
όλοι αυτό – να µάθουν ποιοι, µε ποιες εντολές και µε ποια πολι-
τική ανοχή, αν όχι καθοδήγηση, έπαιξαν µε το δηµόσιο πλούτο,
συµβάλλοντας στο δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό της χώρας και
στην κατάρρευση των ασφαλιστικών ταµείων.
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Με το σηµερινό αίτηµα για τη σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής, καλούµε τη Βουλή να δώσει απαντήσεις σε αυτό το άλγος.
Πρέπει να δώσει απαντήσεις µε ονοµατεπώνυµο. ∆εν είναι µια
κοµµατική υποχρέωση. Είναι µια βαθιά πεποίθηση του ΠΑΣΟΚ,
ότι δεν µπορεί να γίνει ανεκτό κανένα έγκληµα στο πεδίο των δη-
µοσίων οικονοµικών.

Οι πολίτες δεν επιζητούν τη λήθη, κύριοι συνάδελφοι. Απαι-
τούν την αλήθεια. Και πρέπει να σταθούµε στο ύψος µας – και
εννοώ όλες οι πολιτικές δυνάµεις – και µε σεβασµό στην άποψη
των πολιτών και πρέπει να έχουµε θάρρος στις αποφάσεις που
θα πάρουµε.

Σήµερα διαλέγουµε πλευρά. Είµαστε µε αυτούς που συναι-
σθάνονται την κρισιµότητα των περιστάσεων και τι µας έφερε ως
εδώ και αναλαµβάνουµε δράση ή είµαστε µε αυτούς, που µε ένα
σφουγγάρι δίνουν άφεση σε εσωκοµµατικές αµαρτίες που δια-
σπάθισαν το δηµόσιο πλούτο.

Κυρίες και κύριοι, ακούω από πολλές πλευρές ότι η πρακτική
που ακολουθήθηκε µε τα οµόλογα της περιόδου 2005 – 2007,
ήταν συνηθισµένη. Πλήθος ασφαλιστικών ταµείων, κατά κανόνα
επικουρικής ασφάλισης, απορρόφησαν έντεκα δοµηµένα οµό-
λογα εκδόσεως του δηµοσίου, συνολικής ονοµαστικής αξίας πε-
ρίπου 1,8 δις ευρώ.

Από δηµοσιονοµική άποψη, όµως, πρόκειται για ένα µεγάλο
κόλπο, που συνέβαλε και αυτό στη διεθνή διαπόµπευση της
χώρας, φτάνοντας στην περιβόητη φράση «Greek statistics».
Πώς λειτουργούσε αυτό το κόλπο; Το δηµόσιο φαινοµενικά
έβγαινε ωφεληµένο από αυτές τις εκδόσεις, καθώς µε τα δοµη-
µένα προϊόντα µειώνονταν οι τόκοι που θα καταβάλλονταν, αν ο
ίδιος δανεισµός είχε γίνει µε οµόλογα σταθερού επιτοκίου. Επι-
πλέον οι εκδόσεις αυτές έµεναν κρυφές. Ο δανεισµός καταγρά-
φονταν ως ενδοκυβερνητικό χρέος, η κεντρική διοίκηση αύξανε
το δανεισµό της, τα ταµεία εµφάνιζαν αυξηµένη περιουσία και
το τελικό αποτέλεσµα ήταν δηµοσιονοµικά ουδέτερο. Τα στοι-
χεία, βέβαια, δεν καταγράφονταν ούτε στις ετήσιες εκθέσεις της
Τράπεζας της Ελλάδος.

Αποτέλεσµα αυτής της πρακτικής ήταν ένας εξωραϊσµός των
δηµοσίων οικονοµικών, το ιδανικό πεδίο αδιαφάνειας για την τότε
κυβέρνηση, που διαφήµιζε τη δήθεν συνετή οικονοµική πολιτική
της.

Την ίδια, όµως, ώρα µε αυτές τις µεθοδεύσεις ζηµιώνονταν τα
ασφαλιστικά ταµεία του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, γιατί η
αγορά των οµολόγων γινόταν σε υπερβολικά υψηλές τιµές από
αυτά, χωρίς το δικαίωµα ρευστοποίησης µέχρι τη λήξη τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, είµαι τελευταίος, θα µου δώσετε ακόµη δύο
λεπτά σας παρακαλώ. ∆εν νοµίζω να σας καθυστερήσω παρα-
πάνω. Ούτως ή άλλως δεν ξέρω πόσο είναι το µατς. Είµαστε όλοι
εδώ µέσα αυτή τη στιγµή µη οπαδοί της µπάλας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Καλά, µην επιµένετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Οικονόµου,

σας παρακαλώ µέσα στα δύο λεπτά που ζητήσατε, να ολοκλη-
ρώσετε. Συνεχίστε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριοι συνάδελφοι, η αγορά των
οµολόγων γινόταν µε υπερβολικά υψηλές τιµές χωρίς το δικαί-
ωµα ρευστοποίησης µέχρι τη λήξη τους και χωρίς τη διαπραγ-
µάτευση στην οργανωµένη ηλεκτρονική δευτερογενή αγορά
τίτλων του δηµοσίου.

Και εδώ θέλω να επισηµάνω ότι αυτό και µόνο προσδίδει τα
χαρακτηριστικά του σκανδάλου, γιατί υπάρχει ένα θέµα υπερτι-
µολόγησης των δοµηµένων προϊόντων. Όλα όσα διατέθηκαν
στην ίδια µέρα της έκδοσης, δηλαδή στην πρωτογενή αγορά,
πωλούνταν στα ταµεία στην ονοµαστική τους αξία, ενώ τα οµό-
λογα που αγόραζε από τη δευτερογενή αγορά, παραδείγµατος
χάριν το «ΤΑΞΥ» πωλούνταν σε τιµή υψηλότερη της ονοµαστι-
κής.

Ωστόσο, τα δοµηµένα προϊόντα πωλούνται πάντα σε τιµή χα-
µηλότερη της ονοµαστικής, καθώς στο συνολικό ποσό της έκ-
δοσης ενσωµατώνεται και η αµοιβή που λαµβάνει ο ανάδοχος.
Μόνο στην Ελλάδα του κ. Καραµανλή καταφέραµε αυτά τα προϊ-
όντα, να πουληθούν µε συστηµατική υπερτιµολόγηση στην ονο-

µαστική τους αξία ή και ψηλότερα και να αγοραστούν από δήθεν
ανίδεες διοικήσεις, όπως ισχυρίζεται ή ισχυριζόταν η Νέα ∆ηµο-
κρατία.

Tώρα, κατά πόσο πρόκειται περί ανίδεων διοικήσεων που παρ’
όλα αυτά είχαν την ευθύνη των ασφαλιστικών ταµείων ή από κε-
ντρικά καθοδηγούµενες και κοµµατικά ελεγχόµενες διοικήσεις,
µένει να αποδεχθεί. Γιατί είναι σαφές ότι κάποιοι πλούτισαν από
τις υπερτιµολογήσεις αυτές και πλούτισαν σε βάρος του ελληνι-
κού λαού.

Γιατί το λέω αυτό; Γιατί η αγορά των δοµηµένων προϊόντων
από τα ασφαλιστικά ταµεία δεν είναι εξ ορισµού επιζήµια. Αν
ένας επενδυτής γνωρίζει τι αγοράζει, το αγοράζει σε σωστή τιµή
και το χρησιµοποιεί για να δηµιουργήσει ένα ισορροπηµένο χαρ-
τοφυλάκιο, όλα έχουν καλώς. Όµως, στη δική µας περίπτωση, οι
διοικήσεις των ταµείων αγόραζαν τα προϊόντα σε υπερβολικές
τιµές -που ποτέ σε όλη τη διάρκεια της ζωής των οµολόγων δεν
θα τις ξανάβλεπαν- και δέσµευαν ένα µεγάλο µέρος της κινητής
περιουσίας σε τίτλους µη διαπραγµατεύσιµους στην οργανω-
µένη αγορά, τους οποίους, αν χρειαζόταν να πουλήσουν πριν τη
λήξη τους για να εξασφαλίσουν ρευστότητα, θα τους πουλού-
σαν σε τιµές χαµηλότερες της τιµής κτήσης, εγγράφοντας πραγ-
µατική ζηµιά.

Κατ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, οι πωλήσεις δοµηµένων οµο-
λόγων στα ασφαλιστικά ταµεία µε τον τρόπο που έγιναν στην Ελ-
λάδα, ήταν πράξεις διασπάθισης δηµοσίου πλούτου και όχι
ορθολογικές κινήσεις διαχείρισης αποθεµατικών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να µην αναφερθώ εδώ, ότι σύµφωνα µε την έρευνά µου ….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, κύριε Οικονό-

µου, ολοκληρώστε τώρα, σας παρακαλώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ολοκληρώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αµέσως.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Θα αναφερθώ µόνο σε ένα τε-

λευταίο στοιχείο που δεν ακούστηκε απόψε. Είναι η υπουργική
απόφαση του 2002, στην οποία προβλεπόταν ότι η αποτίµηση
των τίτλων του ελληνικού δηµοσίου θα γίνεται µε βάση τις τιµές
που δηµοσιεύονται στην ηλεκτρονική δευτερογενή αγορά και
αναγράφεται στην Τράπεζα της Ελλάδος.

∆εν τηρήθηκε, όµως, αυτή η διαδικασία, µε την οποία θα µπο-
ρούσε να προληφθεί η ζηµιά των ταµείων. ∆ύο µήνες µετά την
ανάληψη της εξουσίας από την κυβέρνηση Καραµανλή, αυτή η
διαδικασία και η αρµόδια επιτροπή καταργήθηκαν από τους τότε
πρώην Υπουργούς Απασχόλησης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Περάσαµε τα οκτώ
λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Υπήρξε δοµηµένο έγκληµα, κύριε
Πρόεδρε, που συντελέστηκε ταυτόχρονα σε πολλά ασφαλιστικά
ταµεία µε κεντρική ανοχή -αν όχι καθοδήγηση- και µε εκροές και
διαδροµές «µαύρου» ή πολιτικού χρήµατος.

Σ’ αυτό το δοµηµένο έγκληµα, είναι καθήκον σήµερα η Βουλή
να σταθεί και να ρίξει φως. Οι πολίτες και ο δηµοσιονοµικός
εκτροχιασµός της χώρας που συντελέστηκε τα προηγούµενα
χρόνια απαιτούν την αλήθεια.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Αθανάσιο Οικονόµου από το ΠΑΣΟΚ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού, Βουλευτής Λαρίσης, κ. Ροντούλης, έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, ο Πρό-

εδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού είπε ότι κάποιοι από
την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ καλά θα κάνουν να θυµηθούν εκείνον
που πέθανε πριν δέκα τέσσερα χρόνια.

Μου προκάλεσε αλγεινή εντύπωση το γεγονός, κύριε
Υπουργέ, ότι κάποιοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ απορούσαν και έλε-
γαν: «Μα, ποιος πέθανε πριν δέκα τέσσερα χρόνια;» Και βεβαίως,
αυτός που πέθανε πριν δέκα τέσσερα χρόνια είναι ο αείµνηστος
Ανδρέας Παπανδρέου, ο ιδρυτής του κόµµατός σας, που φαίνε-
ται ότι πάρα πολύ γρήγορα τον ξεχάσατε.

Η «Αριστερή Πρωτοβουλία», όµως, του ΠΑΣΟΚ δεν τον ξέχασε
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και σας φιλοδώρησε –θεωρώ εσάς προσωπικά- µε ένα δώρο, µε
µία ανακοίνωση, ένα δελτίο Τύπου: «Ηµεροµηνία 21 Ιουνίου
2010. Η επέτειος του χαµού του Ανδρέα Παπανδρέου».

Τι λέει, λοιπόν, η «Αριστερή Πρωτοβουλία» του κόµµατός σας,
του ΠΑΣΟΚ; Λέει: «Μας λείπουν οι αποφάσεις υπέρ των εργαζο-
µένων και των συνταξιούχων, η πολιτική της κοινωνικής δικαιο-
σύνης, το αίσθηµα σιγουριάς για το σήµερα και το αύριο. Μας
λείπει στον καιρό του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου ο Ανδρέας
της εθνικής υπερηφάνειας, ο ηγέτης µιας ανεξάρτητης Ελλά-
δος».

Αυτό και µόνο αποτελεί ένα ράπισµα για την πολιτική που ακο-
λουθείτε τώρα, είτε στα εργασιακά είτε στο ασφαλιστικό. Εµάς
καθόλου δεν µας πέφτει λόγος για τις ενέργειες της «Αριστερής
Πρωτοβουλίας» του ΠΑΣΟΚ, αλλά µας πέφτει λόγος υπό την έν-
νοια ότι το ΠΑΣΟΚ -καλώς ή κακώς, πάντως µε τη βούληση του
ελληνικού λαού- είναι το κόµµα που διαχειρίζεται µείζονα ζητή-
µατα της Ελλάδας σε µία ιδιαιτέρως κρίσιµη ιστορική συγκυρία.

Άρα, όταν µέσα στο ίδιο σας το κόµµα υπάρχουν τέτοιες
φωνές, φαίνεται ότι υπάρχει ένα άλλο ΠΑΣΟΚ που θέλει άλλα
πράγµατα και αυτό θα πρέπει να ληφθεί πολύ σοβαρά υπ’ όψιν
και από εσάς και από τον ελληνικό λαό.

Ερχόµενος στο θέµα της σηµερινής συζήτησης, παρακολού-
θησα όλες αυτές τις ώρες µε µεγάλη προσοχή τις τοποθετήσεις
και ιδίως το επικοινωνιακό «πινγκ – πονγκ» που παίχτηκε µεταξύ
ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας. Ας µου επιτρέψετε να κάνω µία
σύνοψη των βασικών επιχειρηµάτων.

Τι είπε το ΠΑΣΟΚ στη Νέα ∆ηµοκρατία; Είπε ότι εγώ εξανα-
γκάζοµαι να προχωρήσω τις διαδικασίες συγκρότησης εξεταστι-
κής επιτροπής, γιατί εξαναγκάζοµαι να πάρω µέτρα σκληρά,
άδικα, αλλά αναγκαία, τα οποία δεν θα τα έπαιρνα, εάν δεν προη-
γούνταν η λεηλασία των ταµείων από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Κραυ-
γαλέο παράδειγµα, ελληνικέ λαέ -λέει το ΠΑΣΟΚ- είναι η
περίπτωση των δοµηµένων οµολόγων. Μάλιστα υπήρξαν και
Βουλευτές σας, που αυτό που σας λέω τώρα, το είπαν ξεκάθαρα.
Άρα, η γενική επιχειρηµατολογία του ΠΑΣΟΚ σήµερα είναι αυτή.

Έρχοµαι τώρα στην επιχειρηµατολογία της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Ανταπαντά τώρα η Νέα ∆ηµοκρατία και λέει: «Πρώτον, το
σκάνδαλο του χρηµατιστηρίου το παραγνωρίζετε; Να έρθει
πρώτα αυτό και µετά τα δοµηµένα οµόλογα». ∆εύτερο επιχεί-
ρηµα: «Το παραγνωρίζετε το σκάνδαλο του χρηµατιστηρίου,
αλλά πείτε µας: Πότε µπαίνουν στη ζωή της χώρας» συνεχίζει η
Νέα ∆ηµοκρατία «τα δοµηµένα οµόλογα; Επί κυβερνήσεων Ση-
µίτη. Άρα, εσείς ανοίξατε το δρόµο, κύριοι του ΠΑΣΟΚ».

Κυρίως λένε σε εσάς, κύριε Υπουργέ, ότι κάνετε ένα επικοι-
νωνιακό παιχνίδι, γιατί είστε σε µία δύσκολη φάση -µε τα µέτρα
για το εργασιακό, το ασφαλιστικό κ.λπ.- και θέλετε αντίβαρα εξι-
σορρόπησης επικοινωνιακής της δύσκολης θέσης στην οποία
βρίσκεστε. Και ως αντίβαρο φέρνετε τώρα σ’ αυτή τη χρονική
συγκυρία - λέει η Νέα ∆ηµοκρατία- την πρόταση για τη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής.

Ωραία, εγώ να δεχθώ και τις δύο απόψεις και τις δύο σχολές
σκέψεις που αναπτύσσονται στην Αίθουσα αυτή. Ποιο είναι το
συµπέρασµα, όµως;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. ∆ώστε µου ένα λεπτό.
Ποιός είναι ο κοινός παρανοµαστής και των δύο αυτών από-

ψεων, αγαπητοί συνάδελφοι; Είναι ένας, η λεηλασία, είτε είναι
«πράσινη» είτε είναι «µπλε» δεν ενδιαφέρει τον ελληνικό λαό. Εν-
διαφέρει η λεηλασία, η κατασπατάληση πόρων των ασφαλιστι-
κών ταµείων. Τουτ’ έστιν κάνετε επικοινωνιακό παιχνίδι «στου
κασίδη το κεφάλι». Και ο «κασίδης» στη συγκεκριµένη περίπτωση
είναι ο ελληνικός λαός, ο οποίος αγωνιά, οργίζεται, φτύνει το πο-
λιτικό σύστηµα. Κακώς, γιατί υπάρχουν και πολιτικές δυνάµεις
που δεν συµµετείχαν στο παιχνίδι αυτό της κατασπατάλησης των
πόρων. Άρα, τους βάζει όλους στο ίδιο τσουβάλι, ενώ δεν θα
έπρεπε. Είναι, όµως, οργισµένος ο ελληνικός λαός.

Ξέρετε ότι οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, τουλάχιστον στα δικά µας τα χωριά της Θεσσαλίας, δεν
µπορούν να καθίσουν στα καφενεία, διότι το «γιούχου» πέφτει
σύννεφο. Βεβαίως, το αποτέλεσµα είναι ότι ο λαουτζίκος καλεί-

ται και πάλι να πληρώσει τα δικά σας τα σπασµένα.
Όχι, κύριε Υπουργέ. Να πληρώσουν αυτοί που πρέπει να πλη-

ρώσουν, να επιστρέψουν περιουσίες που δηµιουργήθηκαν κατά
παράνοµο τρόπο πίσω, να πέσει ο πέλεκυς της δικαιοσύνης εκεί
που πρέπει να πέσει, σ’ αυτούς που πρέπει να πέσει, όσο ψηλά
κι αν βρίσκονται και κυρίως, εσείς θα πρέπει να πάρετε µέτρα, τα
οποία είναι σκληρά, αναγκαία, αλλά και δίκαια. ∆ιότι είναι παρα-
λογισµός να λέτε εσείς ο ίδιος ότι εξαναγκάζοµαι να πάρω µέτρα
σκληρά, αλλά ταυτόχρονα και άδικα. Άρα, αυτός ο παραλογι-
σµός, αυτή η παρωδία πρέπει να τελειώνει.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι πρέπει να µιλήσουµε
καθαρά και ξάστερα στον ελληνικό λαό, να βάλουµε το µαχαίρι
της κάθαρσης σε όλους εκείνους που πρέπει να µπει το µαχαίρι
της κάθαρσης και µετά ο ελληνικός λαός θα είναι έτοιµος να υπο-
στεί θυσίες, διαφορετικά, καθόµαστε όλοι πάνω σε ένα ηφαίστειο
έτοιµο να εκραγεί.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Ροντούλη, Βουλευτή του ΛΑΟΣ.
Ο κ. Χρήστος Παπουτσής, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Συµπολίτευσης έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν δι-

καιούται να κάνει κανείς πως δεν καταλαβαίνει, ότι το σκάνδαλο
των δοµηµένων οµολόγων ήταν ένα οργανωµένο σκάνδαλο. Και
δεν δικαιούται να κάνει κανείς πώς δεν καταλαβαίνει ότι υπήρχε
κέντρο, το οποίο καθοδηγούσε τα ταµεία να προσανατολιστούν
στα συγκεκριµένα οµόλογα, γιατί αυτά τα οµόλογα, τα δοµηµένα
οµόλογα, κύριε Ροντούλη, όχι γενικώς και αορίστως τα οµόλογα,
τα δοµηµένα οµόλογα επαναλαµβάνω, σύλληψη και έµπνευση
της Νέας ∆ηµοκρατίας, εκδίδονται…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επί ΠΑΣΟΚ δεν υπήρχαν δοµηµένα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι δοµηµένα. Οµόλογα απλά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άλλα οµόλογα…;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Γι’ αυτό και είµαι βέβαιος ότι οι συ-

νάδελφοι σας, οι οποίοι θα συµµετάσχουν στην εξεταστική επι-
τροπή θα σταθούν ακριβώς στον ορισµό των δοµηµένων
οµολόγων. Τα δοµηµένα οµόλογα λοιπόν, εκδίδονται µόνο όταν
υπάρχουν οι αγοραστές τους.

Ακούσαµε σήµερα, τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, αλλά και τους εκπροσώπους των άλλων κοµµάτων της
Αντιπολίτευσης να επιχειρούν έναν ευτελισµό όσον αφορά τη
διαπίστωση των πράξεων, έναν ισοπεδωτισµό όσον αφορά τους
πάντες και στη συνέχεια να εµφανίζονται και ενωτικοί, όσον
αφορά την προοπτική της κάθαρσης.

Μάλιστα ορισµένοι, όπως ο αγαπητός συνάδελφος, Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, κ. Παφίλης, έκανε και µία γενική αναφορά όσον αφορά τις
εξεταστικές. Αναφέρθηκε σε έναν προβληµατισµό και είπε: «Τε-
λικώς αυτές οι εξεταστικές τι ρόλο παίζουν»;. Είναι η θεσµική
απάντηση, αγαπητέ κύριε συνάδελφε. Είναι η θεσµική απάντηση
σε όσους, απ’ όλα τα κόµµατα –και το τονίζω αυτό, απ’ όλα τα
κόµµατα- επιχειρούν µε κάθε τρόπο να δηµιουργήσουν σύγχυση
µέσα από τη γενικότερη σκανδαλολογία, αλλά στην πραγµατι-
κότητα εµποδίζοντας τη Βουλή να παίξει το θεσµικό της ρόλο,
γιατί η Βουλή έχει ακριβώς αυτήν την υποχρέωση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτό δεν µας αφορά πάντως και το
ξέρετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν ξέρω αν σας αφορά ή όχι, ση-
µασία όµως έχει, ότι πρέπει να ξεχωρίζετε την ήρα από το στάρι.
∆εν µπορεί να συνεχιστεί αυτή η ιστορία στη Βουλή των Ελλή-
νων. Κάποτε όλοι µας πρέπει να πάρουµε τις ευθύνες µας. ∆εν
µπορεί η Βουλή των Ελλήνων να παραµένει βουβή, άφωνη,
άτολµη, απονευρωµένη, όµηρος της οποιασδήποτε διαδικασίας
συγκάλυψης, στο όνοµα των ευαισθησιών ορισµένων για τις εξε-
ταστικές επιτροπές.

Γνωρίζετε πολύ καλά -γιατί διατελέσατε στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο- στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και σε όλα τα Κοινοβού-
λια της Ευρώπης η διαδικασία των εξεταστικών επιτροπών, είναι
µία διαδικασία κατ’ εξοχήν πολιτική. Εδώ δεν είναι δικαστήριο,
γιατί πρέπει µε κάθε τρόπο να εντοπίσεις τις υπερβάσεις του συ-
στήµατος και να δηµιουργήσεις ασφαλιστικές δικλίδες. Και αυτή
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είναι η υποχρέωση.
Και υπάρχει ένα ερώτηµα και το απευθύνω σε όλους. Υπάρχει

ή δεν υπάρχει διευρυνόµενο διαρκώς έλλειµµα δηµοκρατίας;
Υπάρχουν ή δεν υπάρχουν φαινόµενα τα οποία επιβεβαιώνουν
ότι υπάρχει σήψη στο δηµόσιο βίο; Υπάρχει ή δεν υπάρχει έλ-
λειψη αρχών, υπονόµευση των δηµοκρατικών θεσµών, κατά-
χρηση της κρατικής εξουσίας, νόµος των ισχυρών και
εκµαυλισµός συνειδήσεων;

Απέναντι σ’ αυτό λοιπόν το σκηνικό, οι πολίτες αισθάνονται
ανυπεράσπιστοι, αισθάνονται αδύναµοι, αισθάνονται αδικηµένοι,
εξαπατηµένοι, οργισµένοι και αυτή η οργή γίνεται ακόµα µεγα-
λύτερη τη στιγµή που καλούνται να πληρώσουν το µάρµαρο µιας
πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας, λέµε εµείς, θέλετε εσείς να
πούµε και των παλαιότερων κυβερνήσεων, θέλετε όλων των κυ-
βερνήσεων; Του συστήµατος σας λέω εγώ. Αλλά ο λαός «πλη-
ρώνει το µάρµαρο» και απαιτεί κάθαρση, απαιτεί λύτρωση η
χώρα και λύτρωση χωρίς κάθαρση δεν υπάρχει.

Μέσα, λοιπόν, σ’ αυτό το γενικότερο κλίµα απαξίωσης των θε-
σµών και των λειτουργιών του κράτους, που έχει δηµιουργηθεί,
βρίσκουν πρόσφορο έδαφος τα ποικιλώνυµα συµφέροντα που
ευνοούνται από την ιδεολογική ισοπέδωση, την στασιµότητα, τη
γενικευµένη αµφισβήτηση των πάντων. Και η κοινωνία βυθίζεται
στην ανασφάλεια, το φόβο και την απαισιοδοξία. Γι’ αυτό πολ-
λές φορές επιµένω και γίνοµαι καυστικός, γιατί πολλές φορές
εµείς οι ίδιοι προσφέρουµε «βούτυρο στο ψωµί» αυτών των ποι-
κιλώνυµων συµφερόντων, όπου στην πραγµατικότητα πριονίζουν
το δέντρο της δηµοκρατίας και επιβουλεύονται λύσεις πέραν του
πολιτικού συστήµατος.

Ε, λοιπόν, ας κρατήσουµε τις ιδεολογικές µας διαφορές, τις
διαφορετικές προσεγγίσεις, αλλά ας συµφωνήσουµε όλοι µαζί
και ας το πούµε καθαρά: «Η λύση για τη χώρα, η λύση για το λαό
και την κοινωνία, θα έρθει µέσα από τους κοινωνικούς και πολι-
τικούς αγώνες, µέσα δηλαδή, από την πολιτική διαδικασία». Ας
το πούµε αυτό και ας βρούµε όλες τις διαφορές µετά, εδώ στη
Βουλή, παντού και να τις αναλύσουµε. Αλλά όχι όµως, να προ-
σφέρουµε µέσα από µία άγονη και αδιέξοδη κριτική, σταθερά,
«βούτυρο στο ψωµί» όλων εκείνων των επιχειρηµατικών συµφε-
ρόντων τα οποία επιχειρούν να απαξιώσουν τη Βουλή, τους δη-
µοκρατικούς θεσµούς, την πολιτική γενικότερα και να στείλουν
τους πολιτικούς σπίτι τους για να έρθουν εκείνοι να αναλάβουν
την εξουσία και τα ηνία της χώρας.

Γι’ αυτό µιλώ γι’ αυτήν την κατάσταση, στην οποία έχουµε
φθάσει µε δική µας ευθύνη, όλων µας, δεν θέλω να εξαιρέσω το
ΠΑΣΟΚ, γιατί και εµείς πολλές φορές µπαίνουµε σ’ αυτήν την
υπόθεση. Αλλά το αποτέλεσµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
όλων αυτών είναι η ακύρωση της λειτουργίας των αντανακλα-
στικών του µαζικού κινήµατος, η ακύρωση των αντανακλαστικών
των πολιτών, του λαού, η συντηρητικοποίηση της κοινωνίας. Και
όλα αυτά όταν η χώρα µας έχει εντελώς διαφορετικές προτε-
ραιότητες και µάλιστα πιεστικές προτεραιότητες, όταν ο πολίτης
σήµερα ζει καθηµερινά το άγχος της καθηµερινότητας και αντι-
µετωπίζει µε τρόµο το αύριο, αλλά και το µέλλον των παιδιών
του.

Ε, λοιπόν, οφείλουµε όλοι µας, ανεξάρτητα –το τονίζω αυτό-
από τις διαφορετικές µας προσεγγίσεις, να συµφωνήσουµε του-
λάχιστον σε κάτι, να συµφωνήσουµε ότι δεν αξίζει στη σύγχρονη
Ελλάδα αυτή η κατάσταση, ότι απαιτούνται ρήξεις και ανατρο-
πές, κάθε µορφής κατεστηµένου, κάθε εστίας διαφθοράς, που
δηλητηριάζουν την πολιτική συνείδηση των πολιτών και εµποδί-
ζουν τη χώρα να αντιµετωπίσει τις µεγάλες προκλήσεις του µέλ-
λοντος.

Έρχοµαι στο συγκεκριµένο σκάνδαλο, γιατί είναι σκάνδαλο.
∆εν υπάρχει πολίτης στη χώρα, δεν υπάρχει –και είµαι βέβαιος-
πολιτικός σ’ αυτήν την Αίθουσα που να µην αναγνωρίζει ότι ήταν
ένα µεγάλο σκάνδαλο. Στην περίπτωση, λοιπόν, των δοµηµένων
οµολόγων υπήρχαν πράξεις και παραλείψεις, που οδήγησαν
στην καταλήστευση της περιουσίας των ταµείων, που οδήγησαν
στη λεηλασία του µόχθου και των οικονοµιών µίας ζωής όλων
των Ελλήνων εργαζοµένων και πολλών γενεών.

Υπάρχει επίσης, οµολογηµένος κεντρικός σχεδιασµός. Το το-
νίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οµολογηµένος κεντρικός

σχεδιασµός, µε πολιτική κάλυψη και µε κεντρική καθοδήγηση και
επιπλέον, υπάρχουν και κοινοί παρονοµαστές µε τα άλλα σκάν-
δαλα. Μην ξεχνιόµαστε, επαναλαµβάνω, υπάρχουν κοινοί παρο-
νοµαστές µε τα άλλα σκάνδαλα. Αναφέροµαι στον κεντρικό
σχεδιασµό για το σκάνδαλο του Βατοπεδίου, αναφέροµαι επί-
σης, στις χρηµατιστηριακές εταιρίες στην Ελλάδα, στην Κύπρο,
στην Αγγλία που έχουν παίξει το ρόλο του υποµοχλίου, στην κί-
νηση του σκανδάλου της «SIEMENS», του σκανδάλου του Χρη-
µατιστηρίου, του Βατοπεδίου και βεβαίως και των οµολόγων. Οι
ίδιοι άνθρωποι ήταν παντού, οι ίδιες εταιρίες, οι ίδιοι µηχανισµοί.

Όλα αυτά αφήνουν µία αύρα συγκοινωνούντων δοχείων και δί-
νουν την εικόνα ότι πίσω από κάθε έγκληµα στη δηµόσια ζωή,
βρίσκονται οι ίδιοι εκτελεστές.

Γι’ όλα αυτά, για όλες αυτές τις διαπιστώσεις που το έβλεπε ο
κάθε πολίτης, που τα ξέρει η αγορά, το ξέρουν όλοι οι οικονοµι-
κοί παράγοντες, η Νέα ∆ηµοκρατία ποτέ δεν θέλησε να βρει την
αλήθεια εκτός από σήµερα. Μέχρι τώρα όµως, ως κυβέρνηση
ποτέ δεν θέλησε να τραβήξει την κουρτίνα. Και όχι µόνο αυτό.
∆ιέπραξε συνειδητά, σκόπιµα και κατ’ εξακολούθηση ένα µεγάλο
θεσµικό ολίσθηµα. Έβαζε δήθεν µπροστά τη ∆ικαιοσύνη. Τη χρη-
σιµοποίησε επανειληµµένα ως ανάχωµα, απαντώντας µονότονα,
σε κάθε έλεγχο, ότι το θέµα το έχει αναλάβει η δικαιοσύνη. Έτσι
δηµιουργούσε µε επιτήδεια µεθόδευση, σύγχυση πολιτικής και
ποινικής ευθύνης και αδρανοποιούσε κάθε κοινοβουλευτική δια-
δικασία, µέχρι δήθεν να τελειώσει η δικαστική έρευνα.

Η ενεργοποίηση της εξεταστικής επιτροπής γι’ αυτήν την υπό-
θεση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι για όλους µας µία
πράξη ευθύνης, είναι πράξη διαφάνειας και πάνω απ’ όλα πράξη
ενίσχυσης του Κοινοβουλίου και της ∆ηµοκρατίας.

Εάν δεν προχωρήσουµε, στην πραγµατικότητα αποφασίζουµε
να εγκλωβίσουµε το πολιτικό σύστηµα σε ένα καθεστώς ανυπο-
ληψίας και αναξιοπιστίας. Γι’ αυτό επιµένουµε, είναι ζήτηµα αξιο-
πιστίας και επιβίωσης για τον πολιτικό κόσµο, γι’ αυτό και
χρειάζεται συστράτευση όλων των πολιτικών δυνάµεων, όλων
των υγειών δυνάµεων της κοινωνίας σ’ αυτήν την υπόθεση που
έχει διττό στόχο. Αφενός, τον καταλογισµό των πολιτικών ευθυ-
νών και αφετέρου, την εγκατάσταση θεσµών, διαφάνειας και
ελέγχου στη διαχείριση του δηµοσίου πλούτου, µέρος του
οποίου είναι η περιουσία των ταµείων. Πρέπει να καταδειχτούν,
όχι µόνο οι υπεύθυνοι, αλλά κυρίως, οι θεσµικές υπερβάσεις,
ώστε να θωρακιστεί στο µέλλον το δηµόσιο συµφέρον.

Να θωρακιστούν τα ασφαλιστικά ταµεία µε διοικήσεις και µε
διαδικασίες ελέγχου, που συγκεντρώνουν τις αναγκαίες προϋ-
ποθέσεις και εγγυώνται την αποδοτική λειτουργία τους. Αυτή
είναι η υποχρέωση όλων µας. Αυτή είναι η υποχρέωση της Βου-
λής των Ελλήνων, αλλά και κάθε συναδέλφου ξεχωριστά.Και
αυτό, για να είναι αποτελεσµατικό, πρέπει να γίνει µε οµοθυµία,
πρέπει να γίνει µε κοινή συναίνεση και ας µην βαυκαλίζεται κα-
νένας συνάδελφος.

Αν κάποιοι επιµένουν, για λόγους αποπροσανατολισµού της
κοινής γνώµης, να µιλούν για ευθύνες του ΠΑΣΟΚ ως προς τη
διαχείριση των αποθεµατικών των ταµείων, µε αφορµή την υπό-
θεση του Χρηµατιστηρίου, εµείς και πάλι βρισκόµαστε µπροστά.
Έχουµε, ήδη, καταθέσει, όπως γνωρίζετε -και όσοι δεν το γνω-
ρίζετε, γιατί φάνηκε ότι ορισµένοι εκ των συναδέλφων δεν το
γνωρίζατε- την πρόταση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής
για την υπόθεση του Χρηµατιστηρίου.

Αλλά πάντοτε µου µένει ένα ερώτηµα, το οποίο δεν θα πάψω
να το θέτω. Γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία όταν ήταν κυβέρνηση και
είχε την Πλειοψηφία, δεν προχώρησε ποτέ στη σύσταση της εξε-
ταστικής επιτροπής για το Χρηµατιστήριο;

Και θέλω να θυµίσω και κάτι ακόµα, όσον αφορά τα οµόλογα,
γιατί ακούω και άλλους συναδέλφους που αναφέρονται σε αυτό.
Είναι άλλο να επενδύουν τα ασφαλιστικά ταµεία µέχρι ένα πο-
σοστό του αποθεµατικού τους, 23% σε ακίνητα και µετοχές,
κύριε Ροντούλη, όπως γινόταν σύµφωνα µε το νόµο επί των Κυ-
βερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και άλλο να επενδύουν σε δοµηµένα οµό-
λογα, σε τοξικά δηλαδή προϊόντα, που εκδόθηκαν µόνο και µόνο
για να φορτωθούν από κάποιους χρηµατιστές και επιχειρηµατίες
στα ταµεία, προκειµένου να λάβουν και αυτοί τις παχυλές προ-
µήθειες και να γίνουν διαµεσολαβητές για τη µετακίνηση του
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χρήµατος σε άλλες κατευθύνσεις.
Και επειδή γνωρίζω ότι πολλοί εκ των πρωταγωνιστών αυτής

της υπόθεσης µας παρακολουθούν σήµερα, απ’ όπου βρίσκονται
εντός και εκτός της φυλακής, το τονίζω ότι αυτός είναι ο βασικός
στόχος. Ας αξιοποιήσει ο καθένας τις δυνατότητες που του δίνει
ο νόµος και ας αποκαλυφθεί η αλήθεια.

Όµως, το ζητούµενο σ αυτήν την υπόθεση -θέλω να είµαι απο-
λύτως σαφής- δεν είναι οι κοµµατικοί συµψηφισµοί. Μοναδικό
ζητούµενο είναι ο εντοπισµός των θεσµικών παρεκτροπών και η
θωράκιση του δηµοσίου συµφέροντος στο µέλλον. Σε αυτό κα-
νείς δεν µπορεί να διαφωνήσει. Κανείς δεν µπορεί να το αρνηθεί
και δεν έχει –επιτρέψτε µου να πω- και δικαίωµα να αρνηθεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και δεν έχω καµµιά απολύτως αµφιβολία ότι η µεγάλη πλειο-
ψηφία, ακόµα και των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας, αι-
σθάνθηκαν οργισµένοι και προσβεβληµένοι από το διεθνές πάρτι
που στήθηκε στην πλάτη τους, αλλά και στην πλάτη της µεγά-
λης παράταξης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι δυστυχώς
για την Ελλάδα, το ΠΑΣΟΚ επαληθεύτηκε ως προς το σκάνδαλο
των οµολόγων 100%.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Έχουµε, όµως, µπροστά µας µια µοναδική ευκαιρία. Έχουµε
την ευκαιρία να αρθούµε ως πολιτικός κόσµος και ως Βουλή των
Ελλήνων στο ύψος των περιστάσεων, να ξεκαθαρίσουµε προς
πάσα κατεύθυνση, στο εσωτερικό αλλά και στο εξωτερικό της
χώρας, γιατί και εκεί κρινόµαστε, ότι δεν θα γίνονται ανεκτά
πλέον αυτά τα φαινόµενα διαφθοράς και πελατειακής πρακτικής.

Γιατί είναι η διαφθορά και οι πελατειακές σχέσεις που υπονο-
µεύουν την αξιοπιστία της χώρας, που υπονόµευσαν, στην κυ-
ριολεξία, την δανειοληπτική ικανότητα της Ελλάδας, που έκαναν
τεράστια ζηµιά στα ασφαλιστικά ταµεία και που οδηγεί τώρα σε
επώδυνες, αλλά δυστυχώς σε αναγκαίες παρεµβάσεις στο ασφα-
λιστικό σύστηµα.

Η ίδια η διαφθορά που οδήγησε στη λεηλασία των ασφαλιστι-
κών ταµείων µε τα δοµηµένα οµόλογα και έθεσε σε κίνδυνο τα
ασφαλιστικά δικαιώµατα και τις κατακτήσεις των Ελλήνων πολι-
τών, είναι αυτή που εκτροχιάζει και σπαταλά το αναπτυξιακό
απόθεµα της χώρα σήµερα, είναι αυτή που µαστίζει το σύστηµα
υγείας, είναι αυτή που γιγαντώνει τη σπατάλη του δηµοσίου χρή-
µατος και που εντέλει, µας έφτασε ως χώρα, ως οικονοµία, ως
κοινωνία στο χείλος του γκρεµού.

Αυτή τη διαφθορά είµαστε αποφασισµένοι να την ξεριζώσουµε
µε συστηµατική δουλειά, χωρίς υπερβολές, χωρίς προκαταλή-
ψεις, µε µόνιµη και σταθερή προσήλωση στην εξυπηρέτηση του
δηµοσίου συµφέροντος, µε µόνο γνώµονα την αλήθεια και την
ανάγκη του πολιτικού συστήµατος για διαφάνεια.

Αυτή η αντιµετώπιση της διαφθοράς δεν είναι και δεν πρέπει
να είναι, σε καµµία περίπτωση, πεδίο κοµµατικής αντιδικίας. Είναι
απλά ο αναγκαίος όρος για να αναπτύξουµε ξανά το χαµένο
ηθικό πλεονέκτηµα της Ελλάδας και στο εσωτερικό της χώρας
να ξαναφέρουµε την αξία της ηθικής στην πολιτική ζωή του
τόπου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λυκουρέντζο,
δεν υπάρχουν ούτε παρεµβάσεις ούτε δευτερολογίες σε αυτή
τη διαδικασία.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Παρακαλώ να µου επιτρέψετε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν υπάρχουν δευτε-

ρολογίες. Λυπάµαι, δεν το κάνω για εσάς ή για κάποιον άλλον.

Θυµάστε στην έναρξη της συζητήσεως σας είχα ενηµερώσει
όλους ότι δεν υπάρχουν δευτερολογίες. Είναι πάγια η διαδικα-
σία. Λυπάµαι πολύ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της προτάσεως που κατέθεσαν εκατόν είκοσι οκτώ
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, σχε-
τικά µε την πλήρη διερεύνηση της υπόθεσης των Οµολόγων.

Όλα τα κόµµατα δήλωσαν, δια των εκπροσώπων τους και των
αγορητών τους, ότι αποδέχονται τη σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής. Αν υπάρχει κανείς που διαφωνεί, να το δηλώσει τώρα.

Κανείς.
Αφού δεν υπάρχει κανείς, προτείνω, εποµένως, να µη διεξα-

χθεί ονοµαστική ψηφοφορία, όπως και σε άλλες ανάλογες περι-
πτώσεις.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα συµφώνησε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η πρόταση που κατέθεσαν

εκατόν είκοσι οκτώ Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής, σχετικά µε την πλήρη διερεύνηση της υπόθε-
σης των Οµολόγων;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Οµοφώνως, λοιπόν, η

Βουλή αποφάσισε την αποδοχή της πρότασης που κατέθεσαν
εκατόν είκοσι οκτώ Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος, για τη σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής, σχετικά µε την πλήρη διερεύνηση της υπό-
θεσης των Οµολόγων.

Για την καλύτερη λειτουργία της επιτροπής, η πρότασή µου
είναι η επιτροπή να αποτελείται από δεκαεννέα µέλη, µε εκπρο-
σώπηση, κατ’ αναλογία της δύναµης όλων των Κοινοβουλευτι-
κών Οµάδων και των Ανεξαρτήτων.

Θα πρότεινα, επίσης, η προθεσµία για την ολοκλήρωση των
εργασιών της επιτροπής και η υποβολή του πορίσµατος να είναι
µέχρι την 4η Οκτωβρίου του 2010, για να µη συµπέσει µε την
υποβολή του πορίσµατος της εξεταστικής επιτροπής για την
υπόθεση της «SIEMENS», που έχουµε πει ότι θα είναι µέχρι τέλος
Σεπτεµβρίου.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα συνεφώνησε

οµοφώνως.
Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε το άρθρο 145 του

Κανονισµού της Βουλής, οι εξεταστικές επιτροπές έχουν όλες
τις αρµοδιότητες των ανακριτικών αρχών, καθώς και του εισαγ-
γελέα πληµµελειοδικών και ενεργούν κάθε αναγκαία, κατά την
κρίση τους, έρευνα για την επίτευξη του σκοπού για τον οποίο
συστάθηκαν.

Επίσης οι εξουσίες των εξεταστικών επιτροπών ασκούνται µε
τους όρους και τις διατυπώσεις των άρθρων 146 και 147, καθώς
και του Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας.

Παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνε-
δρίασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 23 Ιουνίου 2010 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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